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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.5.2022 

 

 Protokół  

XLV Sesja Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2022 r. o godz. 16:00, a 

zakończono o godz. 20:57 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Jerzy Grześkowiak 

5. Jolanta Jóźwiak 

6. Kamila Kołacka 

7. Paweł Kurpik 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Michał Maliński 

10. Michał Marciniak 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

1. Tomasz Grabowski 

2. Bartłomiej Mieloch 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

3. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy 

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

5. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

7. Edyta Jankowska, Dyrektor CUW Zaniemyśl 

8. Anna Zimmer, Kierownik OPS Zaniemyśl 

9. Katarzyna Kicinska-Pajchrowska, Dyrektor GOK Zaniemyśl 

10.Przemysław Łukaszyk, Prezes ZGK sp. z o.o. Zaniemyśl 

11.Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dzień dobry Państwu, otwieram 45 sesję Rady 

Gminy Zaniemyśl, bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam 

Panią Wójt Gminy Justynę Dąbrowską, witam Sekretarz Gminy Panią Danutę Sobkowiak, witam 

naszego Radcę Prawnego Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską, witam Dyrektor Centrum Usług 

Wspólnych Panią Edytę Jankowską, witam Dyrektor Ośrodka Kultury Panią Katarzynę Kicinską-

Pajchrowską, witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam także Kierowników 

Referatów Urzędu Gminy no i wszystkich mieszkańców obserwujących transmisje obrad naszej 

Rady w Internecie, na wstępie chciałbym przeczytać informacje RODO, informacja dotycząca 

jawności posiedzeń transmisji i utrwalania obrad oraz ochrony danych osób uczestniczących w 

obradach Rady Gminy Zaniemyśl, zgodnie z artykułem 61 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z 

dnia 2 kwietnia 97 roku obywatel ma prawo do uzyskiwania informacji o działalności organów 

władzy publicznej oraz osób pełniących funkcje publiczne, prawo do uzyskiwania informacji 

obejmuje dostęp do dokumentów oraz wstęp na posiedzenia kolegialnych organów władzy 

publicznej pochodzących z powszechnych wyborów z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu, 

ustawa z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym stanowi, że działalność organów gminy jest 

jawna, ograniczenie jawności mogą wynikać wyłącznie z ustaw, jawność działania organów gminy 

obejmuje w szczególności prawo obywateli do uzyskiwania informacji, wstępu na sesję rady gminy 

i posiedzenia jej komisji, a także dostępu do dokumentów wynikających z wykonywanych zadań 

publicznych, w tym protokołów posiedzeń organów gminy i komisji rady gminy, zasady dostępu do 

dokumentu i korzystania z nich określa statut gminy, dane osobowe w postaci wizerunku oraz 

barwy głosu i przekazywanych przy jego użyciu danych są przetwarzane w celu realizacji 

obowiązku prawnego ciążącego na administratorze na podstawie RODO artykuł 6 ustęp 1 litera c 

wynikającego z artykułu 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym w 

związku z powyższym nie jest wymagana zgoda na przetwarzanie danych, podanie danych 

osobowych jest dobrowolne na przykład obecność i zabranie głosu na sesji rady gminy, a 

nagrywanie sesji rady gminy nie ma wpływu na realizację praw związanych z uczestnictwem w sesji 

rady gminy na przykład możliwość zgłoszenia interpelacji na piśmie, w razie niezgodnego z prawem 

przetwarzania danych osobowych istnieje prawo do wniesienia skargi do prezesa Urzędu Ochrony 

Danych Osobowych, ulica Stawki 2, 00-193 Warszawa, dane osobowe będą przechowywane przez 

okres wymagany do realizacji obowiązku ustawowego, a wskazany przez odrębne przepisy prawa 

odnoszące się do archiwizacji dokumentów w organach administracji publicznej, pozwolę sobie 

teraz przedstawić porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 marca 2022 r. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 kwietnia 2022 r. 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
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7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla potrzeb zwrotu 

kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów na trasie do i z 

przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania 

przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo szkoły 

ponadpodstawowej, na rok szkolny 2022/2023; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej pod ogródek przydomowy; 

8) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022; 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

10) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

a) prezentacja Raportu o stanie gminy Zaniemyśl, 

b) debata nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl, 

c) głosowanie uchwały; 

11) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdań, finansowego za 2021 rok oraz z wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

c) dyskusja nad sprawozdaniami, 

d) głosowanie uchwały; 

12) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2021 rok: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

czy ktoś chciałby wnieść zmiany do porządku obrad, tak bardzo proszę Pani Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałabym, żeby do 

porządku obrad została wprowadzona uchwała Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 27 czerwca 2022 

roku w sprawie ustanowienia pomników przyrody, to są dwa pomniki przyrody w miejscowości 

Wyszakowo, dwa pomniki, dwa dęby nazwane na cześć rodziny Rembowskich, dąb Maciej i dąb 

Stanisław, omawialiśmy już tą uchwałę na poprzednich komisjach wspólnych, dzisiaj otrzymaliśmy 

pozytywną opinię od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w związku z tym chciałabym, 

żeby ta uchwała weszła do porządku obrad, bardzo proszę o wprowadzenie tej uchwały, proponuję 

w punkcie 8, podpunkt drugi, dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo poprosimy o podłączenie 

głosowania, żeby wprowadzić ten, już jest, dziękuję bardzo 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany porządku obrad, wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia pomników przyrody 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

pozwolę sobie przedstawić teraz na nowo porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 marca 2022 r. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 kwietnia 2022 r. 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla potrzeb zwrotu 

kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów na trasie do i z 

przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania 

przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo szkoły 

ponadpodstawowej, na rok szkolny 2022/2023; 

2) w sprawie ustanowienia pomników przyrody; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej pod ogródek przydomowy; 

9) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022; 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

11) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

a) prezentacja Raportu o stanie gminy Zaniemyśl, 

b) debata nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl, 

c) głosowanie uchwały; 

12) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdań, finansowego za 2021 rok oraz z wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok wraz z 

informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

c) dyskusja nad sprawozdaniami, 

d) głosowanie uchwały; 

13) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2021 rok: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 

2021 rok, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, stwierdzam, że w obradach uczestniczy 13 

Radnych, co jest liczbą wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 marca 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 

protokołu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym protokołem, 

nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XLII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 marca 2022 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że protokół z XLII sesji Rady Gminy Zaniemyśl został przyjęty 

 

4. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 kwietnia 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do protokołu, 

nie widzę, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym protokołem, nie widzę, w 

takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 kwietnia 2022 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 
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Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że protokół z XLIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl został przyjęty 

 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę Panią Wójt o zajęcie głosu i 

przedstawienie informacji 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, może zacznę od zarządzeń zmieniających budżet na 2022 rok, pierwsze zarządzanie z 31 

maja, w którym dokonano przeniesień wydatków miedzy rozdziałami i paragrafami kwotę 6366 zł 

na wydatki związane z promocją Gminy, kwotę 967 zł i 2 gr na wydatki związane z koniecznością 

dostarczenia informacji o zmianie stawek opłaty za gospodarowanie odpadami, kwotę 1015 zł 

między innymi w ramach zadania z funduszu sołeckiego Sołectwo Zaniemyśl pod nazwą 

organizacja festynu rodzinno-sportowego oraz na ubezpieczenia mienia gminnego, następną 

kwotę 2700 zł na ubezpieczenie mienia komunalnego, wprowadzono również po stronie 

dochodów i wydatków środki z funduszu pomocowego w wysokości 41090 zł na pobyt uchodźców 

z Ukrainy, polecenie Zarządu Powiatu Średzkiego na podstawie decyzji Wojewody 

Wielkopolskiego, kolejne zarządzanie z 9 czerwca, w którym dokonano przeniesień wydatków 

między rozdziałami i paragrafami, kwotę 98250 zł w ramach środków na bieżące utrzymanie dróg, 

kwotę 3600 zł na wydatki związane z promocją Gminy, kwotę 2500 zł zgodnie z potrzebami CUW w 

Zaniemyślu, przeniesiono między paragrafami, kwotę 700 zł na wypłatę świadczenia pieniężnego 

żołnierzowi rezerwy, który odbył ćwiczenia wojskowe i kwotę 370 zł zgodnie z potrzebami OPS w 

Zaniemyślu, dodatkowo Wojewoda Wielkopolski poinformował o zwiększeniu w planach dotacji 

celowej o kwotę 58125 zł i 16 gr na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztów zakupu podręczników, materiałów 

edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych w przypadku szkół prowadzonych przez osoby 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, stosowne zapisy związane 

z wyżej wymienionymi dotacjami wprowadzono po stronie dochodów i wydatków, wprowadzono 

również po stronie dochodów i wydatków środki z funduszu pomocowego w wysokości 12600 zł 

na pobyt uchodźców z Ukrainy, polecenie Zarządu Powiatu Średzkiego na podstawie decyzji 

Wojewody Wielkopolskiego i w wysokości 174632 zł na realizację świadczeń pieniężnych artykuł 

13 ustawy z dnia 12 marca tego roku o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa, świadczenia pieniężne dla każdego podmiotu w 

szczególności osoby fizycznej prowadzącej gospodarstwo domowe, który zapewni na własny koszt 

zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy, w wysokości 9180 zł na wypłatę 

jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, w wysokości 2500 zł na 
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zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży i kolejne zarządzenie z dnia 20 czerwca, w którym 

dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami kwotę 1000 zł w ramach 

środków na promocję Gminy, kwotę 1600 zł na wypłatę świadczenia pieniężnego żołnierzowi 

rezerwy, który odbył ćwiczenia wojskowe, kwotę 8447 zł w ramach środków na realizację zadań z 

zarządzania kryzysowego środki na uchodźców z Ukrainy w związku z działaniami wojennymi 

prowadzonymi na terytorium tego państwa, kwotę 400 zł na ubezpieczenie mienia komunalnego, 

wprowadzono również po stronie dochodów i wydatków środki z funduszu pomocowego, w 

wysokości 80463 zł na edukację dzieci z Ukrainy, w wysokości 34790 zł na pobyt uchodźców z 

Ukrainy polecenie Zarządu Powiatu Średzkiego na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, 

informacja za okres międzysesyjny w zakresie właściwości Referatu Organizacyjnego, organizacja i 

funkcjonowanie Urzędu Gminy Zaniemyśl, Zarządzanie nr 451 z dnia 9 czerwca, zostały 

wprowadzone zasady naboru na wolne stanowiska urzędnicze w tym na wolne kierownicze 

stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy Zaniemyśl oraz na wolne kierownicze stanowiska 

urzędnicze w gminnych jednostekach organizacyjnych, doprecyzowano zapisy dotyczące rekrutacji, 

Zarządzenie nr 458 z dnia 21 czerwca, wprowadzono zasady opracowania opisu stanowisk pracy w 

jednostkach organizacyjnych Gminy Zaniemyśl, do tej pory opisy stanowisk pracy nie 

funkcjonowały w organizacji pracy urzędu, od 10 czerwca bieżącego roku na rzecz Zakładu 

Gospodarki Komunalnej jedna osoba świadczy pracę w ramach robót publicznych, od 1 lipca 2022 

roku do Referatu Finansowego na miejsce pracownicy przechodzącej na zasłużoną emeryturę 

zostanie zatrudniona Pani Krystyna Rozmiarek, która w tej chwili jest zatrudniona w Gminnym 

Ośrodku Kultury w Zaniemyślu na stanowisku księgowej, Pani Krystyna Rozmiarek wykazała się 

wykształceniem i doświadczeniem niezbędnym do pracy na tym stanowisku, obie Panie będą 

pracować razem przez kilka miesięcy tak by nowemu pracownikowi przekazać niezbędny zasób 

wiedzy i informacji z zakresu rozliczeń finansowych gminy i jej jednostek, zarządzeniem nr 452 z 9 

czerwca ogłoszono nabór na stanowisko urzędnicze do spraw obsługi klientów w Referacie 

Organizacyjnym Urzędu Gminy Zaniemyśl, wpłynęło 11 ofert, postępowanie rekrutacyjne jest w 

toku, promocja i rozwój Gminy Zaniemyśl, do 18 lipca bieżącego roku mają powstać filmy 

promujące Gminę Zaniemyśl, jeden film główny trwający do 10 minut oraz trzy dodatkowe filmy 

trwające od 3 do 4 minut, każdy, trwają ustalenia z firmą opracowującą Strategię Rozwoju Gminy 

Zaniemyśl, po zakończeniu rozmów dotyczących między innymi rozliczenia prac między 

zainteresowanymi zostanie podjęta decyzja o dalszych działaniach gminy w tym zakresie, to jest 

czy opracowanie Strategii zostanie zlecone na zewnątrz czy też zostanie opracowane przez 

pracowników Urzędu Gminy Zaniemyśl, opracowana do tej pory Strategia liczy zaledwie 16 stron, 

poza tym sama Strategia jak i pozostałe dokumenty czyli diagnoza i analiza SWOT budzą 

wątpliwości co do poprawności danych, gmina Zaniemyśl złożyła wnioski o Grant w Programie - 

Wzmocnij otoczenie, pierwszy projekt to rozwój przestrzeni publicznej poprzez zakup wiaty 

piknikowej z ławkami i stołami w celu organizacji spotkań integracyjnych w Sołectwie Polesie, na 

kwotę 19100 zł, drugie zadanie to rozwój przestrzeni publicznej poprzez rozbudowę infrastruktury 

rowerowej dla mieszkańców i turystów gminy Zaniemyśl, zakup stacji naprawczej rowerów między 

innymi w celu propagowania prozdrowotnej aktywności fizycznej na kwotę 19979 zł i 25 gr i trzecie 

zadanie, trzeci Grant to rozwój przestrzeni publicznej poprzez rozbudowę infrastruktury 



str. 9 

 

turystycznej w Zaniemyślu poprzez zakup tablic informacyjno-turystycznych dla osób 

odwiedzających gmina Zaniemyśl na kwotę 19926 zł, Urząd Marszałkowski Województwa 

Wielkopolskiego pozytywnie zaopiniował wniosek pod nazwą - budowa Skateparku w Zaniemyślu, 

dofinansowanie w wysokości 63,3% całej inwestycji co daje 123864 zł, koszt całej inwestycji wynosi 

194663 zł i 82 gr, czekamy na podpisanie umowy, planowany termin zakończenia budowy to 

czerwiec 2023 rok, lokalizacja Skateparku to teren przy hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu, 

ja tylko tutaj pragnę dodać, że w związku z przedłużającym się rozpatrzeniem wniosku zgodnie z 

pismem Urzędu Marszałkowskiego zmieniliśmy też daty realizacji, też nie wiedzieliśmy kiedy 

ostatecznie, jeszcze do tej pory nie mamy podpisanej umowy, czekamy na podpisanie i dlatego ten 

czerwiec przyszłego roku ale być może, jeżeli uda się podpisać wcześniej dokumenty może jeszcze 

w tym roku ten Skatepark powstanie, gmina Zaniemyśl podpisała umowę z Wojewodą 

Wielkopolskim w ramach projektu Prezesa Rady Ministrów pod nazwą - Pod biało-czerwoną, 

celem projektu jest finansowanie zakupu i montażu masztu z flagą na wartość 7200 zł, nowy masz 

zostanie zamontowany przy pomniku Powstańców Wielkopolskich, 23 czerwca ogłoszono trzy 

konkursy dla organizacji pozarządowych i innych podmiotów na rok 2022, termin składania ofert 

mija 15 lipca, regulamin konkursu stanowi załącznik do każdego zarządzania, to jest zarządzenie nr 

459 ogłoszenie, o konkursie w zakresie ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa 

przyrodniczego, zarządzenie nr 460, ogłoszenie o konkursie w zakresie kultury, sztuki ochrony dóbr 

kultury i dziedzictwa narodowego, zarządzenie nr 461, ogłoszenie o konkursie w zakresie turystyki i 

krajoznawstwa, teraz informacje z zakresu Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Zabytków, 

Rolnictwa i Ochrony Przyrody, w okresie międzysesyjnym zostało wydanych pięć zarządzeń, numer 

454 z dnia 10 czerwca, w sprawie ogłoszenia o pierwszym przetargu ustnym nieograniczonym na 

sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Lubonieczek, trzy 

działki gruntu, numer 449 z 6 czerwca, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej, dotyczy części działki gruntu nr 

342/7 w Zaniemyślu o powierzchni dzierżawy 5 metrów kwadratowych, numer 448 z dnia 3 

czerwca w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia w 

drodze bezprzetargowej, dotyczy działki gruntu nr 300 w Zaniemyślu o powierzchni 142 metrów 

kwadratowych, numer 447 z dnia 3 czerwca, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do oddania w użyczenie, dotyczy części działki gruntu nr 129 w Jeziorach Małych o 

powierzchni 1,1611 hektara, numer 446 z dnia 3 czerwca, w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem w drodze bezprzetargowej dotyczy lokalu 

użytkowego o powierzchni 70 metrów kwadratowych położonego w Łęknie, w zakresie Referatu 

Inwestycji, w najbliższych dniach 4 lipca rozpocznie się montaż pomostu pływającego wykonanego 

z 82 modułów wysokoburtowych oraz pomostu cumowniczego wykonanego z 21 modułów na 

jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu, jeżeli wszystko potrwa zgodnie z planem montaż będzie trwał 2 

dni, od 1 lipca bieżącego roku przy ulicy Plażowej 1 w Zaniemyślu funkcjonować będzie miejsce 

okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli, od 1 lipca do 15 sierpnia na plaży będą ratownicy, znaczy 

od 1 lipca do 15 lipca będzie to grupa interwencyjna, od 15 lipca do 15 sierpnia już miejsce 

okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli, w dniu 9 czerwca bieżącego roku podpisana zostanie 

umowa na przebudowę ulicy Kórnickiej w miejscowości Śnieciska, wykonawcą inwestycji będzie 
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firma Roboty Drogowe Jacek Szymanowski z siedzibą w Książu Wielkopolskim, kwota zadania 

wyniesie 769989 zł i 13 gr brutto, realizacja inwestycji to 180 dni od dnia podpisania umowy to jest 

do dnia 6 grudnia 2022 roku z informacji jakie otrzymałam od właściciela firmy jak skończy się 

inwestycja w Łęknie czyli budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej wykonawca przenosi się do 

Śniecisk, w takim optymistycznym wariancie jest to połowa sierpnia więc Morelowa i Wiśniowa 

jeżeli pójdzie w takim tempie jak idzie w tej chwili to może do połowy sierpnia zostanie ukończona 

tak jak tutaj już mówiłam cały czas trwają prace związane z przebudową ulicy Morelowej i 

Wiśniowej w Łęknie, wykonawca twierdzi, że do końca czerwca ulica Wiśniowa będzie zakończona, 

zakończona została inwestycja polegająca na budowie oświetlenia ulicznego w miejscowości 

Zwola, wykonawcą inwestycji była firma Energosieć spółka cywilna Zakład Elektroinstalacyjny 

Wardeński M i Grzegorski P z Pyzdr, na ulicy Naszej i Konwaliowej w miejscowości Zwola 

zamontowano 13 słupów oświetleniowych z oprawami LED, koszt inwestycji wyniósł 72570 zł 

brutto, od 1 lipca bieżącego roku zmianie ulegnie wysokość stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, stawka wynosić będzie 35 zł od osoby, w przypadku posiadania 

przydomowego kompostownika mieszkańcom należy się ulga w wysokości 5 zł od osoby i cały czas 

też jest ulga 5 zł w przypadku posiadania karty Dużej Rodziny, w ramach funduszy sołeckich 

wykonano, w Sołectwie Kępa Wielka zakupiono sprzęt dla OSP Kępa Wielka na kwotę 9594 zł 

brutto, między innymi rękawiczki techniczne, latarki, latarka kątowa, koło ratunkowe, kamizelka 

asekuracyjna, szelki bezpieczeństwa, butla stalowa, hełm strażacki, sprzęt dostarczyła firma 

Supron1 spółka jawna z Olkusza, Sołectwo Łękno-Jeziory Małe, nawieziono i rozgarnięto piasek na 

plaży w Łęknie w ilości 100 ton oraz na plaży w Jeziorach Małych w ilości 100 ton, na łączną kwotę 

10782 zł brutto, w ramach przedsięwzięcia zagospodarowania przestrzeni publicznej poprzez 

rewitalizację miejsce do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim wykonano usługę polegającą na 

odłożeniu występującego żwiru wykonując łagodne zejście do linii brzegowej jeziora na terenie 

plaży przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu na łączną kwotę 9717 zł brutto, wszystkim mieszkańcom 

przypominamy że do 30 czerwca każdy właściciel nieruchomości zobowiązany jest do złożenia 

deklaracji emisyjności w budynku, deklaracje można złożyć w wersji papierowej w Urzędzie Gminy 

Zaniemyśl lub przez stronę www ceeb.gov.pl, do 6 czerwca trwały konsultacje społeczne 

nieruchomości oznaczonym numerem ewidencyjnym 200/18 położonej w obrębie geodezyjnym 

Jeziory Wielkie, w ramach procedury planistycznej dotyczącej opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na terenie miejscowości Jeziory Wielkie zgodnie z 

zarządzeniem nr 425 z dnia 13 kwietnia ze zmianą zarządzenia nr 434 z dnia 10 maja, wpłynęło 

łącznie 75 ankiet w tym jedynie 13 ankiet zostało złożonych elektronicznie pozostała była, było 

papierowo złożone, aktualnie opracowywane są wyniki konsultacji społecznych, o których 

mieszkańcy zostaną poinformowani zgodnie z wyżej wymienionym zarządzeniem nr 425, 

dziękujemy wszystkim serdecznie, którzy wzięli udział w konsultacjach społecznych za poświęcony 

czas i teraz pytaliście Państwo co z Internetem, nie wiem, przekazaliśmy tą informację tak jak 

mówiliśmy nie Lepszy NET tylko Fiberhost jest właścicielem sieci i na nasze pytanie jak będzie 

wyglądało dalej, co dalej z Internetem może odczytam to pismo, tak żebyście Państwo mogli 

mieszkańcom je przekazać, dziękujemy za wiadomość, rozumiemy jak ważne są dziś usługi cyfrowe 

oraz dostęp do szybkiego i stabilnego Internetu, obecnie prowadzimy intensywne działania by jak 
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najszybciej umożliwić mieszkańcom Gminy Zaniemyśl korzystanie z infrastruktury światłowodowej, 

informujemy, że jesteśmy na etapie finalizowania umów ze spółką lepszy NET na mocy, których 

spółka będzie miała możliwość oferowania usług światłowodowych za pośrednictwem sieci 

Fiberhost, mamy nadzieję, że proces ten zakończy się pomyślnie dzięki temu mieszkańcy, których 

posesje spółka Lepszy NRT podłączyła do naszej infrastruktury nie stracą ciągłości usług, niestety w 

przypadku braku nawiązania współpracy adresy te mogą zostać czasowo odłączone, w takiej 

sytuacji dołożymy wszelkich starań, aby ta przerwa trwała jak najkrócej, a mieszkańcy mogli 

skorzystać z oferty innych operatorów, podkreślamy również, że nie posiadamy informacji czy 

spółka Lepszy NET dysponuje własną infrastrukturą, na sieci Fiberhost spółka po dopełnieniu 

formalności będzie działała jako jeden z dostawców usług światłowodowych, w związku z tym, że 

jesteśmy w trakcie analizowanej kupionej infrastruktury pod kątem technicznym aktualnie 

możemy przedstawić kwartalny harmonogram podłączeń, które obejmuje wyłącznie wykaz 

miejscowości lecz nie odnosi się do pojedynczych adresów, dokument przekazujemy w formie 

załącznika, skończył się, skończył się drugi kwartał, w drugim kwartale miała zostać podłączona 

miejscowość Zwola, liczba gniazd 460 czy to zostało wykonane nie umiem powiedzieć, takie 

informacje do nas nie docierają ale tutaj zgodnie z harmonogramem firma Fiberhost miała 

podłączyć 460 odbiorców, trzeci kwartał 2022 roku mają być podłączone miejscowości Kępa Mała, 

Kępa Wielka, Lubonieczek, Majdany i Mądre oprócz tego jeszcze inne miejscowości w gminie Środa 

Wielkopolska, to jest liczba gniazd 330, w czwartym kwartale 2022 roku ma zostać podłączona 

miejscowość Pigłowice i wiele innych miejscowości z Krzykos i jeszcze z gminy Środa Wielkopolska, 

liczba gniazd 570, to są te dane i teraz powiem tak jeszcze mam pismo, które dzisiaj wpłynęło do 

nas na pocztę dotyczącą biletomatów, powiem tak znów miejsce, które wyznaczyliśmy nie jest 

odpowiednie i teraz może przeczytam, kontynuując realizację projektu umieszczania biletomatu w 

rejonie ulicy Poznańskiej w gminie Zaniemyśl informujemy, iż po rozważeniu wymienionych opcji 

umieszczenia urządzenia rekomendujemy zawieszenie biletomatu na budynku i pozyskania z 

zasilania z lodziarni, umieszczenie automatów w wyżej wymienionym punkcie znacznie ograniczy 

czas przygotowania infrastruktury i uruchomienie sprzedaży biletów, w przypadku zasilania 

umieszczenia automatu przy przystanku tak jak proponowaliśmy w pobliżu lodziarni wymagana 

jest ingerencja w teren, wykopy i wylanie fundamentu z naruszeniem kostki oraz wystąpienie do 

Zakładu Energetycznego o warunki przyłączeniowe, ich pozyskanie trwa około 30 dni, realizacja 

warunków 2 lata, w związku z powyższym zwracam się do Państwa z prośbą o wsparcie w zakresie 

uzyskania kontaktu i zgód od właściciela lodziarni, w odpowiedzi na zapytanie o realizację 

umieszczenia automatu nie jesteśmy w stanie określić terminu, umowa obowiązuje nas do 

realizacji w czwartym kwartale bieżącego roku, mamy nadzieję jednak, że realizacja będzie we 

wcześniejszym terminie, no myślę, że chodzi tutaj o Bombonierkę, nie tak jak prosiliśmy o 

zlokalizowanie tego wolnostojącego tylko przywieszenie tego na budynku tak myślę, że chodzi o 

ten punkt i teraz informacja od Pani Sekretarz, Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów zaprasza na 

pielgrzymkę do Lichenia w dniu 3 lipca, jest to 30 - ta krajowa pielgrzymka sołtysów i środowisk 

wiejskich, Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów zaprasza nie tylko Sołtysów ale mieszkańców wsi, 

radny gminnych i sołeckich, liderów wiejskich organizacji pozarządowych, informacja o wykonaniu 

zadań w okresie międzysesyjnym z Zakładu Gospodarki Komunalnej, spółka wykonuje koszenia 
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poboczy dróg gminnych, na bieżąco utrzymuje tereny zielone na terenie Zaniemyśla oraz terenów 

gminnych, zamontowano dodatkowe elementy pomostu na plaży w Jeziorach Małych, spółka na 

bieżąco wykonuje remonty dróg gminnych, spółka zakupiła fabrycznie nową kosiarkę bijakową 

ciągnikową w formie leasingu operacyjnego za kwotę 18625 zł netto, usunięto 8 awarii kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Łękno, w dniu 23 czerwca bieżącego roku rozpoczęto awaryjną 

wymianę trzech studni kanalizacji sanitarnej oraz 60 metrowego odcinka sieci kanalizacyjnej fi 250 

w miejscowości Łękno, dnia 24 czerwca otrzymano 4 oferty na dostawę fabrycznie nowej 

posypywarki ciągnikowej typu Pronar T 130, najtańsza oferta to 45450 zł netto, no i wykonywano 

cykliczne prace porządkowe na terenie gminy Zaniemyśl sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej, 

opróżnianie gminnych koszy, utrzymanie porządku na terenie gminy Zaniemyśl i zlecone prace 

gospodarcze, informacja dotycząca oświaty, 10 czerwca upłynął termin składania ofert 

dotyczących ogłoszonego w dniu 31 maja postępowania pod nazwą - dowóz uczniów do jednostek 

oświatowych na terenie gminy Zaniemyśl w roku szkolnym 2022/2023, które zakończyło się 

wyborem najkorzystniejszej oferty złożonej przez firmę Auto Max Grzegorz Szał, z którą spisano 

umowę, 10 czerwca upłynął również termin składania ofert na sukcesywną dostawę artykułów 

spożywczych w roku szkolnym 22-23 do jednostek oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Zaniemyśl, 5 firm złożyło ofertę na 5 pakietów spośród 7, z czego dwie 

firmy złożyły na ten sam pakiet, do podpisania umów wybrano 4 najkorzystniejsze oferty 

Piekarnia-Cukiernia ŁOBZA, spółka jawna, Zakład Przetwórstwa owocowo-warzywnego w Środzie 

Wielkopolskiej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością Dariusz Frąckowiak, Masarnia-ubojnia 

Janina Kleczewska Gospodarstwo agroturystyczne Przystań Pod Różą, 20 czerwca ogłoszono 

zapytanie ofertowe dotyczące sukcesywnej dostawy artykułów spożywczych w roku szkolnym 

2022/2023 do jednostek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Zaniemyśl 

na pozostałe dwa pakiety, artykuły ogólnospożywcze, jajka, słodycze, mrożonki, produkty mleczne 

oferty można składać do 30 czerwca do godziny 13:00, w dniu 24 czerwca w szkołach 

podstawowych zakończył się rok szkolny, szczególnie uroczyście pożegnano uczniów klas ósmych, 

ważniejsze informacje ze szkół, Szkoła Podstawowa imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w 

Zaniemyślu, 2 czerwca po zdanym egzaminie teoretycznym i praktycznym na kartę rowerową 46 

uczniów zdobyło uprawnienia do jazdy rowerem, 7 czerwca klasa 3b przystąpiła do projektu 

'Oblatani w pomaganiu-wspólnie z ANWILEM stwórzmy przyszkolne łąki', projekt ma na celu 

sadzenie roślin w przyszkolnych ogródkach dzięki, którym owady miododajne będą zdobywać 

potrzebny nektar, 11 czerwca odbyła się zorganizowana przez nauczycieli naszej szkoły we 

współpracy z Radą Rodziców, Powiatem Średzkim i Wyspą Edwarda gra terenowa 'Śladami 

Hrabiego' uczestnicy przeszli przez Zaniemyśl śladami Hrabiego rozwiązując quest, gra terenowa 

została zorganizowana w ramach projektu eTwinning, wolontariusze z naszej szkoły otrzymali 

wyróżnienia za działania w szkolnej Lidze Wolontariackiej prowadzonej przez Ogród Zoologiczny w 

Poznaniu wykonując w ciągu roku zadania typu zbieranie orzechów dla niedźwiedzi brunatnych czy 

prace porządkowe w zagrodzie kangurów, na 50 uczestniczący w tych zmaganiach szkołach z 

Wielkopolski nasza szkoła zdobyła 105 punktów na 113 punktów możliwych do zdobycia, Szkoła 

Podstawowa w Śnieciskach, 30 maja odbył się Szkolny Konkurs Wiedzy Religijnej, pierwsze miejsce 

zdobyła , Anna, drugie miejsce Nikola i Amelia, trzecie miejsce Maja i Alicja, uczniowie Laura, 
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Maksymilian, Dominika, Alicja, Julia, Amelia zostali laureatami gminnego konkursu na film, na 

kanwie pod tytułem 'Rodzina źródłem mocy-stop przemocy w rodzinie', serdecznie gratuluję 

wszystkim laureatom w szkole realizowane są zajęcia z nauki programowania w ramach 

Laboratorium Przyszłości, Przedszkole Samorządowe, 11 czerwca Michalina otrzymała wyróżnienie 

we finale XXV Wojewódzkiego Festiwalu Piosenki Przedszkolaków, Czerwonak 2022 w 

Koziegłowach, gratulacje dla Michaliny oczywiście, 22 czerwca w Gminnym Ośrodku Kultury 

odbyło się pożegnanie dzieci kończących edukację przedszkolną, Szkoła Podstawowa w 

Pigłowicach, 28 maja na terenie hali widowiskowo-sportowej w Czerniejewie rozpoczęto Turniej 

Karate pod nazwą Wielkopolska Otwarta Liga Karate, uczeń Jan zdobył pierwsze w konkurencji 

FANTOM, mężczyźni 9-12 lat, gratulacje dla Janka, 3 czerwca odbył się festyn rodzinny, który został 

przygotowany z inicjatywy Rady Rodziców, 7 czerwca rozstrzygnięto wyniki konkursu z języka 

angielskiego 'The Big Challenge', który odbył się w kwietniu, pierwsze miejsce Gabriela, drugie 

miejsce Ludwik i Jakub, trzecie miejsce Jakub, serdecznie gratuluję, wszyscy uczestnicy otrzymali 

pamiątkowe dyplomy, upominki i plakaty, 13 czerwca Gabriela zajęła drugie miejsce w II 

Wojewódzkim Konkursie Literackim 'Nieznane oblicza mojej okolicy', teraz informacja z Biblioteki 

Publicznej, z okazji Tygodnia Bibliotek nagrodzono jeszcze najaktywniejszych czytelników z roku 

poprzedniego, wyłoniliśmy ich ze statystyki bibliotecznej tym razem wybraliśmy po cztery 

kategorie wiekowe, w dwóch grupach wiekowych, takich jak dzieci i młodzież jedna grupa oraz 

dorośli druga, łącznie nagrody otrzymało 8 czytelników, w dniu 2 czerwca dzieci klas drugich ze 

szkoły podstawowej z Zaniemyśla odwiedziły bibliotekę, tym razem odbyło się głośne czytanie w 

ramach trwającego XXI Ogólnopolskiego Tygodnia Czytania Dzieciom obchodzonego pod hasłem 

'Polscy autorzy dla klimatu' uczniowie wysłuchali wzruszającego fragmentu książki Barbary 

Gawryluk pod tytułem 'Dżok, legenda o psiej wierności' 8 czerwca dzieci z klasy drugiej ze szkoły 

podstawowej z Zaniemyśla spotkały się z pisarką książek dla dzieci Joanną Krzyżanek, która pisze 

opowiastki, rymowanki i listy do przyjaciół, autorka obudziła z wyobraźni Cecylię Knedelek, Lamelię 

Szczęśliwą, rodzinę Wafelków, Tereskę, Sabinkę, Weronikę, kurę Adelę i mnóstwo innych postaci, 

tematem spotkania była ortografia i książka Pani Joanny pod tytułem 'Byki Weroniki', spotkanie 

klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Książki odbyło się w dniu 14 czerwca, tematyka rozmowy 

dotyczyła książki Ilony Wiśniewskiej pod tytułem 'Lud. Z grenlandzkiej wyspy', autorka, reporterka i 

fotografka przedstawiła świat dalekiej północy, surowy i nieprzyjazny oraz ludzi, którzy potrafią żyć 

w tych ekstremalnych warunkach, w okresie międzysesyjnym w dniu 21 czerwca w bibliotece 

odbyło się spotkanie klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Filmowego dla dorosłych, w sobotę 25 

czerwca biblioteka zaprasza na kiermasz taniej książki na terenie amfiteatru, to w sobotę już się 

odbyło w godzinach od 14:00 do 17:00 można było zakupić książki używanie w cenie 2 zł i 5 zł, a 

zysk z ich sprzedaży przeznaczony zostanie na zakup nowych książek do księgozbioru naszej 

placówki, jak mówiła Pani dyrektor sprzedano 2 koszyki książek, informacja z działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, w dniu 31 maja na sali Gminnego Ośrodka Kultury 

odbyło się spotkanie konsultacyjne lokalnej grupy działania Lider Zielonej Wielkopolski z 

mieszkańcami mające na celu stworzenie nowej lokalnej strategii rozwoju na lata 2023-2027, 

Gminny Ośrodek Kultury w Zaniemyślu we współpracy z gminą Zaniemyśl oraz zarządcą Wyspy 

Edwarda zorganizował w dniu 1 czerwca Dzień Dziecka, w programie wydarzenia była zabawa na 
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zamkach dmuchanych, wata cukrowa, lody, baloniki oraz malowanie twarzy i tatuaże brokatowe 

wykonane przez harcerski z 6. Próbnej Drużyny Wędrowniczej 'Invictus' i 5. drużyny 

Starszoharcerskiej 'Ślad', wszystkie atrakcje były bezpłatne dla uczestników, 5 czerwca w ramach 

obchodów Dnia Dziecka w sali GOK odbyły się zajęcia sensoplastyczne dedykowane dzieciom w 

wieku od 0 do 6 lat, w bezpłatnych zajęciach wzięło udział 15 dzieci wraz z rodzicami, 6 czerwca na 

wyspie Edwarda odbyły się obchody Powiatowego Dnia Działacza Kultury, w wydarzeniu wzięły 

udział delegacje z instytucji kultury z gminy Zaniemyśl, Krzykosy, Nowe Miasto nad Wartą, Środa 

Wielkopolska i Dominowo, w dniu 11 czerwca Gminny Ośrodek Kultury współorganizował wraz ze 

Szkołą Podstawową imienia Ryszarda Berwińskiego w Zaniemyślu grę terenową 'Śladami 

Hrabiego', zadaniem kilkudziesięciu uczestników było pokonanie trasy obejmującej najważniejsze 

punkty Zaniemyśla związane z postacią Hrabiego Edwarda oraz wykonanie zadań i rozwiązanie 

zagadek, tego samego dnia Gminny Ośrodek Kultury wspomagał w organizacji - międzygminne 

zawody sportowo-pożarnicze, 14 czerwca Gminny Ośrodek Kultury nieodpłatnie użyczał salę na 

spotkanie zorganizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, spotkanie dotyczyło 

programu osłonowego 'Korpus wsparcia seniorów', natomiast 22 czerwca użyczał salę na 

zakończenie roku Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu, 23 czerwca na sali GOK odbyło się 

Muzyczne Zakończenie Roku Kulturalnego w wykonaniu zespołu śpiewaczego Lutnia oraz 

uczestniczek zajęć wokalnych GOK podopiecznych Pani Klaudii Popielskiej, 25 czerwca 

zainaugurowaliśmy cykl 'Lato w Zaniemyślu' w ramach powitania lata wraz z Biblioteką Publiczną 

Gminy Zaniemyśl zorganizowaliśmy kiermasz książki używanej, a w ramach atrakcji dla dzieci były 

animacje, brokatowe tatuaże, zabawy na dmuchańcu, wystąpiły uczestniczki zajęć wokalnych z 

GOK, dzięki uprzejmości Ochotniczej Straży Pożarnej atrakcje stanowiły także zjazdy na tyrolce oraz 

zabawy wspinaczkowe oraz kurtyna wodna, wieczorem odbyła się potańcówka z zespołem 

FOLDER, w ramach akcji 'Lato w Zaniemyślu' planowane są koncerty, pokazy kina plenerowego, 

potańcówki, teatrzyki dla dzieci i spotkania literackie, wydarzenia będą odbywały się w każdy 

wakacyjny weekend, teraz informacja Ośrodka Pomocy Społecznej, Ośrodek Pomocy Społecznej w 

miesiącu czerwcu na bieżąco realizował przyznawanie i wypłaty między innymi dodatku 

osłonowego, od ostatniej sesji w czerwcu wpłynęło 17 nowych wniosków o dodatek osłonowy, 

cały czas realizowane są także świadczenia określone ustawą o pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, w miesiącu czerwcu wpłynęło 

kolejnych 14 wniosków o wypłatę jednorazowego świadczenia 300 zł dla 45 osób, a także 18 

kolejnych wniosków o wypłatę świadczenia pieniężnego po 40 zł na dzień za zakwaterowanie i 

wyżywienie, za goszczenie 77 obywateli Ukrainy, Ośrodek sukcesywnie składa zapotrzebowanie do 

Wojewody na kolejne transze środków finansowych na wypłatę tych świadczeń a następnie zaraz 

po ich wpłynięciu do budżetu realizuje wypłaty, poza tym w czerwcu ruszył uchwalony Program 

Korpus Wsparcia Seniorów, środki otrzymane na jego realizację pozwoliły na zakup 16 opasek 

bezpieczeństwa wraz z usługą teleopieki na odległość do końca tego roku, oczywiście usługa tej 

teleopieki do końca tego roku, najkorzystniejszą ofertę złożyła firma LOCON sp. z o.o. z siedzibą w 

Szczecinie, koszt jednej opaski to 393,60 zł brutto, a jedna doba teleopieki dla jednej opaski to 

124,50 zł brutto, Ośrodek, który realizuje Program 13 czerwca zaprosił seniorów do sali Gminnego 

Ośrodka Kultury na spotkanie podczas, którego seniorzy otrzymali opaski bezpieczeństwa i 
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jednocześnie odbyli szkolenie z ich obsługi, niestety nie wszyscy seniorzy zdołali przybyć na 

zorganizowane szkolenie i do tych osób udali się pracownicy ośrodka przekazując opaski i szkoląc 

seniorów z ich obsługi, mamy nadzieję, że ta forma wsparcia zyska uznanie jak i akceptację 

wszystkich seniorów, ostatnie dni czerwca to przejęcie realizacji pomocy materialnej dla uczniów 

czyli popularnych stypendiów i zasiłków szkolnych, z uwagi na zmianę organu realizującego to 

działanie wyjątkowo w tym roku wypłata stypendiów nastąpi nie w czerwcu jak miało to do tej 

pory miejsce ale w lipcu i już ostatnia informacja, informacja dotycząca Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu, przypominamy, że w siedzibie Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została uruchomiona nowa usługa dla 

wszystkich potrzebujących, dyżur psychologa, gminna komisja nawiązała współpracę z 

psychologiem oraz specjalistą psychoterapii uzależnień w procesie certyfikacji, najbliższy termin 

dyżuru to 5 lipiec 2022 roku, w godzinach od 15:30 do 17:30, aby skorzystać z porad nie trzeba 

wcześniej się rejestrować, natomiast jeżeli zainteresowani chcą poczuć się komfortowo i nie czekać 

w kolejce to zachęca się do kontaktu telefonicznego pod numerem 61 28 57 580 wewnętrzny 28 

czyli numer do Urzędu Gminy, wewnętrzny 28, bądź za pośrednictwem e-mailu 

gkrpa@zaniemysl.pl, aby umówić się na konkretną godzinę porady udzielane są bezpłatnie, 

ponadto działa całorocznie Punkt Konsultacyjny Gminnej  Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Zaniemyślu, w punkcie z bezpłatnych konsultacji mogą skorzystać osoby z 

problemami rodzinnymi dotyczącymi między innymi przemocy w rodzinie, alkoholizmu oraz 

problemów wychowawczych, pomoc udzielana jest również osobom, których dotknął problem 

narkomanii, Punkt Konsultacyjny pełni dyżur w ostatni wtorek miesiąca od godziny 16:00 do 18:00, 

najbliższy termin dyżuru to 28 czerwiec 2022 roku, istnieje możliwość konsultacji w inne dni 

tygodnia po wcześniejszym umówieniu telefonicznym lub poprzez skrzynkę e-mailową 

gkrpa@zaniemysl.pl, konsultanci zapewniają pełną dyskrecję wszystkie porady i konsultacje 

udzielane są bezpłatnie punkt mieści się w budynku Urzędu Gminy ulica Średzka 9 wejście przy 

GOK Zaniemyśl i to wszystkie informacje, dziękuje bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję Pani Wójt za przeczytaną informację, czy 

są pytanie do przedstawionej informacji, bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuje, ja  na razie bez pytania tylko chciałam bardzo 

serdecznie podziękować za wnioski złożone do Programu 'Wzmocnij otoczenie', życzę pozytywnej 

oceny tych wniosków i pozyskania grantów i mam nadzieję, że więcej takich wniosków będzie 

składanych, bo wydaje się, że jest możliwości mnóstwo, bardzo dziękuję,  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję teraz proszę Radny Michał Maliński 

 

Radny Michał Maliński, ja też nie mam żadnych uwag tutaj do tego sprawozdania tylko chciałem 

jeszcze coś dodać do tego sprawozdania mianowicie chciałbym wspomnieć o sukcesie naszego 

Gminnego Klubu Sportowego KŁOS Zaniemyśl, który 19 czerwca zakończył mijający sezon piłkarski 

awansem do piątej ligi, ostatni taki porównywalny sukces KŁOS odniósł przeszło 18 lat temu, 
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korzystając z okazji chciałbym przekazać gratulacje piłkarzom, trenerowi oraz wszystkim osobom 

zaangażowanym w propagowanie aktywności sportowej piłki nożnej poprzez Klub Sportowy KŁOS 

Zaniemyśl i życzyć sukcesów w nowym sezonie, dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję, bardzo proszę Pani Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja również dołączam się do tych życzeń, Pan Prezes również mnie 

poinformował o wygranej tak, że gratuluję serdecznie mam nadzieję, że to będzie bodziec do 

jeszcze cięższej pracy, dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, i teraz proszę Panią Radną Alinę Frąckowiak 

 

Radna Alina Frąckowiak, dziękuję Panie Przewodniczący, mam pytanie do Pani Wójt, Pani 

wspomniała o budowie Skateparku, a miał powstać tam cały kompleks z kortem tenisowym czy to 

jest aktualne 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, to jest cały czas aktualne na razie Skatepark jest z Programu, 

znaczy, pozyskujemy tutaj z Lidera Zielonej Wielkopolski przez Stowarzyszenie Lider Zielonej 

Wielkopolski a ta druga część, która obejmuje dwa korty tenisowe, ściankę do Squasha, siłownię 

Fit-krosową to jest złożony na to wniosek do Polskiego Ładu, to jest edycja ta popegeerowska, 

jeszcze wyników nie mamy, te wyniki mają się pojawić na przełomie czerwca i lipca 

 

Radna Alina Frąckowiak, dziękuje bardzo 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, tam w projekcie, którą mamy zrobioną tą wizualizację oprócz 

właśnie tego Skateparku i tego, kortów tenisowych, siłowni Fit-krosowej mamy jeszcze Pumptrack, 

mamy jeszcze plac zabaw dla dzieci i mamy też miejsce takie integracyjne, i miejsce do imprez 

plenerowych ale ta część w tej chwili niemożliwa będzie do realizacji dlatego, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego w tym miejscu akurat lokuje działalność gospodarczą dlatego 

też już rozmawialiśmy o tym, że są poczynione kroki do tego, żeby ten miejscowy plan 

zagospodarowania zmienić, dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, nie widzę więcej zgłoszeń, w takim razie 

przejdziemy do kolejnego punktu 

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy ktoś Państwo radnych chciałby złożyć 

interpelacje, nie widzę, w takim razie punkt został wyczerpany 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, na poprzedniej sesji była jedna interpelacja złożył 

ją Pan radny Michał Maliński, dotyczyła zlecenia naprawy uszkodzonej nawierzchni płyty boiska 

oraz pozostałej infrastruktury boiska ORLIK w Zaniemyślu, w odpowiedzi Pani Wójt przekazała, że 

po przeprowadzonej kontroli wyceniono wymianę ubytków na nawierzchni i jest planowany 

remont na przełomie lipca i sierpnia bieżącego roku ponadto też była kontrola, która wskazała, że 

obiekt jest, znajduje się w należytym stanie technicznym i zapewnia dalsze bezpieczne 

użytkowanie, czy Pan radny zapoznał się z całością interpelacji 

 

Radny Michał Maliński, tak zapoznałem się i dziękuję za nią 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dobrze proszę Panią Wójt o zabranie głosu 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja chciałabym jeszcze tutaj dodać oczywiście przymierzaliśmy się 

do tego, żeby wyremontować całe boisko ale ja tylko przedstawię jakie są koszty tego tak, żebyście 

Państwo mieli pojęcie ile to kosztuje, zdjęcie i utylizacja starej trawy wraz z wywozem starego 

zasypu 37 zł za metr kwadratowy, to jest 37x1860 metrów kwadratowych prawie 70000 zł, za 

samo zdjęcie i utylizację, poprawienie podbudowy 20 zł za metr kwadratowy daje 37200 zł, 

dostawa i montaż trawy syntetycznej wysokości 60 mm, wklejenie linii, zasyp piaskiem 

kwarcowym oraz granulatem 134 zł za metr kwadratowy daje nam 249240 zł netto czyli łącznie 

wymiana tej nawierzchni na Orliku to jest 355260 zł netto plus VAT daje nam 436969 zł,80 czyli to 

jest prawie 440000 zł, gdybyśmy nową nawierzchnię chcieli wstawić, w maju był taki pilotażowy 

program właśnie naprawy tych, rządowy Program naprawy albo modernizacji i naprawy tych Orlik-

ów wybudowanych w latach, właśnie w ramach tej inicjatywy Moje Boisko ORLIK 2012, niestety 

jako gmina mamy za duży współczynnik zasobności jak to zwał, tak zwał i więc nam z tego 

programu jedynie 33% mogłoby być dofinansowane z programu rządowego no i oczywiście 66% 

prawie do 100% w zależności od zasobności gminy i taki, i specjalnego współczynnika niestety u 

nas ten współczynnik jest bardzo wysoki i tylko możemy liczyć na dofinansowanie w kwocie 33% 

na naprawy, na wymianę tego 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dobrze dziękuję bardzo, przejdziemy do punktu 

ósmego 

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla 

potrzeb zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów 

na trasie do i z przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy 

wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo 

szkoły ponadpodstawowej, na rok szkolny 2022/2023 przedstawiła Pani Edyta Jankowska, Dyrektor 

Centrum Usług Wspólnych; 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie 

widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie 

widzę, w takim razie poproszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla potrzeb zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów na trasie do i z 

przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania 

przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo szkoły 

ponadpodstawowej, na rok szkolny 2022/2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, dziękuję bardzo Pani  

Uchwała nr XLV/316/2022 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

2)projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody przedstawił Pan Marcin Kropiński, 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytanie do przedstawionego projektu, nie 

widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie 

widzę, w takim razie proszę o głosowanie 

 

Głosowano w sprawie: 

ustanowienia pomników przyrody.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
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NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała nr XLV/317/2022 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 

Zaniemyśl przedstawił Pan Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie 

widzę, czy ktoś z Państwa Radnych, o przepraszam się pojawiło, Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja bym podzieliła się tą informacją, którą otrzymałam od Pana, 

Panie Marcinie, bo na Komisji pytałam co będzie z utrzymaniem przepustu ponieważ jeżeli 

nabędzie gmina ten rów no to będzie z jednej strony rów gminy z drugiej prywatny, a pomiędzy 

przepust pod drogą powiatową tutaj Pan Marcin uzyskał informację od Powiatu, że będą 

utrzymywać przepust 

 

Marcin Kropiński, tak, dokładnie tak, jest droga, jest własnością Powiatu Średzkiego tak, że będą 

utrzymywać, w przypadku, gdyby zjazd, rów przecinał jakby zjazd to wtedy jest własność, jest w 

utrzymaniu właściciela tego, tej nieruchomości czyli w tym przypadku byłaby to gmina i też osoby 

prywatne ale tutaj to nie dotyczy to jest przepust pod drogą powiatową 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dobrze dziękuję za informacje, w takim razie 

przejdziemy do głosowania uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała nr XLV/318/2022 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 



str. 20 

 

4) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 

Zaniemyśl przedstawił Pan Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy to pytania do przedstawionego projektu 

uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem, też 

nie widzę, w takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzeniem, że uchwała została podjęta, dziękuję bardzo  

Uchwała nr XLV/319/2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

5) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta 

Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl przedstawił Pan Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie 

widzę, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, 

w takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 
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Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr XLV/320/2022 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

6) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta 

Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są jeszcze pytanie do przedstawionego 

projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem 

uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr XLV/321/2022 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

7) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta 

Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl przedstawił Pan Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie 

ma, to zapytam czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, 

nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 
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Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr XLV/322/2022 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

8) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta 

Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej pod ogródek 

przydomowy przedstawił Pan Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do przedstawionego projektu 

uchwały, nie ma, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem 

uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości przeznaczonej pod ogródek przydomowy 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, dziękuję Panu bardzo Panie Marcinie, a ja teraz ogłoszę 

10 minut przerwy  

Uchwała nr XLV/323/2022 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
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10 – cio minutowa przerwa 

 

9) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022 przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do przedstawionego projektu 

uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem 

uchwały, też nie widzę, w takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała nr XLV/324/2022 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

10) projekt uchwały zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę Panią radną Katarzynę 

Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ale jeśli mogę to nie będzie pytanie, do Pani Skarbnik tylko 

właśnie o ten przetarg, bo rozumiem, że mówimy o przetargu na zagospodarowanie odpadów, 

jednak ktoś złożył ofertę na naszą gminę, tak, okej, a kiedy można się spodziewać rozstrzygnięcia, 

rozstrzygnięcie już było, znaczy było otwarcie, ale nie jest umowa podpisana, tak 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, nie dzisiaj otrzymaliśmy informację, że przetarg został 

unieważniony 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo dziękuję, czy są jeszcze pytania, nie ma, czy 

ktoś z Państwa radnych nie zapoznaj się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim 

razie będziemy głosować 
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Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała nr XLV/325/2022 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

11) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania; 

 

a) prezentacja Raportu o stanie gminy Zaniemyśl 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę Panią Wójt o zabranie głosu 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo dziękuję, Szanowni Państwo zgodnie z artykułem 28 

ustawy o samorządzie do 31 maja przedłożyłam Radzie Gminy Zaniemyśl Raport o stanie gminy za 

rok 2021, przedmiotowy dokument w sposób syntetyczny opisuje ogół działań podejmowanych 

przez wójta, obejmuje bowiem podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim w 

szczególności realizacji polityk programów i strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu 

obywatelskiego, nad przedstawionym Raportem o stanie gminy będzie dzisiaj przeprowadzona 

debata, po jej zakończeniu Rada Gminy przeprowadzi głosowanie nad udzieleniem wotum, 

wójtowi wotum zaufania, przed rozpoczęciem debaty i dalej przed głosowaniem w wyżej 

wymienionej sprawie proszę o uwzględnienie, iż Raport o stanie gminy za 2021 rok podsumowuje 

działalność zarówno Pana Jana Sulanowskiego pełniącego funkcję Wójta Gminy Zaniemyśl a od 

połowy roku 2021 również moją, rok ten był więc trudny dla Gminy Zaniemyśl, rozpoczęcie 

działalności w drugiej połowie roku wymagało ode mnie w pierwszej kolejności przyjrzenia się 

organizacji i funkcjonowaniu administracji w naszej gminie oraz wprowadzonym rozwiązaniem z 

nieco innej perspektywy niż ta, którą wcześniej znałam jako Przewodnicząca Rady, dalej wiązało się 

to z diagnozowaniem istniejących potrzeb by następnie zaplanować konkretne działania oczywiście 

z uwzględnieniem przede wszystkim możliwości finansowych Gminy, planowanie budżetu gminy 

odbywało się w drugiej połowie 2020 roku, niewątpliwie obostrzenia związane z epidemią COVID-

19 i skutki jakie niosła ze sobą trwający kolejny rok pandemia stanowiły dodatkowe utrudnienie, w 

takich okolicznościach podjęłam wyzwanie działania jako Wójt Gminy Zaniemyśl, zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym ocenie podlega rok działalności Wójta, w roku 2021 w gminie Zaniemyśl 
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było ich dwóch, niemniej mimo tych zawirowań wiele dobrego dla gminy się zadziało i tak 

przebudowano drogę gminną w Czarnotkach 172 metry i rozliczono inwestycje w ramach środków 

pozyskanych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 469 313,05 zł, brutto oraz samorządu 

województwa wielkopolskiego 30 tys. zł brutto, wykonano termomodernizacje budynku 

użyteczności publicznej Szkoły Podstawowej im, Jana Pawła II w Pigłowicach i rozliczono inwestycje 

w ramach środków pozyskanych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 77 779,00 zł, 

rozbudowano oświetlenie uliczne w Zwoli- ulica Konwaliowa, w Jeziorach Małych - ulica Okrężna i 

Polna, a w Zaniemyślu rejon ulicy Czarneckiej i Grabowej, opracowano dokumentację koncepcyjną 

dla budowy Skateparku w Zaniemyślu tej chwili wiadomo, że Urząd Marszałkowski Województwa 

Wielkopolskiego pozytywnie zaopiniował wniosek pod nazwą - budowa Skateparku Zaniemyśl, na 

dofinansowanie w wysokości 63,63% całej inwestycji, czekamy teraz na podpisanie umowy, 

wykonano ekspertyzę budowlaną hali widowiskowo-sportowej co dało podstawy do mediacji , 

które zakończyły się ugodą w 2022 roku, Szanowni Państwo hala ma być naprawiona, dach ma być 

naprawiony do końca września tego roku, wykonano rozbiórkę pomostu na jeziorze Raczyńskim w 

Zaniemyślu co dało początek kolejnym działaniom z zakresu rewitalizacji plaży przy jeziorze 

Raczyńskim, między innymi montaż nowego pomostu na początku lipca bieżącego roku oraz 

pozytywne rozpatrzenie wniosku na dofinansowanie w ramach Polskiego Ładu na rewitalizację 

miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim w Zaniemyślu wraz z infrastrukturą na kwotę                      

4 320 000,00 zł brutto, uzyskano promesy na realizację budowy ulicy Morelowej i Wiśniowej w 

Łęknie, wniosek dotyczył dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych w kwocie 1 869 000,00 zł, wykonano renowację podłogi w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Zaniemyślu, z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego uzyskano 

dofinansowanie w kwocie 11 tys. zł, ze strony Gminy był to dodatkowy koszt w wysokości 12 tys. 

zł, uzyskano w ramach Rządowego Programu Wsparcia Gmin Popegeerowskich dofinansowanie ze 

środków Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 400 tys. zł na adaptację istniejącego budynku 

usługowego na świetlicę wiejską w Czarnotkach, realizacja tego zadania nastąpi do listopada 

bieżącego roku, przeprowadzono konsultacje społeczne w sprawie rewitalizacji Placu Berwińskiego 

w Zaniemyślu, wśród ankietowanych przeważa głos, że Plac Berwińskiego powinien pozostać 

terenem zielonym z zachowaniem starych drzew, nasadzeniem krzewów i kwiatów, małą 

fontanną, labiryntem z żywopłotu, małą kawiarenkę, stylowym stolikami, ławkami oraz latarniami, 

powinno się również ograniczyć do minimum betonowanie Placu Berwińskiego ponadto część 

osób jest również zdania, że strefa sportowo-rekreacyjna nie powinna znaleźć się na Placu 

Berwińskiego lecz przy amfiteatrze czy boisku Orlik, a także, że na Placu Berwińskiego powinien 

znaleźć się mały plac zabaw dla dzieci, według części osób biorących udział w ankiecie Plac 

Berwińskiego mógłby być miejscem reprezentacyjnym gdzie mogłyby się odbywać uroczystości 

gminne a Plac warto byłoby objąć monitoringiem i doświetlić stylowymi latarniami, by teren stał 

się jeszcze bardziej bezpieczny, ciekawą propozycją było również wystawienie się na stoiskach 

targowych lokalnych przedsiębiorców czy producentów rolnych jak zauważają ankietowani Plac 

Berwińskiego powinien być miejscem poświęconym Ryszardowi Wincentemu Berwińskiemu, 

mając na względzie przeprowadzone konsultacje społeczne przygotowana jest koncepcja 

architektoniczna rewitalizacji Placu Berwińskiego w Zaniemyślu, koncepcja ma być zrobiona do 
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września bieżącego roku, podpisano z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu porozumienie w ramach Programu Czyste Powietrze, którego celem jest 

poprawa jakości powietrza oraz zmniejszenie emisji gazów cieplarnianych poprzez wymianę źródeł 

ciepła i poprawię efektywności energetycznej budynków mieszkalnych jednorodzinnych, środki w 

kwocie 30 tys. zł przeznaczone są na podnoszenie świadomości w wyżej wymienionym zakresie 

oraz na uruchomienie punktu konsultacyjno-informacyjnego, tutaj pragnę dodać, że ten Program 

już kilka lat funkcjonuje u nas pojawił się dopiero na końcu ubiegłego roku, już korzystają z tego 

mieszkańcy, użyczono teren Liderowi Zielonej Wielkopolski na plac zabaw w Zaniemyślu, część 

działki numer 520/3 w Zaniemyślu dotyczy około 1500 metrów kwadratowych, w ramach projektu 

współpracy powstanie tam plac zabaw za kwotę 75 tys. zł, to również gmina nie będzie w tym 

partycypowała a dostaniemy ten plac z Lidera, zakupiono działkę w miejscowości Polesie pod plac 

zabaw, miejsce rekreacji dla mieszkańców wsi, działka ewidencyjna nr 276/4 w obrębie Łękno, 

zakup za kwotę 45 900,00 zł, 4 listopada 2021 roku gmina Zaniemyśl złożyła wniosek w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 osi priorytetowej 5- rozwój cyfrowy 

jednostek samorządu terytorialnego oraz wzmocnienie cyfrowej odpowiedzialności na zagrożenia 

reakcja działanie 5.1 rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia 

dotyczące realizacji projektu grantowego wsparcie dzieci z rodzin  pegeerowskich w rozwoju 

cyfrowym granty PPGR-y, konkurs zakończył się podpisaniem w dniu 18 maja tego roku umowy i 

otrzymaniem kwoty 636 300,00 zł na zakup 252 laptopów dla mieszkańców naszej gminy, małych 

mieszkańców naszej gminy, przeprowadzono audyt w zakresie stanu wdrożenia wymagań 

określonych w krajowych ramach interoperacyjności w Gminie Zaniemyśl w oparciu o audyt 

ustalono, iż niezbędne jest między innymi dostosowanie istniejącej infrastruktury informatycznej 

do wymagań określonych w RODO, w szczególności dokonanie modernizacji w zakresie sprzętu 

informatycznego oraz remontu serwerowni, pragnę tylko dodać, że do tej pory w Urzędzie nie 

miało miejsce, taki audyt nie był przeprowadzany pomimo wymogów, wprowadzono w organizacji 

Gminy Zaniemyśl rozwiązanie systemowe jakim jest wdrożenie audytu i kontroli wewnętrznej, 

które są wymagane przepisami ustawy o finansach publicznych, wdrożono w organizacji system 

zamówień publicznych w Urzędzie Gminy Zaniemyśl rozwiązanie zwiększające transparentność, 

zapewniający ekonomię postępowania w tym dające wszystkim zainteresowanym oszczędności czy 

wprowadzono do stosowania elektroniczną platformę zakupową, warto też wspomnieć o innych 

inwestycjach, które zrealizowano bądź cały czas są w realizacji, jeżeli chodzi o naszą spółkę 

komunalną Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością to rozpoczęto 

przebudowę stacji uzdatnia wody w Zaniemyślu koszt inwestycji netto to 3 329 000,00 zł brutto 

4 094 670,00 zł, pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska to 3 165 336,00 zł w tym 

umorzenie pożyczki w wysokości 30% środków czyli 949 600,00 zł, podpisano umowę na budowę 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Winna Huby Polwickie, modernizację sieci wodociągowej do 

Lubońca, zakup agregatu prądotwórczego dla stacji uzdatniania wody w Brzostku, koszt inwestycji 

brutto 3 645 850 zł i 31 gr, dofinansowanie z Europejskiego Funduszu rolnego na rzecz Rozwoju 

Obszarów Wiejskich Europa inwestująca w obszary wiejskie 1 615 322,00 zł, powyższe obrazuje iż 

w dłuższej perspektywie tych zmian jakże potrzebnych w Gminie Zaniemyśl może być więcej, to 

wszystko o czym wspomniałam w większości zostało zainicjowane bądź wykonane w zaledwie pół 
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roku mojej pracy, jestem przekonana, że dalsza moja praca na rzecz Gminy Zaniemyśl może 

przynieść wiele dobrego na przykład budowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w 

miejscowości Jeziory Małe, pozytywne rozpatrzenie wniosku na kwotę 3 325 000,00 zł brutto na 

finansowanie w ramach projektu Polski Ład, zagospodarowanie przestrzeni publicznej poprzez 

rewitalizację miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim w Zaniemyślu wraz z infrastrukturą na 

działce o numerze ewidencyjnym 466 i 17/1, pozytywne rozpatrzenie wniosku na kwotę 

4 320 000,00 zł brutto na dofinansowanie w ramach programu Polski Ład, budowa dróg 

dojazdowych do gruntów rolnych podpisano umowę z województwem z Urzędem 

Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego w kwocie 33 750 zł brutto, 11 maja 2022 roku 

podpisano umowę na dofinansowanie w kwocie 160 3805 zł i 1 gr w ramach Programu Cyfrowa 

Gmina, dofinansowanie z Programu Cyfrowa Gmina umożliwi implementację nowoczesnych 

rozwiązań dotyczących szerszego poziomu wymiany informacji obsługi mieszkańców gminy, 

zapewni wprowadzenie nowoczesnych rozwiązań cyfrowych, które umożliwią profesjonalizację 

pracy w systemie zdalnym oraz są niezbędne do digitalizacji Urzędu oraz pracy zdalnej, 

wnioskowany sprzęt zapewnieni nieprzerwaną możliwość obsługi interesantów w sytuacji 

częściowej lub całkowitej pracy zdalnej między innymi na zasadzie e-usług, uzyskane 

dofinansowanie pozwoli na osiągnięcie pożądanego poziomu cyberbezpieczeństwa oraz 

digitalizacji Gminy Zaniemyśl, mam świadomość, że w kilka miesięcy nie jestem w stanie dokonać 

zbyt wiele niemniej powyższe pokazuje jak wiele wspólnymi siłami możemy zdziałać dzisiejsza 

debata niech będzie podstawą do prowadzenia dalszego konstruktywnego dialogu na temat 

przyszłości Gminy Zaniemyśl żywię nadzieję, że kolejny rok będzie układał się w owocnej 

współpracy dla dobra naszej społeczności, dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo Pani Wójt za prezentację Raportu 

przyjedziemy teraz do punktu, do punktu b) czyli debata nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl 

 

b) debata nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, do debaty zgłosiła się pani Monika Niemier i 

bardzo bym prosił o zasiedzenie tam przy tym stoliku i zajęcie głosu, przypomnę może jeszcze o 

zasadach, żeby zgłosić do takiej debaty i mnie jak takie jak nasza potrzeba 20 podpisów pani 

Monika spełniła ten warunek i z tego względu może wziąć udział w debacie 

 

Monika Niemier, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt wstęp miałam przygotowany 

troszeczkę inny, aczkolwiek stała się rzecz, która jest nie do pomyślenia w działaniu urzędu otóż 

wypłynęły dane z listy, którą miałam podpisaną przez 20 mieszkańców, w dniu dzisiejszym kolega 

Pani Wójt zwrócił uwagę jednej z osób, która była podpisana na tej liście wiedząc dokładnie, którą 

pozycję na tej liście zajmuje, tak jak powiedziałam jest to niedopuszczalne i rozważamy w tym 

momencie konsultacje z prawnikami odnośnie wypłynięcia danych osobowych tych osób, które 

podpisały tą listę, bo nie wiemy co jeszcze wypłynęło, tak, że to byłby pierwszy punkt, mówię 

zmieniony wstęp, miałam przygotowany troszeczkę inny ale jesteśmy bardzo zbulwersowani tym 
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co się wydarzyło, a wracając do Raportu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

mieszkańcy, Pani Wójt jako Przewodnicząca Rady Gminy w 2021 roku podejmowała Pani wraz z 

Wysoką Radom uchwały, które wskazywały pełniącemu funkcję Wójta kierunki rozwoju Gminy 

Zaniemyśl oraz inwestycje jakie mają zostać zrealizowane w 2021 roku, dlatego my mieszkańcy 

jesteśmy zbulwersowani informacją, którą podaje Pani we wstępie, już we wstępie tego Raportu, 

pisze Pani, że Raport obejmuje podsumowanie działalności Jana Sulanowskiego oraz Pani a wiedzą 

ogólnodostępną w gminie było, że swoje rządy zaczęła już Pani wprowadzać w styczniu 2021 roku 

w porozumieniu oczywiście z Komisarzem ponadto Raport zgodnie z obowiązującymi przepisami 

prawa ma obejmować realizację polityk, programów, planów, strategii, uchwał podejmowanych 

przez Radę Gminy oraz budżet obywatelski o ile budżet obywatelski znajduje się w tym Raporcie 

wpisany małym druczkiem, na jednej ze stron, znaleziony zupełnie przypadkiem, to w raporcie 

brak jest Planu gospodarki niskoemisyjnej, Planu gospodarki odpadami, Programu ochrony 

środowiska dla gminy Zaniemyśl na lata 2021-2024, na które zostały już wyłożone pieniądze 

publiczne, a nie została podjęta uchwała o jego przyjęciu, kto zapłaci za jego aktualizacje, bo mamy 

rok 2022 i kto odpowie za to, że to nie zostało uchwalone ani wprowadzone pod obrady Rady, 

Programu wsparcie dzieci i wnuków byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym, wspominała 

Pani, że te wnioski zostały złożone, że dostaliśmy, że gmina dostała pieniądze tylko chciałbym 

wiedzieć, w którym miejscu w Raporcie to jest, bo ja przeczytałam cały i ja tego nie znalazłam, 

podobnie zresztą jak mieszkańcy, Lokalnego programu wspierania uczniów uzdolnionych 

pobierających naukę na terenie Gminy Zaniemyśl bez względu na miejsce zamieszkania, brak jest 

również jakiejkolwiek informacji dotyczącej Strategii rozwoju gminy na lata 2021-2030, tak bardzo 

ważnego dokumentu zarówno dla Pani jak i Komisarza, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja 

wystąpiłam do Pani Wójt z wnioskiem o udzielenie informacji publicznej odnośnie kosztów jakie 

zostały wydatkowane i na Program ochrony środowiska i na Strategię rozwoju gminy, niestety nie 

otrzymałam jeszcze odpowiedzi tak, że nie mogę się w żaden sposób odnieść do kosztów 

natomiast my Pani Wójt obie wiemy jakie koszty powinny być poniesione, a nie były one małe i 

więc należałoby te dokumenty również opisać w Raporcie, czy to było jakieś celowe działanie, czy 

kolejne przeoczenie, bo tych przeoczeń mamy dużo, to by było tytułem wstępu, odniosę się teraz 

do niektórych elementów, które zostały zawarte w Raporcie, a które bardzo nurtują mieszkańców, 

w pierwszej kolejności działalność inwestycyjna, pisze Pani najważniejsze inwestycje, a to raczej 

wszystkie inwestycje, które zostały wykonane, bo innych nie ma, rozumiemy, że trzeba było coś 

dopisać, aby czytający Raport miał złudzenie wykonania dużej ilości inwestycji, dlatego w tym 

punkcie błędnie ujęto również zadania realizowane z wydatków bieżących, na stronie 5 opisuje 

Pani remont pomieszczeń budynku jako inwestycje, remont pomieszczeń budynku Urzędu Gminy 

w Zaniemyślu, które zajmowane jest przez Policję, wymienia Pani malowanie ścian, grzejników, 

wymianę drzwi wejściowych, wymianę kontaktów, oświetlenia, położenie nowej podłogi, proszę 

nam wyjaśnić dlaczego nie wymieniona została instalacja elektryczna, dołożone zostały punkty, 

gniazdka elektryczne na starej aluminiowej instalacji, proszę się nie śmiać, bo to zagraża 

bezpieczeństwu budynku i ludzie w nim pracujący, proszę wyjaśnić też zasadność tego remontu i 

wydatkowania środków publicznych, gdy niebawem będziemy zmuszeni do przygotowania 

pomieszczeń jeszcze pod Posterunek Policji, który ma funkcjonować w tym miejscu, będziemy 
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kolejny raz remontować te same pomieszczenia, pisze Pani w Raporcie również na stronie 6, że 

wykonano i dostarczono pomosty pływające w miejscowości Łękno, a może nam wyjaśni Pani, 

które to, bo bardziej wtajemniczeni wiedzą, że pomost ten był montowany w Jeziorach Małych, 

który to notabene po sezonie letnim odpłynęły i całe szczęście, że zacumowały w trzcinie, bo na 

interwencję ze strony urzędników po zgłoszeniu od mieszkańców trzeba było czekać aż do wiosny, 

doskonale pokazuje to jak Pani znajomi, których zatrudniła Pani do pracy w Urzędzie nadzorują i 

dbają o mienie komunalne, na stronie 7 wymienia Pani wykonanie zestawu zabawowego dla 

Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu, dlaczego nie pisze Pani, że rodzice dzieci 

uczęszczających do tej placówki musieli sami składać się na zakup urządzeń organizując kiermasze, 

zbierając złom, makulaturę i tym podobne, kolejna istotna rzecz, która nas bardzo interesuje to 

informacja, także ze strony siódmej, mianowicie podaje Pani długość infrastruktury drogowej 

110,78 km, i co, jest taka sama jak w zeszłym roku, zrozumiałe, nic się nie zmieniło od 2020, gdzie 

informacja ile kilometrów dróg jest utwardzonych a ile gruntowych, nie można było znaleźć tych 

danych, kolejny punkt ze strony 7, gospodarka komunalna, w 2021 roku w ramach podniesienia 

kapitału spółce ZGK przekazała Pani około 1 100 000 zł, gdzie w Raporcie opisuje się długość sieci 

kanalizacji sanitarnej w 2021 roku 65,5 km , dla porównania rok 2020 - 65,5 km, wzrost 0 metrów, 

długość czynnej sieci wodociągowej w 2021 roku 125,75 km, dla porównania rok 2020 - 125,2 km, 

wzrost o 550 m, szokujące niskie wykonanie, na co zostały przeznaczone środki z podniesienia 

kapitału, czy to na te cztery dodatkowe osoby zatrudnione na umowę zlecenie w 2021 roku, po co 

zostało zwiększone zatrudnienie skoro ogrom prac zleca Pani na zewnątrz mimo, że gmina jest w 

100% właścicielem spółki, odbieramy to jako działanie na szkodę tej spółki, Wysoka Rado tu też 

chciałabym podnieść , że w listopadzie ubiegłego roku złożyłam wniosek o udostępnienie 

informacji publicznej ponieważ na jednej sesji po objęciu stanowiska Wójta przez Panią Dąbrowską 

tak entuzjastycznie podkreślała, że praca urzędu powinna być jasna, czysta, przejrzysta, 

transparentna dlatego została zakupiona za niemałe pieniądze platforma do wszystkich 

postępowań w zakresie zamówień publicznych, ponieważ część zamówień do 130 tys. zł była 

zamieszczana na platformie, a tego zamówienia ja nie znalazłam, podobnie jak zresztą mieszkańcy, 

zostało udzielone, tak jak mówię, poza platformą, wystąpiłam o kserokopie całego postępowania 

za usługę grabienia liści z terenów zielonych, w odpowiedzi otrzymałam, nie otrzymałam wartości 

szacunkowej, nie otrzymałam zaproszeń do składania ofert, zawierało, odpowiedź zawierała 

jedynie dwie oferty, udzielone tym razem odpowiedzi nie były satysfakcjonujące, nie odpowiadały 

na zadane pytania, dlatego wystąpiłam z kolejnym wnioskiem zawierającym prośbą o wyjaśnienie 

dlaczego postępowanie nie zostało umieszczone na platformie i dlaczego składanie ofert, 

ograniczono składanie ofert innym podmiotom, tym razem również nie udzielono mi odpowiedzi 

na zadane pytania, krótko mówiąc odczytuje to jako celowe działanie zmierzające do nie udzielania 

merytorycznych odpowiedzi, przypomnę też, że podczas debaty nad Raportem za 2018 rok 

bodajże Pan, który prezentował mieszkańców wskazywał, że tych zaproszeń powinno być 15, a 

temu pomysłowi ochoczo Pani przyklaskiwała stwierdzając również, że takie działanie urzędnika 

nie powinno stanowić dla niego problemu, stawiam więc pytanie Pani Wójt czy pracownicy urzędu 

mają obowiązek zbierania więcej niż trzech ofert, od wielu miesięcy Zakład Gospodarki 

Komunalnej funkcjonował bez Prezesa, dlaczego, nie miała Pani swojego człowieka na to 
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stanowisko, czyim pomysłem było, żeby pracownicy spółki pisali do Pani pismo w sprawie Pana 

Łukaszyka, aby powołać go na stanowisko Prezesa, pracownicy zmuszeni zostali do podpisania 

tego pisma, które oczywiście podpisali obawiając się o swoje miejsca pracy, większość z nich 

podpisała to chętnie, co w obecnej sytuacji obawa o miejsca pracy jest, jest jak najbardziej 

zrozumiała, czy przez takie działanie chce Pani pokazać mieszkańcom, że Prezesa spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością wybierają, wybiera się, bo pracownicy tak chcą, a może jednak 

powinna się Pani kierować kodeksem spółek handlowych i wybierać najlepszego, najlepszego 

spośród kandydatów, chcieliśmy się też dowiedzieć kto odpowie za zmarnowanie około 800 kg 

emulsji asfaltowej zakupionej w 2021 roku do naprawy dróg, ponieważ została zakupiona na okres 

zimowy i została źle przechowywana, dlaczego pracownicy urzędu pytają wykonawcy 

odpowiedzialnego za zimowe utrzymanie dróg w gminie, które drogi odśnieżamy, kto płaci za 

usługę, gmina czy wykonawca, czy pracownik merytorycznie odpowiedzialny za zimowe 

utrzymanie dróg został w ogóle przeszkolony i wdrożony do wykonywania swoich obowiązków, 

dlaczego nie informuje Pani w Raporcie, że czy były prowadzone kontrole zbiorników 

bezodpływowych, jeżeli były to jakie, jaki jest wynik tych kontroli, czy ochrona środowiska w 

gminie polega tylko na wydawaniu decyzji środowiskowych i odbiorze śmieci od mieszkańców i 

najważniejsza kwestia dlaczego w Raporcie nie napisała Pani ani słowa o środkach unijnych w 

kwocie 1 615 322,00 zł, które miały być przeznaczone na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Winna, dlaczego o tak ważnych kwestiach nie informuje Pani mieszkańców podobnie 

jak w przypadku przebudowy stacji uzdatniania wody w Zaniemyślu, strona 8, gospodarka 

odpadami komunalnymi, obszernie przepisuje Pani obowiązujące uchwały śmieciowe, 

sprawozdania o wytwarzanych odpadach i o gospodarowaniu odpadami za 2021 rok, brak jest 

natomiast informacji obligatoryjnych wynikających z obowiązujących przepisów prawa 

prowadzonych kontroli, czy były wykonywane, jeśli tak to jakie, ile i jakie były wyniki tych kontroli, 

to jest artykuł 9 ustęp 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, który jasno mówi o 

Pani obowiązkach w stosunku do przedsiębiorcy odbierającego odpady komunalne, co z kontrolą 

nieruchomości zamieszkałych pod względem ilości zgłoszonych domowników, czy takie kontrole 

były prowadzone, czy zostało wprowadzone narzędzie jakim było aplikacja pozwalająca na 

kontrolę złożonych deklaracji pod względem ilości zgłoszonych osób w oparciu o dane z innych 

jednostek Gminy, jakie są tego efekty, dlaczego zlecając usługę grabienia liści firmie 

Przedsiębiorstwo Wielobranżowe Sebastian Jakubowski z Zaniemyśla nie interesuje się Pani jakie 

ilości odpadów Bio zostały zebrane, nie wzywa Pani wykonawcy o karty przekazania odpadów, nie 

interesuje się Pani gdzie te odpady trafiają, może do lasu, może w pas drogowy, czy zostały 

przeprowadzone kontrole firm pod względem posiadanych umów na odbiór odpadów, ile było 

tych kontroli, jaki jest ich efekt, strona 12, planowanie przestrzenne, w 2021 roku nie doszło w 

zasadzie do uchwalenia żadnego konkretnego planu miejscowego, była Pani zwolennikiem 

uchwalenia planu miejscowego dla Jezior Wielkich, uchwała o przystąpieniu wywołana w 2019 

roku, planu do dzisiaj nie ma, dlaczego, zmieniła Pani zdanie, gmina powinna się cały czas rozwijać 

oczywiście rozwojem zrównoważonym, a mamy kompletny zastój, strona 23, transport publiczny, 

informacje przedstawione przez Panią w Raporcie zupełnie pomijają kwestie biletomatów, które to 

z informacji podanych przez Panią publicznie miały powstać na terenie gminy w ciągu 6 miesięcy, 
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dlaczego do tej pory ich nie ma, przecież to miało być takie proste, opieka nad zabytkami, strona 

26, jako Przewodnicząca Rady Gminy tak często wspominała Pani jak ważną kwestią jest wyspa 

Edwarda, w przemówieniu inauguracyjnym również wskazywała Pani wyspę Edwarda jako jedną z 

istotniejszych spraw, dlaczego na temat Wyspy nie ma ani jednego zdania w Raporcie, uszkodzony 

płot przy parku w Łęknie, może stanowić wizytówkę Pani rządów, jaka jest wartość odszkodowania 

za zniszczone mienie, strona 49, zatrudnienie, w Raporcie podaje Pani tylko ilości osób 

zatrudnionych w urzędzie oraz w poszczególnych jednostkach organizacyjnych natomiast nie 

wspomina nic Pani na temat zwalniania pracowników doświadczonych, znających się na 

zagadnieniach, które prowadzili, nowi pracownicy przyjmowani są poprzez sterowane czy 

ustawione konkursy jednak nie mają oni żadnego pojęcia, nie są przygotowani do pracy na 

poszczególnych stanowiskach, generalnie jednoosobowych, taka polityka kadrowa prowadzi do 

znacznego pogorszenia obsługi mieszkańców, wydłuża postępowania administracyjne, a błędy w 

postępowaniach administracyjnych mogą powodować unieważnienie decyzji administracyjnych, a 

w konsekwencji narazić budżet gminy na straty tytułem odszkodowań, przykładem złej polityki 

kadrowej jest brak rzeczywistego nadzoru przez Panią i urzędników nad inwestycjami, remontami i 

zakupami, strona 52, Gminny program opieki nad zabytkami dla gminy Zaniemyśl na lata 2020-

2023, pisze Pani, że w 2021 roku przeprowadzono bardzo ograniczone działania z uwagi na brak 

środków na realizację tego Programu, dlaczego, przecież często podkreśla Pani jak ważne jest dla 

gminy dbanie o zabytki znajdujące się na terenie naszej gminy tymczasem w Raporcie zresztą jak 

również przy wykonaniu konkretnych celów z planów brak jest informacji o sytuacji z dworkiem 

szwajcarskim, brak informacji co z cmentarzem ewangelickim przy ulicy Śremskiej i Ogrodowej, 

brak informacji o cmentarzu żydowskim jak i jeszcze wielu innych, tak bardzo podnosiła Pani 

kwestie pozyskiwanie środków zewnętrznych, czy były złożone jakieś wnioski, jeśli tak jakie, jakie 

są wyniki naborów, Gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 

2021, w ubiegłym roku zorganizowano festyn rodzinno-sportowy poprzedzony uroczystościami 

związanymi z Dożynkami w kościele, na którym komisja alkoholowa prowadziła działania w ramach 

profilaktyki i przeciwdziałania działaniu uzależnieniom, w festynie udział brały rodziny z dziećmi w 

różnym wieku zaś na scenie podczas występu Michała Wiśniewskiego działo się to co widzieli 

mieszkańcy gminy oraz wszyscy przybyli goście, czy gminna komisja alkoholowa współfinansowała 

organizację tego festynu, strona 57, Lokalny program rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017-

2023, rekultywacja jeziora Raczyńskiego, dlaczego nie zawarła Pani wyników monitoringu 

wykonywanych prac, kto analizował wyniki tego monitoringu, czy wykonanie monitoringu zlecono 

firmie zewnętrznej, czy robiła je firma wykonująca rekultywację, czyżby wyniki były 

niezadowalające, plan odnowy miejscowości Luboniec na lata 2019-2026, opisuje Pani, że w 

ramach zadania przebudowa drogi gminnej wraz z odwodnieniem nawierzchni oraz budową 

chodnika w miejscowości Luboniec i rozbudową oświetlenia ulicznego w miejscowości Luboniec 

wykonano utwardzenie kruszywem odcinka drogi w miejscowości Luboniec na długości około 360 

metrów, czy Pani ma w ogóle pojęcie, o którą drogę chodziło w planie, co chce Pani utwardzać tym 

kruszywem asfalt, kolejny przykład na to jak pracownicy urzędu za Pani rządów są przygotowani do 

wykonywania swoich obowiązków i znające, i znając obowiązujące w gminie programy, Plan 

odnowy miejscowości Zaniemyśl na lata 2016-2023, pisze Pani, że w ramach zadania budowa i 
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przebudowa dróg gminnych w Zaniemyślu wykonano dokumentację projektową dotyczącą ulicy 

Ogrodowej, pozyskano niezbędne opinie, uzgodnienia i decyzje, czy uzyskano pozwolenie na 

budowę, dlaczego nie podaje Pani informacji o tym, że chce Pani wywłaszczyć właścicieli 

nieruchomości i zabrać im część zagospodarowanych już działek, ludzie mają wychodzić z domu 

prosto na ulicę, dlaczego nie podaje Pani do wiadomości mieszkańcom, że to przez Pani działania 

doszło do takiej sytuacji, proszę powiedzieć mieszkańcom, że wykonała Pani drugą dokumentację 

na budowę tej ulicy, a do jej budowy i tak nie dojdzie ponieważ będzie zaskarżana na każdym 

możliwym etapie, dlaczego nie było żadnych konsultacji dotyczących projektowanej drogi, tak Pani 

krzyczała, że mieszkańcy będą mieli wgląd i prawo do wypowiedzenia się na etapie projektowania, 

to jest przykład kolejnej inwestycji realizowanej pod stołem i realizacja uchwał, uchwała w sprawie 

przystąpienia do opracowania Strategii rozwoju gminy Zaniemyśl na lata 2021-2030, w części 

opisującej uchwałę opis realizacji tej uchwały jest błędny to nie gmina Zaniemyśl a Komisarz 

wyłonił podmiot tworzący dokument i to nie Komisarz, i to Komisarz, przepraszam, a nie gmina 

Zaniemyśl powołał zespół roboczy, stan realizacji uchwał Pani Wójt należy opisywać ze staranną, z 

należytą starannością, uchwała w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii rozwoju gminy Zaniemyśl na lata 2021-2030 w tym trybu konsultacji, proszę o informację 

na jakim etapie jest realizacja strategicznego dokumentu dla gminy, o którego wprowadzenie tak 

dzielnie walczył Pan Komisarz, stopień realizacji podjętej uchwały niestety nie został opisany w 

Raporcie a zgodnie z harmonogramem Strategia rozwoju gminy Zaniemyśl powinna być podjęta w 

czwartym kwartale roku 2021, czy prace nad Strategią wykonywała, czy wykonuje nadal firma, z 

którą Pan Sulanowski podpisał umowę, kogo wyznaczyła Pani Wójt na Przewodniczącego zespołu, 

który ma pracować nad opracowywaniem tego tak często jak Pani podkreślała ważnego 

dokumentu po rezygnacji z pracy Sekretarz Gminy, reasumując uważamy, że jako pierwsza kobieta 

Wójt w Gminie Zaniemyśl przejdzie Pani do historii, odkąd zaczęły funkcjonować samorządy czyli 

od 1990 roku tak małego wzrostu wartości mienia komunalnego w wyniku realizacji planów, 

strategii, uchwał jak w roku 2021 nie było jeszcze nigdy, to jest kwota niespełna 850 000,00 zł, a 

dla porównania wartość mienia komunalnego za 2020 wzrosła o kwotę 2 554 267,90 zł nawet gdy 

roczne budżety gmin wynosiły w dochodach około pięć-sześć milionów złotych wykonywano 

większy zakres inwestycji niż Pani wykonała w roku 2021, rok 2021 był rokiem zastoju, a 

możliwości finansowe aby realizować projekty zalegające na półkach w szafach urzędu były i nie 

zostały wykorzystane, w ubiegłym roku wypracowano nadwyżkę budżetową ponad 3 000 000,00 

zł, a na początku zeszłego roku z roku 2020 pozostało w budżecie Gminy również ponad 3 000 

000,00 zł razem daje ponad 6 milionów złotych, dlaczego nie zrealizowano inwestycji tak ważnych i 

potrzebnych mieszkańcom, Zwola ulica Spacerowa, świetlice Czarnotki, Jeziory Wielkie, ulica 

Wawrzyniaka, Działkowa w Zaniemyślu pomosty na plaży, Kórnicka w Śnieciskach, Pogodna w 

Lubonieczku, plac zabaw w Przedszkolu Samorządowych, dlaczego mieszkańcom podaje się 

informacje, że nie ma pieniędzy, dlaczego każe się mieszkańcom na ich własny koszt realizować 

zadania własne gminy, między innymi utwardzać drogi gminne w Jeziorach Małych, dlaczego 

inwestycje nie były wykonywane kiedy były na to środki, były środki na ich realizację, a wiadomym 

było już w ubiegłym roku że inflacja rośnie teraz Pani będzie wykonywała te inwestycje o wiele 

drożej, a to jest niegospodarność, zastój w gminie Zaniemyśl w 2021 roku doskonale pokazuje 
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zestawienie wydatków majątkowych w kwocie 2 882 000,00 z do dochodów budżetowych o 

wartości 41 481 000,00 zł, wydatki majątkowe w 2021 roku Pani Wójt stanowią tylko około 7% 

dochodów budżetowych jest to wynik bardzo zły, a szacuje się aby samorząd się rozwijał na 

wydatki majątkowe powinno, powinno się wydawać około 15% dochodów budżetowych w danym 

roku budżetowym, dlatego Szanowni Państwo Radni mam nadzieję, że w dniu dzisiejszym 

zagłosujecie Państwo odpowiedzialnie i nie udzielicie Wójtowi wotum co może będzie 

przysłowiowym kubłem zimnej wody i uświadomi Pani Wójt, że Urząd Gminy wraz z urzędnikami 

są dla mieszkańców, a nie odwrotnie, a podejmowane decyzje i realizacja inwestycji powinny 

służyć wszystkim mieszkańcom, a nie tylko grupce jej znajomych, dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo czy pani Wójt chce się odnieść 

teraz tak, to proszę o zabranie głosu 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, Szanowni Państwo usłyszałam, że rządy prowadzę od stycznia czy 

jeszcze może od ubiegłego, od 2020 roku 

 

Monika Niemier, od stycznia 2021, pani Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, od stycznia tak, to się chyba Pani coś pomyliło, bo funkcję Wójta 

objęłam 21 czerwca 2021 roku i od tego roku można mówić o tym, że zawiaduję tą gminą 

 

Monika Niemier, takie jest Pani zdanie mieszkańcy wiedzą inaczej 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja rozumiem, że Pani wie lepiej więc proszę mi nie przerywać, od 

udzielania głosu jest Pan Przewodniczący to nie jest pyskówka i rozmowa nie wiem czy przy kawie, 

to jest po prostu debata, pozwoli Pani, że ja Pani nie przerywałam to odniosę się nie do wszystkich 

ale do części Pani uwag, które są obraźliwe, kłamliwe i po prostu manipulują rzeczywistością, może 

zaczniemy od ochrony środowiska, mówiła Pani o Programie ochrony środowiska, oczywiście 

Program ochrony środowiska został jak gdyby zapoczątkowany zleceniem w 2019 roku tylko, że 

urzędnicy i między innymi Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury zapomnieli o tym jak 

powinna procedura Programu ochrony środowiska wyglądać tak, bo jedynie zlecając pracę na sam 

Program ochrony środowiska osoby, które to robiły nie miały zielonego pojęcia jak wygląda 

procedura, procedura moja droga Pani wygląda w ten sposób, zgodnie z ustawą o udostępnianiu 

informacji o środowisku i jego ochronie udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 

ocenach oddziaływania na środowisko taki program może podlegać pod obowiązek 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko czyli dla niego trzeba zrobić 

prognozę, tego w zleceniu Szanowna Pani nie umieliście i program, który został opracowany tak 

naprawdę można wyrzucić do kosza dlatego, że Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska zażądał 

takiej strategicznej oceny czyli prognozy, tej prognozy nikt nie uwzględnił w żadnym dokumencie, 

należało ją wykonać dlatego, że jak objęłam funkcję już tego nie można było zrobić, bo było już za 

późno dlatego w tej chwili jest zlecona aktualizacja Programu ochrony środowiska wraz z prognozą 
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oddziaływania na środowisko tak żeby mógł taki dokument zostać przez Radę zatwierdzony, 

Szanowna Pani to nie jest tylko papier, który się opracowuje ale również musi być zatwierdzony, 

nie tylko Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska ale inne instancje również muszą to zatwierdzić 

nie było tego zleconego więc nie można było tego po prostu głosować, nie da rady moja droga 

Pani, dlatego tak wygląda sytuacja, drugie, druga rzecz jest taka, że niedopuszczalnym jest 

zatwierdzanie programu z datą wsteczną skoro nie było zrobione prognozy już automatycznie 

został ten program wykluczony, bo nie będziemy zatwierdzać w 2022 roku programu na 2021 rok i 

trzeba to po prostu zrobić, jasno to stwierdził Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska, że organ, 

który opracowuje projekt musi uwzględnić czas, który jest potrzebny do wykonania tego ze 

wszystkimi uzgodnieniami nie wyobrażam sobie podać Radzie Program ochrony środowiska, który 

jest po prostu nie zatwierdzony przez instancje, dzisiaj również czekaliśmy na ustalenie pomników 

przyrody nie dlatego, że mieliśmy takie widzimisię, czekaliśmy na decyzję Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska, to jeżeli chodzi o Program ochrony środowiska, jeżeli chodzi o strategie, no 

niestety z przykrością muszę stwierdzić, że firma, która została wybrana w toku postępowania nie 

wykonała do końca ubiegłego roku strategii w związku z tym została z nią rozwiązana umowa, tak, 

w tej chwili trwa postępowanie co do, jak już było napisane w dzisiejszej informacji nie będę się 

powtarzać co do dalszych kroków jeżeli chodzi o strategie, do końca roku firma przedstawiła nam 

jedynie prognozę i 16 stron bardzo kulawej strategii dlatego nie było sensu i nie było możliwości, 

żeby już to, żeby z tą firmą dalej podejmować jakiekolwiek działania, remont Policji, moja droga 

Pani oczywiście Posterunek Policji został wyremontowany łącznie z instalacją elektryczną, te dwa 

pomieszczenia, które zostały wyremontowane za dużo mniejsze pieniądze niż były zakładane w 

Pani tutaj, w Pani, z Referatu kosztorysie również zawiera remont instalacji elektrycznej bez tego 

się po prostu nie dało, pomieszczenia są tak przygotowane, żeby od razu, znaczy już są też 

wyposażone zgodnie z postanowieniami tutaj ustaleniami Komendanta i Policjantów zostały tak 

doprowadzone do takiego stanu, że już nic z nimi więcej robić nie będziemy, one są już 

zamontowane i mają całą kompletną instalację elektryczną i nie mają w jakiś korytkach tylko jest 

to wkute w ściany, zagipsowane, tak, że jest zrobiona odrębna skrzynka, do której tylko 

poszczególne tutaj pokoje będą się włączały tak, że moja Pani no niestety tak nie jest, jeżeli chodzi 

o przedszkole i plac zabaw, objęłam, tak jak powiedziałam, objęłam funkcję Wójta 21 czerwca, na 

końcu sierpnia przyszła do mnie Pani Dyrektor Przedszkola i mówi, że stało się nieszczęście bo 

budowlaniec, który przyszedł oglądać plac powiedział, że albo ten plac foliujemy albo go 

zlikwidujemy, bo jest tak tragicznym stanie i raczej pytanie powinno brzmieć co Dyrektor 

Przedszkola miał na myśli i co robił przez 5 lat, że nie wymieniał chociaż pojedynczo elementów 

tego placu zabaw, a nie przychodzi i mówi, że jak dobra wróżka mam w sierpniu dać 100 tys. zł., bo 

tyle ten plac zabaw kosztuje, moja droga Pani takie inwestycje zakłada się już z rocznym 

wyprzedzeniem, to idzie do budżetu szkół i tam musi być realizowane, na koniec roku 

wygospodarowaliśmy 45 tys. zł i największą z tych, z tych rzeczy na placu zabaw zdołaliśmy 

zakupić, w tej chwili, tak rodzice, ja się bardzo cieszę proszę Pani to jest po prostu w ludziach jest 

moc, że dają pieniądze, że chcą pomóc, bo to trzeba wspierać, to jest inicjatywa lokalna, ja się tak z 

tego cieszę i dziękuję Radzie Rodziców, że wzięła w swoje ręce, w tej chwili była inicjatywa lokalna 

została rozstrzygnięta dokładamy do tego, dokładamy resztę pieniędzy z pieniędzy i plac 
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powstanie, we wrześniu dzieci będą miały kompletnie wyposażony plac tylko pytanie czy ja tego 

pilnowałam, czy powinna osoba, która została zatrudniona na stanowisku Dyrektora tego 

pilnować, to był jej obowiązek, tej osoby, zresztą jak rozwalające się schody ewakuacyjne również 

to Dyrektor odpowiada za, zarządza tym majątkiem, jeżeli chodzi o zatrudnienie w spółce powiem, 

powiem tak, mieliśmy w prasie wiele dyskusji i debat o Powiatowym Centrum Inwestycji w Środzie 

Wielkopolskiej, spółce powiatowej, w której jest tyle osób zatrudnionych na etatach biurowych, 

nie ma pracowników, okazuje się, że w naszej spółce również tak to wyglądało, niektóre osoby, 

które były zatrudnione nawet nie miały zakresu obowiązków, praca na jedną godzinę, a reszta na 

nich pracowała, to po co nam tacy ludzie, nam są potrzebni ludzie, którzy pójdą posprzątają kosze, 

skoszą trawę czy zrobią porządek w Zaniemyślu, czy w innych miejscowościach, to jest po prostu 

optymalizacja zatrudnienia, no niestety jeżeli się, ja nikogo po znajomości nie zatrudniam, jeżeli 

Pani uważa, że tak robię to się Pani po prostu bardzo myli, a czy w spółce były osoby zatrudnione 

po znajomości tego nie umiem powiedzieć, to musiałaby Pani powiedzieć do, zapytać się Pana 

byłego, Pana Prezesa co on by Pani odpowiedział, jeżeli chodzi o zatrudnienie nowego Prezesa nic 

nie słyszałam o tym, żeby ktoś był niechętny i się nie chciał pod tym podpisać, wręcz przyszli 

pracownicy i zresztą jak przychodziłam do Zakładu Komunalnego to, to samo było, że kiedy, akurat 

pan Łukaszyk, mam nadzieję, że mogę powiedzieć to nazwisko, jest to osoba publiczna, kiedy on 

wróci dlatego, że po prostu zna ten zakład od 25 lat w nim pracuje i zna każdą śrubkę i każdy 

wodomierz, każdą część tego zakładu i potrafi to naprawić, bo trzeba niestety ogromnych napraw, 

mieliśmy spotkanie z Przewodniczącym Rady Nadzorczej, były Panie księgowe i pokazały nam jaki 

jest stan spółki na dzień dzisiejszy, który wymaga tyle ogromu pracy, że na pewno jeszcze przez rok 

albo i dłużej będzie to wyprowadzone, co mam Państwu powiedzieć, że wchodzimy, wchodzę do 

spółki i widzę, że, poproszę o inwenturę i dostaję dokument, który ma 5 stron przy czym inwentura 

w zakładzie komunalnym wygląda tak, że jest stacja uzdatniania w Zaniemyślu - sztuk 1, takie były 

dokumenty tylko kto do tego dopuścił ja na pewno nie, gdzie był nadzór wcześniejszy, proszę Pani, 

żeby o czymś mówić trzeba mieć dogłębną na to, na ten temat wiedzę, nie mówię, że ja wiem 

wszystko ale wiem gdzie są nieprawidłowości i mam nadzieję, że te nieprawidłowości zostaną 

zlikwidowane i teraz jeszcze jedno powiem, jeżeli chodzi o zatrudnienie Pana Łukaszyka jako 

Prezesa to przede wszystkim kierowałam się głosem Przewodniczącego i całej Rady Nadzorczej, od 

których również pismo w tej sprawie wpłynęło, to oni nie pracownicy, nie pracownicy tylko cała 

Rada Nadzorcza zwróciła się z wnioskiem o to, żeby właśnie ten człowiek został na tym stanowisku 

zatrudniony, jeżeli chodzi o platformę zakupową i działania, w ubiegłym roku faktycznie 

podeszliśmy do tematu platformy zakupowej ale na zasadzie testów i uczenia się tego, cały czas 

obowiązuje stary Regulamin i ten Regulamin jest cały czas, jest ten Regulamin cały czas 

obowiązujący, myślę, że Pani ten Regulamin zna, bo na nim cały czas pracowała, w zeszłym roku 

testowaliśmy, w tym roku już pracujemy tylko i wyłącznie na tym, daje to ogromne możliwości, a 

przede wszystkim daje przejrzystość, transparentność pracy ale to zaczęliśmy od 1 stycznia, gdzie 

już wszystkie postępowania zarówno te z ustawy PZP jak również te małe nawet drobiazgi w 

kwocie kilku tysięcy złotych czy kilkuset złotych również są przez platformę zakupową prowadzone, 

może to Pani zobaczyć, ja mam chyba nawet tutaj wydruk ze sobą od 1 stycznia do dnia 

dzisiejszego było 78 postępowań tych nie regulaminowych, bo regulaminowych z PZP było 9, może 
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się Pani zapoznać ale to jest ten rok, w ubiegłym roku to był test i jeżeli chodzi o morze pieniędzy 

jakie wydaliśmy na tą platformę to jest raptem 200 zł na miesiąc, dokładnie, to jest to morze 

pieniędzy, które wydajemy, a daje nam ogromne, ogromne tutaj korzyści, możecie Państwo sobie 

sprawdzić ile płacimy za na przykład, za projekty dróg, no w poprzednich latach było to 50 tysięcy i 

więcej teraz mamy 35, i wiele jest takich inwestycji, które po prostu dzięki wdrożeniu tej platformy 

mamy, tak, a jeżeli chodzi o ubiegły rok tak jak powiedziałam to był test, uczyliśmy się, uczeni byli 

pracownicy, wszyscy pracownicy, którzy są zatrudnieni w Urzędzie Gminy mają do tego 

kwalifikacje proszę Pani, mają kwalifikacje i są zatrudniani zgodnie z Regulaminem zatrudniania w 

Urzędzie tak, że nie ma tutaj jeżeli się ktoś zgłosi, może się zgłosić każdy teraz mamy 11 osób, 

również pewnie to są po znajomości, tak, zgłosiła się jedna osoba to została zatrudniona, można 

było się zgłosić na to stanowisko, bo wydaje mi się, że wiem do kogo Pani 'pije', jedna osoba, więc 

zgodnie z Regulaminem, więc proszę naprawdę, spekulacje to naprawdę nie tutaj, mówiła Pani o 

ochronie zabytków, tak jest ona dla mnie bardzo ważna, tylko sama Pani dobrze wie, żeby 

cokolwiek zrobić należy mieć projekt, a jeżeli chodzi o zabytki te projekty są bardzo długotrwałe, 

bo trzeba mieć uzgodnienia od Konserwatora, trzeba mieć specjalistę z odpowiednimi 

uprawnieniami, trzeba mieć projekt budowlany, trzeba mieć uzgodnienia i tak ma Pani rację, że no 

po Pani został ten szkaradny płot betonowy pomalowany na brązowo, zrobiony nielegalnie, 

niezgodnie z prawem, bo Pani go tam wstawiła, ja podjęłam decyzję o tym, że zrobimy to, zresztą 

jak wszystko robimy, tak jak powinno być zgodnie z prawem, dlatego w tej chwili mamy, już jest 

opracowana, mamy koncepcję, jest opracowanie, mamy zgodę konserwatora w tej chwili jest 

opracowany projekt budowlany dla całego tego płotu i co się okazuje, że ten płot tak naprawdę w 

całości powinien iść do rozbiórki, dlaczego, dlatego, że przy budowie ulicy Poznańskiej tak został 

wyniesiony chodnik, że niejednokrotnie 50 cm jest tego płotu pod tym, pod tym, pod ziemią, 

poniżej, była konsultacja, przyjechała cała grupa trzech osób od Konserwatora zabytków i oglądała 

ten Pani płot z betonu pomalowany na brązowo, szkaradztwo, no na razie u nas jest dziura ale 

będzie za chwilę jak skończymy całą procedurę będzie porządny płot taki jaki powinien być czyli 

zrekonstruowany zgodnie z wymogami i zgodnie z tym jak on powinien wyglądać, ja niczego nie 

pospieszę, Pani jest nauczona pewnie czegoś innego, ja nie, dla mnie to co powinno być tak, tak 

powinno to być zrobione, jeżeli chodzi o straszący Cmentarz Ewangelicki to chciałam Pani 

powiedzieć, że tak to też jest nasza 'Perełka', która nie wiem przejęta pewnie 10 czy 15 lat temu, 

nic do tej pory się tam nie robiło, w tej chwili też będziemy zlecać projekt na ogrodzenie tego 

razem z tablicami informacyjnymi, bo proszę Pani do każdego zabytku trzeba mieć dokumentację, 

trzeba mieć zgodę i pozwolenia, tego się nie da zrobić tak, bo coś mi się podoba, coś mi się chciało, 

jest ogrodzony na razie palikami, bo prosili o to, prosiło o to Stowarzyszenie, żeby zabezpieczyć, 

żeby nikt tam nie wjeżdżał, żeby nikt nic nie robił, żeby bardziej nie destruował tego, jeżeli chodzi o 

wyspę to sama Pani wie, że były prowadzone mediacje z Powiatem Średzkim, prowadził je w 

większości Pan Komisarz, później przejęłam ja, wydawało się, że dogadamy się z Powiatem, 

oczywiście przyszło co do czego Powiat pod koniec roku nie podjął żadnej decyzji, która była 

ustalona i pewnie, pewnie może powiem coś co nie wszystkim się podoba ale uważam, że ten rok 

mediacji to jest rok stracony, bo może w tym czasie już byśmy mieli rozprawę, aczkolwiek Powiat 

wystąpił z kolejną propozycją, na razie sprawa nie jest cofnięta, zobaczymy co się będzie działo, 
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prowadzi się sprawa, toczy się sprawa karna tak, że też tego się nie pospieszy, w sprawie karnej ma 

być również poddany dworek szwajcarski, nie wiem analizie biegłych, tak nie można w nim nic 

zrobić do momentu kiedy ta analiza nie będzie zrobiona, jeżeli chodzi o rekultywację jeziora to ja 

tej rekultywacji nie zlecałam, tak, zlecał ją poprzedni Wójt, w międzyczasie była jedna koncepcja 

rekultywacji, po roku się zmieniła na inną koncepcję rekultywacji, okazuje się, że tak naprawdę ta 

rekultywacja polega na tym, żeby wrzucać więcej środków chemicznych, tak, jeszcze na 2 lata 

mamy pozwolenie wodnoprawne ale środków już jest, tyle zostało wyrzuconych do jeziora, że już 

nam się to pozwolenie wyczerpało, po rozmowach z firmą, która prowadzi rekultywację okazuje 

się również, że te zapory ze słomy jęczmiennej nie powinny być w tych miejscach, bo by teraz 

ulokowali je w zupełnie innych, czyli to jest po prostu poligon doświadczalny, a miało być tak 

dobrze, że po tej rekultywacji będzie dobrze no nie będzie dobrze, dlatego, że rekultywacja, 

rekultywacją a stan faktyczny jest taki, że nie wiem, nie leczymy choroby tylko leczymy skutki, po 

co wrzucać tyle chemii skoro dostarczamy do jeziora ścieki z połowy Zaniemyśla, ścieki burzowe, 

ścieki deszczowe, to nie są czyste wody, to powinno, to również było podnoszone akurat w 

ekspertyzie profesora Goudyna, że ścieki deszczowe powinny być zamknięte w zbiorniku i nie 

powinny być wpuszczane do jeziora, a one są przy plaży wpuszczane, z całym tym brudem, z 

toksynami z samochodów, powinien być zrobiony przepływ w tych dopływach, to też nie jest 

zrobione, wpuszczamy ryby drapieżne w tym czasie gospodarstwo rybackie wpuszcza ryby 

roślinożerne, przecież to jest absurd, na co idą nasze pieniądze, a miało być tak dobrze i miało być 

po tym wszystkim miało być czysto i miało być dobrze 

 

Monika Niemier, Panie Przewodniczący mogę słówko 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, prosiłbym poczekać Pani Wójt skończy to ad 

vocem będzie można, musi się wszystko nagrać 

 

Monika Niemier, właśnie nie mam możliwości zwrócić Pani Wójt uwagę więc 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, Pani nie jest od zwracania uwagi mnie 

 

Monika Niemier, tylko, że Pani cały czas na mnie krzyczy 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja nie krzyczę, ja nie krzyczę, ja mam taki głos, mogłam mówić do 

tego mikrofonu, dostałam ten, jeżeli chodzi o ulicę Ogrodową, był zrobiony projekt, który nie 

odpowiadał i nie był, nie zgadzał się z Konserwatorem zabytków, Konserwator zabytków 

powiedział jasne nie dla projektu opracowanego przez poprzedniego Wójta i taka inwestycja nie 

mogła być zrealizowana i o tym Pani dobrze wie, w międzyczasie został Cmentarz Ewangelicki 

objęty ochroną konserwatorską i tego projektu już by się nie dało nigdy zrealizować, ma Pani rację, 

że jak przyszłam w czerwcu czy w lipcu pojawił się Pan projektant, zresztą wyłoniony jeszcze tutaj 

za Pani bytności w Urzędzie i przyniósł projekt, nie wiem jak Państwu powiedzieć czy wiecie, czy 

nie wiecie, chyba mówiłam już to Radnym, że projekt wyglądał w ten sposób, to już był kolejny 
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projekt, projekt wyglądał w ten sposób, że była jezdnia 4,5 m przyklejona do posesji, nie było 

żadnego chodnika, nie było wyjazdu, nie było niczego, była wąska 4,5 m droga przy samym, przy 

samych budynkach i to był projekt, który podobno Pani razem z Panem Sulanowskim 

zaakceptowaliście, że taki ma być, przy czym nic się tam nie zgadzało, jeżeli chodzi o łuki, który 

jest, który tam ma 90 stopni, tak jak sobie Państwo narysujecie 4,5 m, tak sobie, przy samej, przy 

samym ogrodzeniu domów jednorodzinnych, gdzie dzieci wychodzą, gdzie dorośli wychodzą, 

wychodziliby na ulicę i faktycznie ten projekt musiał być do zmiany, ten projekt musiał być do 

zmiany i jest zaplanowany tak jak powinien być zgodnie ze sztuką projektową tak jest zrobiony, 

jest zaprojektowany chodnik, jest zaprojektowany, ten chodnik jest 3 metrowy tak, żeby było to i 

żeby to było pieszo, żeby to był i chodnik i ciąg rowerowy, dlaczego, dlatego, że taka, taka 

inwestycja ma szansę dofinansowania, ma szansę dofinansowania, oprócz tego są tam progi 

zwalniające, jest ograniczenie i wiele innych rzeczy, ale ona jest zgodnie ze sztuką i proszę Pani 

jeżeli chodzi o ulicę Ogrodową projekt, który jest w tej chwili dalej realizowany, bo on jeszcze nie 

został zakończony, został zaakceptowany przez Radę, ja sama nie podejmowałam decyzji, ja 

pokazałam projekt, zresztą również tak jak teraz pokazuje projekt Panu Przewodniczącemu 

dotyczący ulicy, drogi w Polwicy i to nie ja ale całe gremium się wypowiedziało, mówimy o 

ścieżkach pieszo-rowerowych, tylko nigdzie ich nie ma, to jest szansa, żeby połączyć Łękno z 

Zaniemyślem pięknie wbić się w ulicę Plażową w Zaniemyślu, mówiła Pani o inwestycjach, szczerze 

powiedziawszy chyba też odpowiedziałam tu już jeżeli chodzi o inwestycje mówiąc ile jest 

zrealizowanych postępowań na platformie zakupowej jeżeli chodzi o inwestycje w tym roku, a ile 

było zrealizowanych w zeszłym roku, Pani droga, Pani dobrze wie, że większość inwestycji, które 

się odbywają w gminie powinna być zrealizowana najpóźniej do drugiego kwartału, jeżeli do 

drugiego kwartału się tego nie zrealizuje są marne szanse, że cokolwiek powstanie, tutaj 

przypomnę tylko Państwu, że jeżeli chodzi o budowę pomostu pływającego, za którą Pani 

odpowiadała, tak Pani przygotowała przetarg, że on nie był w ogóle, nie był możliwy do realizacji 

 

Monika Niemier, Panie Przewodniczący mogę 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę poczekać aż skończy Pani Wójt,  

 

Monika Niemier, tylko zaczyna mnie Pani Wójt obrażać Panie Przewodniczący, przepraszam bardzo 

nie udzielam głosu na razie jak skończy Pani Wójt 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, przepraszam bardzo nie udzielam głosu na razie 

jak skończy Pani Wójt powiedziałem jasno 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, powiem tak nie wiem skąd w tym przetargu znalazł się, znalazły 

się, jak one się nazywają, deski, deski kompozytowe na, na tych bojach od pomostu dlatego, że w 

projekcie, który był zrealizowany w 2017 roku w ogóle o tym nie było mowy, konstruktor, 

projektant tego pomostu, aż się za głowę złapał, że ktoś dołożył w kosztorysie deski kompozytowe, 

deski kompozytowe mogą być dołożone ale nie w takich konstrukcjach, nie w takiej konstrukcji, 
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powinny być zupełnie inne, zupełnie inne moduły i wtedy tak, bo co będziemy przykręcać te deski 

kompozytowe do tych pływających, do tych pływaków, robić dziury w nich, jest zupełnie inna 

konstrukcja tak, że tak to wygląda, jest wiele niedociągnięć, wiele rzeczy, które musimy naprawiać, 

wyprostować, nad którymi się pochylamy, ja o tym nie mówię, bo po co, To pani to tutaj Pani o 

tym wspomina, jeżeli chodzi o inwestycje jeszcze to tylko powiem, że być może nie zostało ich 

zrealizowanych tyle ile powinno ale tak jak powiedziałam nikt ich nie zaplanował w budżecie, nikt 

nie zaproponował, a jeżeli chodzi o pozyskanie środków w ubiegłym roku to jak sobie tak zliczyłam, 

może nie wydanych, ale pozyskanych, których dofinansowanie będziemy mieli to prawie 2 miliony 

400 zł, nie mówię już tutaj o takiej drobnicy jak Centrum Usług Wspólnych, których też samo 

Centrum Usług Wspólnych czyli szkoły pozyskały około 200 tys. zł i powiem Pani tak jeżeli mogę 

otrzymać pieniądze z zewnątrz i budować to z pieniędzy zewnętrznych to ja to będę robić z 

pieniędzy zewnętrznych, bo mam taką szansę, ulica Morelowa i Wiśniowa 2 miliony, ponad 2 

miliony zł inwestycja, dopłacamy do tego tylko 5%, dlaczego, dlatego, że to się udało zrobić z 

Polskiego Ładu, 5%  proszę Pani, dlaczego nie była zrobiona świetlica wiejska w Jeziorach Wielkich, 

dlatego proszę Pani, że jest złożony wniosek do Polskiego Ładu i tutaj będziemy, jeżeli nam się uda 

to będziemy tylko 2% tej inwestycji dopłacać, 13 tysięcy, chyba 14 400,00 czy jak mam wydać 400 

tysięcy, 500 tysięcy, 450 była adaptacja tego budynku w 2019 roku w tej chwili to będzie milion, 

patrząc na to, na to co jakie są ceny, to ja mam wydawać pieniądze publiczne jeżeli mogę dwa 

tylko procent do tej inwestycji, no nie droga Pani, mam zaplanowane, mam na ten rok, w tym roku 

już, w tym roku już uzyskaliśmy dofinansowania na 8 648 660,00 zł, to są inwestycje, które 

rozpoczną się w tym roku, a zakończą się w przyszłym, to jest PSZOK, którego nie mamy, to jest 

rewitalizacja plaży, to jest Cyfrowa Gmina, jedna, druga, może będzie świetlica wiejska w Jeziorach 

Wielkich, tak, że dlaczego ja mam wydawać pieniądze z budżetu gminy jeżeli ja je mogę dostać, bo 

to jest dla mnie niesamowite, a tak jak powiedziałam nie odpowiadam za tą część, w której 

powinny być wszystkie zrobione przetargi, tak to wygląda 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo Pani Wójt, proszę się odnieść 

teraz jeżeli chce Pani 

 

Monika Niemier, bardzo dziękuję Pani Wójt za ten monolog, po pierwsze nie mówi Pani tego do 

mnie tylko do mieszkańców, których reprezentuję, więc właśnie pokazała Pani poziom rozmowy, 

ponadto ja prosiłam, żeby się Pani odniosła do zagadnień, które nie zostały ujęte w Raporcie a Pani 

podnosi to co było robione w tym roku, bądź było robione w 2019, może w 2018, poza tym Pani 

Wójt nieprawdą jest, że Pani za coś nie odpowiada, bo Pani odpowiada za wszystko w tej gminie w 

tym momencie, przejmując stanowisko Wójta jest Pani odpowiedzialna jako organ wykonawczy za 

wszystkie realizowane inwestycje, ponadto to nie Kierownik Referatu Infrastruktury odpowiada za 

to co się działo, bądź w tym przypadku, w tym, w ubiegłym roku część Referat bodajże Inwestycji, 

tak, tylko organ wykonawczy, to Pani czy Komisarz ponoszą odpowiedzialność za to co działo się w 

zeszłym roku, debata była o tym co działo się w 2021 roku, a Pani pięknie przedłożyła coś co się 

działo w 2022 roku tak, że bardzo dziękuję za wywód i mimo wszystko troszeczkę pokory Pani Wójt 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, tak bardzo proszę 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, pokory mam w sobie akurat bardzo dużo i powiem tak 

zauważyłam, zauważyłam, że zwłaszcza co niektórzy urzędnicy twierdzą, że za wszystko 

odpowiedzialny jest Wójt, tak on personalnie za wszystko odpowiada ale tak naprawdę jeżeli tak 

pracownik mówi to po co mi jest taki pracownik, do czego jest potrzebny, bo jest, ja się nie muszę 

znać proszę Pani na wszystkim od tego jest pracownik merytoryczny i to on ma odpowiedzialność 

prawidłowo, rzetelnie i w sposób prawidłowy zrobić, wykonać swoją pracę, jeżeli pracownik tego 

nie robi to będzie za to odpowiedzialny Wójt tylko, że taki pracownik się do niczego nie nadaje, 

który powie, że on nic nie robi to za co dostaje pieniądze, że on za nic nie odpowiada, no moja Pani 

tak nigdzie nie ma, każdy ma odpowiedzialność, każdy ma odpowiedzialność i ze swojego zakresu 

obowiązków musi się wywiązać, jeżeli lekarz postawi złą diagnozę on też za to odpowiada, 

odpowiada również dyrektor placówki, bo będzie musiał wypłacić odszkodowanie ale to nie jest 

tak, że ten lekarz nie ma odpowiedzialności zawodowej, po to są pracownicy, po to mają 

odpowiednie wykształcenie, każdy się może pomylić, bo nie każdy się na wszystkim dobrze zna i 

przy tej zmianie przepisów ale jeżeli pracownik mówi mi, że to Wójt za wszystko odpowiada, tak 

odpowiada personalnie za wszystko, tylko właśnie dobry zespół z merytorycznych pracowników, 

który by w życiu nie powiedział, że on się na czymkolwiek nie zna, to jest po prostu podstawa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, też dziękuję Pani Monice i teraz 

pytanie do Państwa Radnych, proszę bardzo pierwszy Radny Michał Marciniak 

 

Radny Michał Marciniak, ja chciałem się ustosunkować do jednej kwestii ponieważ Pani Monika 

poruszyła kwestie przebudowy ulicy Ogrodowej, gdzie generalnie został sporządzony nowy projekt 

tej przebudowy, Pani Wójt powiedziała, że ten projekt został uchwalony przez Radę Gminy 

Zaniemyśl, ok był skonsultowany, aczkolwiek niepokoi mnie jedna rzecz, ponieważ ja nie 

przypominam sobie, żeby podczas tej konsultacji była jakakolwiek mowa, że my będziemy zabierać 

jakąkolwiek część terenu, jakimkolwiek mieszkańcom, którzy mieszkają przy ulicy Ogrodowej, 

dochodzą mnie bardzo niepokojące słuchy przynajmniej od jednej rodziny, która mieszka na 

narożniku ulicy Średzkiej i ulicy Ogrodowej, którzy są bardzo mocno tym faktem zdenerwowani 

ponieważ dostali wezwanie ze strony Urzędu Gminy, iż Gmina chce im zabrać pod przebudowę tej 

drogi generalnie płot z częścią ogrodu, z częścią nawodnienia, z nasadzeniami i ja nie przypominam 

sobie, żeby podczas konsultacji z nami jako Radnymi tego typu rozmowy się odbywały, bo gdyby 

się odbywały to jestem przekonany, na pewno mówiąc w swoim imieniu ja bym zagłosował, 

byłbym przeciwko takiej przebudowie tej drogi myślę, że większość Radnych by się nie zgodziła, 

aby kosztem jakichkolwiek mieszkańców zabierania im własności prywatnej, którą pielęgnowali 

przez tyle lat budować drogę tak, że bardzo bym prosił, żeby też ten sposób nie mówić, że my 

wyraziliśmy, przynajmniej ja wyraziłem zgodę na przebudowę tej drogi w takim kształcie jak jest to 

teraz z tego względu, że ja nie przypominam sobie, żeby Pani kiedykolwiek powiedziała, że 

będziemy kogokolwiek wywłaszczyć albo zabierać komuś jego mienie i chciałbym, żeby to 
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wybrzmiało jasno, bo ja się pod tym nie podpisuję, ja się z tym absolutnie nie zgadzam i na pewno 

takiej dyskusji nie było, że będziemy zabierać komuś kawałek jego własności, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję, bardzo proszę Pani Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja myślę, że może nie zwrócił Pan na to uwagi ale mówiliśmy 

nawet w jakim zakresie to nie są duże, duże powierzchnie, to jest czasami 5 m kwadratowych, to 

jest 15 chyba największa taka działka, która jest, będzie, która by podlegała wywłaszczeniu, to jest, 

nie jest nie wiem 40 m, Panie Marcinie i to zawsze było mówione, faktycznie jest problem z 

ostatnią nieruchomością, gdzie ta nieruchomość jest już zagospodarowana, bo poprzednie 

nieruchomości to jest faktycznie przestawienie tylko płotu, jest problem z ostatnią 

nieruchomością, która ma zagospodarowany no bardzo ładnie teren na razie jest to w ten sposób 

wykonane 

 

Radny Michał Marciniak, chciałem tylko dodać, że jeżeli nawet to było poruszane to było to 

robione w taki sposób mam nadzieję, że niecelowy, tak, ale żeby to nie wybrzmiało jasno, że my 

zabieramy komuś kawałek posesji z wykonanym wcześniej ogrodzeniem, z nasadzeniami, 

nawodnieniem, bo na pewno by ta dyskusja przebiegała w zupełnie inny sposób i by nie było tak 

ochoczo przyjęta, tak, że chciałbym to zaakcentować, nie wiem mam nadzieję, że nie było celowe 

działanie, ja w każdym razie z tego co było przedstawione nie wnioskowałem, że Gmina będzie 

chciała komukolwiek zabrać cześć jego posesji, gdzie ona już została wcześniej zagospodarowana 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, zawsze od samego początku było to mówione, zawsze od samego 

początku było to mówione 

 

Radny Michał Marciniak, ja sobie nie przypominam tej sytuacji 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, że żeby przeprowadzić tą inwestycję ze względu na Cmentarz 

Ewangelicki, na który nie możemy wejść, a ma być ta ścieżka pieszo-rowerowa część gruntów 

powinna przejść, powinna przejść na własność gminy 

 

Radny Michał Marciniak, ja śmiem twierdzić, że 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, ale przypomnę, że Radni naciskają przycisk ad 

vocem 

 

Radny Michał Marciniak, ale nie wiem czy celowo został mi usunięty, bo nie mogę nacisnąć, mam 

tylko „rezygnuję z głosu” więc nie wiem o co chodzi, a nie rezygnuję, ja chciałbym tylko dodać 

mam nadzieję, że nie było celowe działanie, ale nikt tego nie wyartykułować, że my zabieramy 

komuś kawałek posesji z wykonanym odrodzeniem, ogródki 

 



str. 42 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dobrze ale to już słyszeliśmy trzeci raz Radny 

powtarza to, to było mówione 

 

Radny Michał Marciniak, dobrze ale Pani wmawia mi, że to było mówione, że ja nie zrozumiałem 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, tak, to było mówione na Komisji wspólnej 

 

Radny Michał Marciniak, ale nie w taki sposób jak ja to teraz przedstawiłem, na pewno nie, 

dziękuję 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja nie wiem Państwo Radni czy nie byliście tego świadomi, bo 

chyba wszyscy byli świadomi, a nie wiem Panie Radny może Pana nie było wtedy na tej 

 

Radny Michał Marciniak, ja myślę, że nie wyartykułowaliście Państwo specjalnie w taki dosadny 

sposób jak ja teraz to powiedziałem, tylko powiedzieliście, że komuś kawałek czegoś może, nie 

wiem, zabierze za odszkodowaniem ale nie powiedzieliście, że to jest teren zagospodarowany, że 

tam są nasadzenia, jest ogród i płot, nie przypominam sobie takiej sytuacji 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, zawsze było mówione o tym, że będzie przesuwany płot, tak, to 

nie ma możliwości 

 

Radny Michał Marciniak, okej, ale sama Pani zauważyła, że to były konsultacje, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, ale Panie Michale proszę już bardzo, proszę 

bardzo 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, mogę, to były konsultacje przed zleceniem, to była, wtedy był 

tylko projekt, to były konsultacje przez zleceniem już jak gdyby ostatecznej wersji tak, że no tak to, 

tak to wyglądało więc ja też tej decyzji sama bym nie podejmowała 

 

Radny Michał Marciniak, to Pani zaproponowała, przepraszam bardzo proszę nie manipulować 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, ale przepraszam bardzo ale nie udzielił głosu 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja nie manipuluje, zaproponowałam dlatego, że w takiej formie, w 

takiej formie ta droga ma szansę dofinansowania, jest zrobiona ścieżka pieszo-rowerowa, tak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, jeżeli to miało być ad vocem to ja mogę ustąpić 

kolejności 



str. 43 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, no jeżeli ad vocem, teraz jest wciśnięty, to proszę 

bardzo 

 

Radny Michał Maliński, chciałem ad vocem właśnie tego tematu ulicy Ogrodowej chciałem tylko 

tak zaznaczyć, że ja nie byłem za, bo jeszcze nie byłem Radnym, ale bez żadnej, znaczy bez zgody 

właścicieli też bym nie był za tym, żeby komuś, że tak powiem pozbawiać go swojej nieruchomości, 

czy to 5 metrów czy 40 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę teraz Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, w pierwszej kolejności to ja chciałam 

podziękować Pani Monice za to, że zgłosiła się do debaty ponieważ no brakowało nam tych, 

bardzo dziękuję Pani Monice za to, że zgłosiła się do debaty ponieważ brakowało nam tych głosów 

mieszkańców w poprzednich latach co prawda nasza Gmina nie jest odosobniona pod tym 

względem, bo faktycznie te debaty nie są tak popularne jak sobie wyobrażał to ustawodawca, 

który pewnie myślał, że to będzie święto demokracji, a w rzeczywistości to wygląda jak dzień 

żałoby po niej ale bardzo dziękuję za ten głos chociaż teraz moja wypowiedź nie będzie ani tak 

entuzjastyczna jak Pani Wójt kiedy prezentowała Raport ani tak krytyczna jak Pani Moniki kiedy 

punktowała konkretne zapisy ponieważ ja ten Raport czytałam co najmniej dwa razy może nawet 

próbowałam trzy razy i nie potrafiłam wyciągnąć z niego właśnie ani tak wielu plusów ani minusów 

tak jak rok temu naprawdę z wielkim entuzjazmem wypisywałam co jest dobrze, co jest źle, co 

może być lepiej licząc na to, że być może to zostanie wzięte pod uwagę, w czymś pomoże tak teraz 

to czytałam nużące to było, poruszyło mnie tylko jedno zdanie, że plan transportu w 2021 roku 

dostosowany był do potrzeb mieszkańców co mnie poruszyło dlatego, że dobrze wiem, że Pani 

Wójt występowała do burmistrzów zarówno w Środzie jak i Śremie o zmianę rozkładu jazdy, do 

burmistrza Śremu z sukcesem, do burmistrza Środy jeszcze nie, mam nadzieję, że to wystąpienie 

będzie ponowione ale to pokazuje właśnie, że ten plan transportu nie jest wcale dostosowany, a 

Raport jest robiony, bo musi być zrobiony, tak, to tak to odebrałam, faktycznie tak jak Pani Monika 

wskazała tam no nie ma wszystkich planów, programów no przede wszystkim nie ma tych, które 

nie zostały uchwalone czyli tak jak Pani Monika wskazała Strategia, Program Ochrony Środowiska, 

Program Wspierania Rodziny ale to znaczy tak, w poprzednich edycjach Raportu też nie było 

wszystkich, to po pierwsze, jest ich coraz więcej z roku na rok, po drugie tych programów, które 

obowiązują, i które zostały wymienione w Raporcie jest tak wiele, że aż się czasem zastanawiam 

czy naprawdę są konieczne i nie dziwi mnie, że przy części z nich są tylko krótkie adnotacje, że w 

2021 roku czyli w tym roku raportowanym program nie był realizowany albo był realizowany w 

niewielkim stopniu, owszem gmina ma jakiś zakres zadań wskazanych przez ustawę ale jak patrzę 

na rozdrobnienie tych zadań, które stawia przed sobą to konkretnie ten Wójt ta Gmina to 

zastanawiam się czy na pewno jest tak, że samorządy powinny odpowiadać na wszystkie potrzeby 

mieszkańców czy jednak nie powinniśmy brać spraw w swoje ręce, ja akurat się zgadzam z Panią 

Wójt kiedy mowa o inicjatywie mieszkańców, przepraszam, rodziców przedszkolaków z 
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Zaniemyśla, ja również jestem z nich dumna i uważam, że właśnie tak mogłoby być załatwianych 

wiele spraw, to jest społeczeństwo obywatelskie, właśnie inicjatywy lokalne czy udział w debatach 

to pokazuje, że nie wszystko zależy od organów wybieranych, ustanowionych, że wiele spraw 

zależy od naszych, od naszych własnych działań i właściwie tak, znaczy tak do konkretnych tutaj 

poruszanych przez Panią Monikę, czy przez Panią Wójt punktów to niekoniecznie chce się odnosić 

ponieważ one to sobie ładnie spinpongowały, chociaż przedmiotem debaty powinien być stan 

Gminy a nie konkretne osoby, a działanie Gminy aż tak bardzo nie powinno zależeć od organu czy 

od urzędnika, od osoby urzędnika na jakimś stanowisku no, bo jednak jest ciągłość władzy, tak, 

ciągłość odpowiedzialności to było tutaj wskazane ale też ciągłość pracy no to nie jest tak, że się 

zmieniają wszystkie sprawy z dnia na dzień w związku z ogłoszeniem wyników, wyników wyborów, 

tak Pani Monika jeszcze wskazała, znaczy, wymieniała wiele spraw, których nie ma w tym Raporcie, 

pytanie dlaczego nie ma tego, dlaczego nie ma tamtego, no ustawodawca nie wskazał co powinno 

być w Raporcie więc jeżeli Pani Wójt zdecydowała, że te sprawy były ważne to widocznie one były 

ważne, przynajmniej dla osób sporządzających ten Raport, a zawsze można uzupełnić swoją 

wiedzę zadając, zadając swoje pytania do organu, lecz tak naprawdę to tylko tyle mojej refleksji 

nad tym Raportem, żadne takie konkrety nie poruszyły mnie aż tak bardzo jak Pani Moniki tylko 

właśnie ta refleksja, że tak naprawdę powinniśmy brać sprawy w swoje ręce, owszem jeszcze 

jeden wątek wśród programów i polityk, które zostały omówione nie było, znaczy nie było, bo ona 

nie jest spisana tej jednej polityki, o której mówiła Pani Monika czyli polityki kadrowej i na razie nic 

nie wiem, żeby istniał jakiś spisany dokument na ten temat natomiast w tym zakresie przychodzi 

mi do głowy i to teraz będzie a propos czekającego nas głosowania, że nie sposób rozdzielić 

właśnie działalności organu wykonawczego, realizowanych polityk od stylu w jakim te polityki są 

realizowane czy sposobów w jakim realizowane są programy, dziękuje 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w debacie, bardzo proszę Panią Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja się tylko odniosę do pierwszych słów, które powiedziała Pani 

Monika Niemier, że mój kolega stwierdził, że ktoś był pierwszy na liście, proszę Państwa ja tej listy 

poparcia nie widziałam, ja po prostu tej listy nie widziałam kto tam jest wpisany nie wiem, więc kto 

ma takie informacje, skąd je ma nie umiem powiedzieć, bo ja tej listy, to myślę, że Pani Barbara, 

która odbierała od Pani to potwierdzi, ja nie dotykałam, nie znam tej listy, jest u 

Przewodniczącego, więc naprawdę nie pod ten adres, dokładnie 

 

c) głosowanie uchwały 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo skoro nie ma więcej zgłoszeń do 

debaty w takim razie przyjedziemy do projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Zaniemyśl wotum zaufania, po zakończeniu debaty nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl za rok 

2021 Rada Gminy Zaniemyśl udziela Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania, to jest projekt i w 

takim razie bardzo proszę o, jeszcze zapytam czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z 
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przedstawionym projektem, jeżeli, nie widzę zgłoszeń w takim razie proszę o podłączenie 

głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Michał Maliński, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że Rada Gminy udzieliła wotum zaufania Wójtowi Gminy Zaniemyśl 

 

Radny Michał Marciniak, Panie Przewodniczący przepraszam z tego co mi wiadomo to, bo była 

taka podobna sytuacja w innej miejscowości musi być wartość bezwzględna - 8 głosów, jest 7 tak, 

że chyba potrzeba 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, wartość bezwzględna ustawowego składu Rady, 

czyli to tak to by było 8 Radnych  

 

Radny Michał Marciniak, podobna sytuacja była w Złotoryi, gdzie siedmiu było za, dwóch było 

przeciw, dwóch się wstrzymało i nie zostało udzielone wotum   

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bezwzględna większość przy 13 to jest 7, ale 

ustawowy skład Rady jest 15, jeszcze chwileczkę, sekundę zaraz Państwu, tak uchwała o udzieleniu 

Wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględna większością głosów ustawowego 

składu Rady Gminy, zgadza się, jeszcze chwileczkę, w takim razie stwierdzam, że Rada Gminy 

Zaniemyśl nie udzieliła wotum zaufania Wójtowi Gminy Zaniemyśl 

 

Uchwała nr XLV/326/2022 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

12) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok 
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a) rozpatrzenie sprawozdań, finansowego za 2021 rok oraz z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl 

za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, poproszę Panią Skarbnik Agnieszkę Scheffler o 

omówienie tych sprawozdań 

 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, uchwała ta dotyczy zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za rok 2021, ja wiem, że na wspólnej komisji 

omawialiśmy szczegółowo te sprawozdania ale pozwólcie Państwo, że również dzisiaj 

najważniejsze informacje dotyczące czy wynikające z tych sprawozdań przytoczę, w samej treści 

uchwały mowa jest najpierw o sprawozdaniach finansowych więc od nich właśnie zacznę, jeśli 

chodzi o sprawozdania finansowe Gminy Zaniemyśl składają się na nie następujące sprawozdania, 

bilans z wykonania budżetu, łączny bilans jednostki, łączny rachunek zysków i strat, łączne zmiany 

w funduszu jednostki oraz informacja dodatkowa, jeśli chodzi o bilans z wykonania budżetu jest to 

sprawozdanie, które sporządzane jest na podstawie ksiąg rachunkowych tak zwanego zarządu, 

przedstawia on jakby ogólne kwoty dotyczące całości gminy i bilans ten przedstawia nam po 

pierwsze środki finansowe jakimi na koniec roku czyli na dzień 31 grudnia 2021 roku dysponowała 

gmina Zaniemyśl, jest to kwota 6510476,00 zł, po stronie aktywów zapisana jest również wartość 

należności i rozliczeń, jest ta kwota 407807,78 zł, największą pozycją w tej wartości są udziały w 

podatku dochodowym i to jest kwota 404920 zł, rozliczenia międzyokresowe kwota 11366,49 zł 

jest to wartość odsetek do zapłacenia od zaciągniętych pożyczek naliczonych również na dzień 31 

grudzień 2021 roku, ja tylko jeszcze powiem tylko tak, że pewne dane będą się powielały zarówno 

właśnie w sprawozdaniach finansowych jak i samym sprawozdaniu z wykonania budżetu, jeśli 

chodzi o stronę pasywów jest to zapisana kwota zobowiązań, jest to kwota 1569490,00 zł , ta 

kwota dzieli się przede wszystkim na zobowiązania krótko i długoterminowe, krótkoterminowe te, 

które będziemy płacić w przeciągu najbliższych 12 miesięcy, długoterminowe to te powyżej, 

płatność powyżej 12 miesięcy i przedstawia ona zobowiązania te, to są pozostałe do spłaty 

zobowiązania z tytułu zaciągniętych pożyczek w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska oraz 

zobowiązania wobec budżetów i te zobowiązania wobec budżetu to jest kwota 32961,40 zł, i w tej 

kwocie najwyższą pozycją jest zwrot dotacji oraz dochodami budżetu państwa za rok 2021 kwota 

28795,46 zł, aktywa netto budżetu kwota 4776364,27 zł, na tą kwotę składają się między innymi 

wypracowana nadwyżka budżetowa za rok 2021 jest to kwota 3073755,83 zł co się składa na tą 

kwotę, o której mówię to przedstawiając Państwu sprawozdanie z wykonania budżetu oraz kolejną 

największą pozycją jest to skumulowany wynik budżetu kwota 1701458,44 zł, jest to kwota jakby 

wypracowanych w poprzednich latach nadwyżek budżetowych i ostatnia pozycja w tym 

sprawozdaniu finansowym rozliczenie międzyokresowe jest to kwota 550834 zł i ta kwota 

przedstawia subwencję oświatową na rok 2022, która wpłynęła jeszcze w roku 2021, to są te 

wszystkie dane, które wynikają z bilansu z wykonania budżetu, kolejne sprawozdanie czyli bilans 

jednostki budżetowej, łączny bilans jednostki budżetowej to już jest ta część sprawozdań 

finansowych, która sporządzana jest na podstawie danych wynikających ze sprawozdań 

finansowych złożonych nam przez nasze jednostki budżetowe, przypomnę jest to OPS, CUW, dwie 
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szkoły, przedszkole oraz również wynikające ze sprawozdania finansowego, ze sprawozdania 

finansowego Urzędu Gminy, w bilansie tym, bilans ten przedstawia nam wartość aktywów w tym 

środków trwałych, wartość środków trwałych to jest kwota 50267122,55 zł, wartość środków 

trwałych w budowie tak zwane inwestycje w toku kwota 424466,64 zł, należności długoterminowe 

kwota 47224,99 zł i na tą kwotę składają się rozłożone na raty należności z tytułu sprzedaży mienia 

gminnego i opłaty adiacenckiej, kolejna pozycja w tym sprawozdaniu- długoterminowe aktywa 

finansowe, jest to wartość 17864335,73 zł, na tą kwotę składają się udziały w dwóch spółkach, 

pierwsza spółka jest to Zakład Gospodarki Odpadami spółka z o.o. w Jarocinie, kwota 332800,00 zł 

oraz udział w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu spółka z o.o. jest to kwota 

17531535,73 zł, jeśli chodzi o aktywa obrotowe, na te aktywa składają się wartość materiałów, 

największe wartości jeżeli chodzi o wartość materiałów przedstawiają trzy jednostki - Urząd 

Gminy, Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu oraz nasze Przedszkole Samorządowe, należności od 

budżetu kwota 1143,12 zł jest to wartość należności od budżetu, która dotyczy zwrotu podatku 

VAT, pozostałe należności kwota 1074276,12 zł, na tą wartość składają się należności dotyczące 

dłużników funduszu alimentacyjnego, należności dotyczące podatków i opłat od mieszkańców, 

pożyczki z Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, opłaty za obiady oraz kara umowna w 

związku z rozwiązaniem umowy sprzedaży energii elektrycznej z winy wykonawcy, środki pieniężne 

na rachunkach bankowych jest kwota 114720,10 zł, w tych jednostek, które wymieniłam na 

początku tylko dwie nie wykazują środków na rachunkach bankowych jest to Centrum Usług 

Wspólnych oraz OPS, jeśli chodzi o drugą stronę tego sprawozdania czyli o pasywa największą 

pozycją pasyw jest oczywiście fundusz jednostki jest to kwota 67794659,05 zł, na ten fundusz 

składa się wartość wynikająca z wyniku finansowego, tutaj już Państwu radnym na komisji 

przedstawiałam, że wynik finansowy dodatni, z takim wynikiem dodatnim kończy tylko jedna 

jednostka budżetowa, którą jest Urząd Gminy pozostałe jednostki kończą wynik finansowy ze 

znakiem ujemnym czyli ze stratą, co jest przyczyną tego, przyczyną tego jest to, że w księgach 

rachunkowych Urzędu Gminy księgowane są wszystkie środki jakie gmina pozyskuje na realizację 

zadań czyli wszystkie dotacje, wszystkie środki zewnętrzne stanowią przychody Urzędu Gminy 

natomiast w księgach rachunkowych w naszych jednostkach znajdują się koszty czyli ta druga 

strona, czyli jednostki te realizują, czyli wydają środki w związku z powyższym one wykazują stratę 

natomiast Urząd Gminy wykazuje zysk, ogółem wynik finansowy netto jest to kwota 8599545,10 zł, 

kolejna pozycja zobowiązania i rezerwy na zobowiązania kwota 2013053,74 zł, na tą kwotę 

składają się również zobowiązania długo i krótko terminowe, ich specyfikę przedstawiłam Państwu 

omawiając bilans z wykonania budżetu, jeśli chodzi o zobowiązania długoterminowe kwota 

419936,23 zł, jest to pozostała kwota dotycząca zapłaty za zakup kompleksu pałacowego w Łęknie 

czyli to jest ta wartość, która będzie płacona od roku 2023 w górę, natomiast jeśli chodzi o 

zobowiązania krótkoterminowe jest to kwota 1533323,13 zł, na tą kwotę składają się zobowiązanie 

z tytułu dostaw i usług kwota 537777,63 zł, w tej wartości znajduje się również rata za zakup tego 

kompleksu pałacowego w Łęknie, która płacona jest w roku 2022, kwota 212000,00 zł, pozostałe 

kwoty dotyczą między innymi zobowiązań związanych z wywozem i zagospodarowaniem odpadów 

komunalnych kwota 203199,96 zł oraz zobowiązania tytułem opłat za energię elektryczną i 

ogrzewanie gazowe w jednostkach jest to kwota 80095,35 zł, to są największe pozycje, które 
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rzutują właśnie na wartość, o której mówiłam przed chwilką, zobowiązania z tytułu ubezpieczeń i 

innych świadczeń kwota 113252,21 zł na tą kwotę składają się zobowiązania wobec ZUS i Urzędu 

Skarbowego, zobowiązania z tytułu wynagrodzeń 580757,45 zł, na tą kwotę składają się przede 

wszystkim zobowiązania związane z wypłatą dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla 

pracowników jednostek, pozostałe zobowiązania kwota 49242,37 zł, na tą kwotę składają się 

przede wszystkim nadpłaty dotyczące podatków i opłat jest to kwota 32697,20 zł oraz odsetki od 

pożyczek jest to kwota 11366,49 zł, ta kwota pojawia nam się już, była o niej mowa w poprzednim 

sprawozdaniu, tutaj też na komisji wspólnej wspominałam, że akurat ta wartość będzie podlegała 

wyłączeniu także w sprawozdaniu, w bilansie skonsolidowanym, sumy obce kwota 50971,55 zł są 

to zabezpieczenia zakończonych inwestycji tak zwane sumy depozytowe, fundusze specjalne, 

występuje tylko jeden fundusz specjalny jest to Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych to kwota 

201321,92 zł, rozliczenia międzyokresowe kwota 59794,38 zł i to są należności za sprzedane 

mieszkania na raty, rozłożone na raty, wieczyste użytkowanie oraz należność tytułem opłaty 

adiacenckiej, kolejne sprawozdania nie będę już tak szczegółowo omawiać jak te poprzednie 

sprawozdania, omówię teraz rachunek zysków i strat, łączny rachunek zysków i strat, w tym 

sprawozdaniu tak jak poprzednie jest ono sporządzono łącznie czyli Urząd Gminy, OPS, CUW, dwie 

szkoły, przedszkole, łączne przychody netto, przychody z tytułu dochodów budżetowych kwota 

41503689,08 zł, jeśli chodzi o koszty działalności może omówię najpierw wszystkie przychody, 

pozostałe przychody operacyjne kwota 653537,36 zł, w tej kwocie mieści się zysk zbycia 

niefinansowych aktywów trwałych, jest to kwota 140000 zł, takie środki pozyskaliśmy za sprzedaż 

jednej nieruchomości oraz wartość rozwiązanych odpisów aktualizujących należności i przychody z 

pozyskanych odsetek za nieterminowe regulowanie należności, a także naliczone odsetki na dzień 

31 grudnia 2021 roku, jeśli chodzi o koszty, koszty działalności operacyjnej 32540731,63 zł, na tą 

wartość składają się koszty jakby różnego rodzaju wymienione w tym sprawozdaniu czyli 

amortyzacje, zużycie materiałów, usługi obce, podatki i opłaty, wynagrodzenia, ubezpieczenia 

społeczne i inne świadczenia dla pracowników, pozostałe koszty rodzajowe, inne świadczenia 

finansowane z budżetu i pozostałe obciążenie, ja się skupię na tej pozycji, którą jakby poruszała na 

spotkaniu również Komisja Rewizyjna, było to mówione, było to również przedstawione na 

wspólnej komisji chodzi o różnicę, która pojawiła się w pozycji usługi obce, między kwotą 

wynikającą właśnie z bieżącego roku czyli z roku 2021 i z tego roku poprzedniego czyli roku 2020, 

jeśli chodzi o tą różnicę w wykonaniu, to zwiększenie czego ono dotyczyło, po przeanalizowaniu 

pojedynczych tych sprawozdań finansowych jeśli chodzi o sprawozdanie finansowe Urzędu Gminy 

to największy wzrost dotyczył gospodarki, usług związanych z gospodarką odpadami jest to kwota 

583435,42 zł, jeśli chodzi o usługi, koszty usług w Urzędzie Gminy 92000 zł, taki wzrost wystąpił 

także w naszych jednostkach oświatowych, w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu jest to kwota 

96636,13 zł, dotyczy ona przede wszystkim kosztów związanych z wynajmem hali oraz usług 

remontowych, jeśli chodzi o koszty związane z wynajmem hali ta różnica w stosunku do roku 2020 

wynika z pandemii, przez większość część roku 2020 koszty te nie były ponoszone, jeśli chodzi o 

Szkołę Podstawową w Śnieciskach ten wzrost to kwota 35547,84 zł i on dotyczy usług 

remontowych, dokonany był montaż przepompowni oraz naprawa instalacji c.o. i projekt dachu, 

wzrost także dotyczy Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu jest to kwota 72585,86 zł, dotyczy 
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on kosztów dowozu dzieci i również jest związane z okresem pandemii czyli w roku 2020 przez 

większość tego roku te dowozy były zawieszone właśnie ze względu na pandemie, jeśli chodzi o 

pozostałe koszty, koszty operacyjne to kwota 774593,11 zł, w tych kosztach znajdują się koszty 

związane z dokonanymi odpisami aktualizacyjnymi, należności, koszty egzekucji, zaległości, 

wypłacono należność za nabywaną nieruchomość z przeznaczeniem na poszerzenie drogi, jeśli 

chodzi o koszty finansowe to kwota 606632,22 zł, na tą kwotę składają się również odpisy 

aktualizacyjne należności na dzień 31 grudnia 2021 roku, zapłacone odsetki od zaciągniętych 

pożyczek w latach poprzednich jest to kwota 47814,23 zł i zapłacone oprocentowanie od 

rozłożonej na raty niespłaconej części ceny kompleksu pałacowego w miejscowości Łękno jest to 

kwota 945,93 zł, ostatnią pozycją w tym sprawozdaniu jest zysk netto jest to kwota 8599545,10 zł, 

kolejne sprawozdanie jest to zestawienie zmian w funduszu, można powiedzieć, że fundusz 

jednostki odzwierciedla nam tą kwotę jakby finansowania czy wartości majątku, czy 

przeprowadzanych inwestycji w danym roku ale również jest to kwota narastająca z każdego, z 

każdego roku na rok, jeśli chodzi o zwiększenie funduszu, największą pozycją oczywiście jest tu 

zysk, może nie największą ale tutaj jest zysk bilansowy wykazywany w 2020 roku przez Urząd 

Gminy 28111860,51 zł, zrealizowane wydatki budżetowe zgodnie ze złożonymi sprawozdaniami 

jest to kwota 38407423,09 zł, zapłata za zrealizowane inwestycje 1392450,19 zł, zmniejszenie 

funduszu, strata wykazywana przez poprzednie jednostki za rok 2020 jest to kwota 20292098,26 

zł, zrealizowane dochody budżetowe 41572783,01 zł, dotacje środki pieniężne wykorzystane na 

inwestycje 7011663,54 zł, wartość sprzedanych nieodpłatnie przekazanych środków trwałych 

pomniejszeniu o czasowe umorzenie jest to kwota 6850,38 zł i wynik finansowy bieżącego roku 

obrotowego, będę powielała te kwoty z poprzednich sprawozdań, wykazany zysk przez Urząd 

Gminy 30068706,91 zł i strata dotycząca pozostałych jednostek 21469161,81 zł i te kwoty składają 

się na fundusz jednostki, który na koniec roku wynosi 67794658,65 zł, ostatnim sprawozdaniem 

jest tak zwana informacja dodatkowa, tam większość danych przedstawiona jest także w formie 

tabelarycznej, są to dane jakby uzupełniające do przedstawionych przeze mnie przed chwilką 

sprawozdań, mogą one Państwu jakby poszerzyć wiedzę czy uświadomić z czego wynikają 

przedstawione w nich, przedstawione w nich kwoty, wszystkie te sprawozdania, to też mówiłam 

na wspólnej komisji, teoretycznie powinno je się czytać jakby wspólnie, bo omawiając Państwu 

jakby przy okazji dzisiejszej sesji, gdzie omawiałam właśnie przed chwilką te sprawozdania 

widzimy, że pewne kwoty się powielają w tych sprawozdaniach i powinny się powielać, a kwoty 

wykazane w tych sprawozdaniach są to wartości netto czyli po dokonaniu odpowiednich umorzeń i 

odpisów aktualizujących, dziękuję bardzo, to wszystko jeśli chodzi o sprawozdanie finansowe teraz 

jeszcze sprawozdanie z wykonania budżetu, jeśli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu 

ogółem wykonanie dochodów roku 2021 jest na poziomie 102,45% i wykonano je w kwocie 

41481178,92 zł, natomiast wydatki zrealizowane są w kwocie 38432023,09 zł i stanowi to 93,47% 

planu, przy tej okazji chciałabym Państwu tylko przypomnieć, że planowane dochody są zawsze 

prognozą dochodów i cieszymy się jeśli one są wykonane ponad plan, jeśli chodzi o plan wydatków 

jest to plan wydatków, który jest jakby nie przekraczalny i jakby co roku powtarzamy jednostkom , 

że pewne kwoty są zapisane to nie znaczy, że jednostki mają jakby na siłę wydatkować przy końcu 

roku te wydatki, dlatego jednostki się do tego stosują wiedzą, że jeżeli będą potrzeby są one jakby 
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zapisane w projektach przyszłych lat, a więc to wykonanie jest na poziomie 93,47%, jeśli chodzi o 

realizację dochodów bieżących jest to kwota 40691538,46 zł co stanowi 102,50% planu, wydatki 

majątkowe zrealizowano w wysokości 35549921,60 zł co stanowi 93,50% planu, realizacja 

dochodów majątkowych 789640,46 zł co stanowi 100,09% planu, realizacja wydatków 

majątkowych jest to kwota 2882101,47 zł co stanowi 93,16% planu, rok budżetowy, rok 2021 

zamknął się nadwyżką budżetową jest to kwota 3049155,83 zł, na wartość tej nadwyżki 

budżetowej rzutuje kilka pozycji przede wszystkim środki jakie otrzymała gmina pod koniec 

grudnia na uzupełnienie dochodów gmin, jest ta kwota 1244974,00 zł oraz pozyskane z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 480961,25 zł z czego z tej wartości kwota 400000,00 zł 

dotyczy inwestycji, która realizowana jest roku 2022, nie przytoczę pełnej nazwy ale chodzi tutaj o 

świetlicę, o świetlicę w Czarnotkach, oraz środki na zadania inwestycyjne w ramach funduszu 

przeciwdziałania COVID jest to kwota 24562,57 zł to są te największe pozycje oprócz tego również 

jeżeli chodzi o realizację udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych mimo obaw jakie były 

w trakcie, w trakcie trwania roku 2021 udziały te wpłynęły w zaokrągleniu, w kwocie około 700 tys. 

większym niż zakładany plan finansowy, który gmina otrzymała w zawiadomieniu od Ministerstwa 

Finansów oraz udziały w podatku dochodowym od osób prawnych, które realizują Urząd Skarbowy 

przekazuje również na rachunki bankowe gminy jest to kwota około 180 tys. zł, jeśli chodzi o dług 

publiczny, dług publiczny na koniec roku 2021 jest to kwota 2198060,28 zł, na tą kwotę składają się 

kwoty dotyczące dwóch pożyczek zaciągniętych w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w 

Poznaniu pierwsza ta pożyczka dotyczy przywrócenia pierwotnego stanu wód w jeziorze 

Raczyńskim w miejscowości Zaniemyśl, gmina Zaniemyśl i do spłaty pozostało na koniec roku 

kwota 134700,24 zł, druga pożyczka dotyczy budowy sieci kanalizacji sanitarnej etap I i II wraz z 

przebudową sieci wodociągowej w miejscowości Śnieciska gmina Zaniemyśl, jest ta  kwota 

1423423,81 zł, kolejną pozycją jeśli chodzi o kwotę długu gminy jest to kwota wynikająca ze 

zobowiązania jakie zaciągnęła gmina Zaniemyśl w roku 2015 wobec Powiatu Średzkiego dotyczy 

ona zakupu na raty kompleksu pałacowego w miejscowości Łękno i na dzień 31 grudnia 2021 roku 

kwota zobowiązania pozostała do spłaty jest ta kwota 639936,23 zł, dziękuję bardzo 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego i objaśnieniami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia 

i objaśnieniami, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 

zarządzeniem nr 8/2021 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 kwietnia 2022 roku 

w osobach Przewodnicząca Małgorzata Okrent, członkowie Danuta Szczepańska, Zdzisław Drozd 

działając na podstawie ustawy o Regionalnych Izbach Obrachunkowych i ustawy o finansach 

publicznych wyraża się o przedłożonym przez Wójt Gminy Zaniemyśl sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami opinie pozytywną z uwagą, 
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uzasadnienie, przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wykonania niniejszej opinii było 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za 2021 rok przedłożone tutejszej Izbie w 

dniu 31 marca 2022 roku wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami, skład 

orzekający zapoznał się także z uchwałą budżetową na 2021 rok, uchwałą w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz przedkładanymi Izbie sprawozdaniami za okres od 1.01.2021 do 

31.12.2021, ponadto do sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok dołączono 

sprawozdania roczne z wykonania planu finansowego za 2021 rok Biblioteki Publicznej w 

Zaniemyślu oraz Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, zgodnie z artykułem 267 ust. 1 pkt 2 

ustawy o finansach publicznych sprawozdanie roczne z wykonania planów finansowych instytucji 

kultury zarząd jednostki samorządu terytorialnego przedstawia tylko organowi stanowiącemu, 

przedłożone sprawozdanie zawiera część opisową i tabelaryczną, w części opisowej wójt zawarła 

informację o planowanych i dokonanych dochodach i wydatkach , dochody zostały omówione 

według źródeł ich powstania oraz według działów klasyfikacji budżetowej, Wójt omówiła również 

zaległości w podatkach i opłatach lokalnych, w części obejmującej wydatki Wójt przedstawiła ich 

wykonanie w podziale na wydatki bieżące i inwestycyjne, szczegółowo zostały omówione 

wszystkie zadania, na które jednostka poniosła wydatki inwestycyjne, w części tabelarycznej 

przedstawiono m.in. wykonanie dochodów, wykonanie wydatków, wykonanie wydatków 

inwestycyjnych, analiza porównawcza prezentowanych danych w sprawozdaniu z wykonania 

budżetu z kwotami planowanymi w budżecie na 2021 rok oraz danymi zawartymi w przekładanych 

Izbie sprawozdaniach wykazała zgodność kwot planowanych i wykonywanych za wyjątkiem pozycji 

opisanych w punkcie piątym opinii, na podstawie przeprowadzonego badania skład orzekający 

ustalił, że budżet gminy za 2021 rok został wykonany z nadwyżką w wysokości 3049155,83 zł przy 

planowanym deficycie w wysokości 627024,00 zł, wykonanie dochodów i wydatków przedstawia 

się następująco dochody wykonano w wysokości 41481178,92 zł to jest 102,45% planu w tym 

dochody bieżące 40691538,46 zł co stanowi 102,50% planu, dochody majątkowe 789640,46 zł co 

stanowi 100,09% planu, wydatki wykonano w wysokości 38432023,09 zł tj. 93,47% planu, w tym 

wydatki bieżące 35549921,62 zł co stanowi 93,50% planu, wydatki majątkowe 2882101,47 zł co 

stanowi 93,16% planu, wykonane dochody bieżące przekraczają wysokość zrealizowanych 

wydatków bieżących, tym samym wypełniono wymóg przepisu artykuły 242 ust. 2 ustawy o 

finansach publicznych, w roku sprawozdawczym gmina zrealizowała przychody budżetu w kwocie 

3516802,49 zł, w tym z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 1074434,44 zł, wolnych środków, 

o których mowa w artykule 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 1815344,05 zł oraz 

niewykorzystanych środków pieniężnych, o których mowa w artykule 217 ust. 2 pkt 8 ustawy w 

kwocie 627024,00 zł co potwierdza sprawozdanie Rb-NDS - sprawozdanie o nadwyżce w deficycie 

jednostki samorządu terytorialnego za okres od początku roku do 31 grudnia 2021 roku, w 

złożonym sprawozdaniu w zakresie przychodów omówiono jedynie przychody zrealizowane w 

paragrafie 905 - przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych ustawach , podając kwotę 627779,81 zł zamiast 627024,00 zł, jak wynika ze 

sprawozdania, pozostałe zrealizowane przychody nie zostały omówione sprawozdaniu, w 



str. 52 

 

powyższym zakresie skład orzekający czyni uwagę, w okresie sprawozdawczym jednostka 

zrealizowała rozchody z tytułu spłaty kredytów i pożyczek w kwocie 257220,00 zł, co potwierdza 

sprawozdanie, ze sprawozdania z wykonania budżetu wynika, że zobowiązania gminy wyniosły 

2198060,28 zł, w tym z tytułu zaciągniętych pożyczek 1558124,05 zł oraz zobowiązanie związane z 

zakupami na raty w łącznej kwocie 639936,23 zł co stanowi 5,30% wykonanych dochodów, 

powyższe potwierdza sprawozdanie, kwartalne sprawozdanie o stanie zobowiązań według tytułów 

dłużnych oraz poręczeń i gwarancji jednostki samorządu terytorialnego według stanu na koniec 

czwartego kwartału 2021 roku, w sprawozdaniu zostały także omówione zobowiązania gminy na 

koniec 2021 roku, które wyniosły 1024055,15 zł, zobowiązania wymagalne nie wystąpiły, dane te 

potwierdza sprawozdanie, sprawozdanie z wykonania planu wydatków budżetowych jednostki 

samorządu terytorialnego okres sprawozdawczy od początku roku do 31 grudnia roku 2021, w 

wyniku analizy sprawozdania z wykonania budżetu w powiązaniu ze sprawozdaniem budżetowym 

skład orzekający stwierdził jednostka w niżej wymienionej podziałach klasyfikacji budżetowej 

poniosła wydatki z tytułu odsetek, w złożonym sprawozdaniu Wójt wyjaśniła kwestia opłacenia 

odsetek, strona 55 dział 855 obejmuje także wydatki związane ze zwrotem dotacji wykorzystanych 

niezgodnie z przeznaczeniem lub pobranych w nadmiernej wysokości oraz odsetki z tym związane, 

strona 82- odsetki za nieterminowe regulowanie płatności z gospodarowanie odpadów 

komunalnych wobec ZGO Jarocin wynikające ze stosowania przez ZGO Jarocin spornego cennika 

wobec Gminy Zaniemyśl, wydatki związane z realizacją gminnego programu profilaktyki 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania narkomanii 

wykonano w kwocie 121570,23 zł, zwalczanie narkomanii oraz przeciwdziałanie alkoholizmowi 

przy zrealizowanych dochodach z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych w ogólnej kwocie 153185,31 zł, wpływy z innych opłat stanowiących dochody 

jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw, wpływy z opłat za zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych i wpływy z różnych rozliczeń, wpływy z części opłaty za 

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, zgodnie z ustawą o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi dochody z opłat za zezwolenia wydane 

na podstawie artykułu 18 lub 18.1 oraz dochody z opłat określonych w artykule 11 wykorzystane 

będą na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz gminnych programów, o których mowa w art. 10 ust. 2 ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, 

zadań realizowanych przez placówkę wsparcia dziennego, o którym mowa w przepisach o 

wsparciu rodziny i systemie pieczy zastępczej, w ramach gminnego programu profilaktyki 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów, o których mowa w ustawie o 

przeciwdziałaniu narkomanii i nie mogą być przeznczone na inne cele, nie wystąpiły przypadki 

przekroczenia planowanych wydatków budżetowych, suma wykonywanych wydatków i 

zobowiązań nie przekroczyła planu wydatków ustalonego w budżecie z pominięciem paragrafów 

wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, we wszystkich podziałach klasyfikacji budżetowej 

środki na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych przekazano w należytej wysokości, gmina we 

własnym zakresie realizuje zadania z zakresu Gospodarki Odpadami Komunalnymi, planowanie 

oraz wykonanie dochodów jak i wydatków przedstawia się następująco, planowane wydatki 

przewyższały planowane dochody o 289418,87 zł, w dniu 29 listopada 2021 roku Rada Gminy 
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Zaniemyśl podjęła uchwałę na podstawie, której postanowiła pokryć w części kosztów 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy Zaniemyśl z 

dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w wysokości stanowiącej różnicę pomiędzy tymi dochodami, a wydatkami 

związanymi z realizacją zadania, skład orzekający wskazuje, że w przedłożonym sprawozdaniu 

wystąpiły następujące nieprawidłowości, w części opisowej przedstawiającej wykonanie dochodów 

bieżących strona 22, dla działu 750 administracja publiczna, wpływ tytułem rozliczeń z lat 

poprzednich między innymi zwrot kosztów ogrzewania, energii elektrycznej, opłaty sądowej 

wykazano plan wysokości 3900,00 zł podczas, gdy ze sprawozdania wynik sprawozdania z 

wykonania planu dochodów budżetowych jednostki samorządu terytorialnego od początku roku 

do 31 grudnia 2021 roku w dziale 700 plan wynosił 3930,00 zł, plan na dzień 31 grudnia 2021 roku 

wykonano w prawidłowej kwocie, strona 34- wysokość wykonania wydatków od środków 

transportowych, od osób prawnych wykazano w kwocie 4375,00 zł zamiast 4335,00 zł, jak wynika 

ze sprawozdania, strona 56, w części opisowej przystającej wykonanie wydatków bieżących 

podano następującą informację, Stowarzyszeniu na rzecz rozwoju oświaty i kultury na wsi w 

Pigłowicach wypłacono dotację w wysokości 25411,95 zł podczas, gdy jest to kwota planu z 

paragrafu 2820 łącznie w rozdziałach natomiast ze sprawozdania wynika, że kwota wykonania 

łącznie wyniosła 25180,74 zł , w sprawozdaniu omówiono stan realizacji zadań wykonywanych w 

cyklu wieloletnim, czym wypełniono wymogi określone w artykule 269 pkt 3 ustawy o finansach 

publicznych, przy czym strona 96, dla przedsięwzięcia pod nazwą rekultywacja składowiska 

odpadów w miejscowości Czarnotki okres realizacji wykazano jako 2022/2023 podczas, gdy z 

ostatniej uchwały w sprawie WPF po zmianach Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 27 grudnia 2021 roku 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl wynikają lata 2023/2024, 

strona 98, dla przedsięwzięć pod nazwą dostawa artykułów spożywczych realizowanych przez 

Szkołę Podstawową w Zaniemyślu, Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu, Szkołę Podstawową 

w Śnieciskach łączne nakłady finansowe wykazano w kwocie 423600,00 zł podczas, gdy z ostatniej 

zmiany uchwały w sprawie WPF w wynika kwota 375389,87 zł, załączona informacja o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego została opracowana z zachowaniem postanowień 

ustawy o finansach publicznych przy czym pominięto dochody realizowane na łączną kwotę 

32983,60 zł, które jednostka zrealizowała w następujących podziałkach klasyfikacji budżetowej, 

dział 010 - 4800,00 zł, dział 750 - 21051,37 zł, dział 900 - 2372,76 zł, dział 921 - 4759,47 zł, mając 

powyższe na uwadze skład orzekający postanowił jak w sentencji, Przewodnicząca składu 

orzekającego Małgorzata Okrent, teraz przejdziemy do podpunktu trzeciego, dyskusja nad 

sprawozdaniami  

 

c) dyskusja nad sprawozdaniami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, 

nie widzę chętnych do dyskusji, w takim razie poproszę Panią Agnieszkę o przedstawienie projektu 

uchwały 
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d) głosowanie uchwały – projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy są pytania do, uwagi do przedstawionego 

projektu nie ma, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem 

uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2021 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, dziękuję bardzo, ogłaszam 5 minut przerwy 

Uchwała nr XLV/327/2022 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

5 – cio minutowa przerwa 

13) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2021 rok 

 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia  

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, poproszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Pana Bartosza Biskupa o omówienie tego projektu 

 

Radny Bartosz Biskup, Przewodniczy Komisji Rewizyjnej, dziękuję bardzo, w oparciu o 

obowiązujące przepisy prawa Komisja Rewizyjna Rady Gminy Zaniemyśl pozytywnie opiniuje 

wykonanie budżetu i wnioskuje o udzielenie Wójtowi Gminy Zaniemyśl przez Radę Gminy 

Zaniemyśl absolutorium z wykonania budżetu za rok 2021, wniosek Komisji Rewizyjnej został 

przyjęty w głosowaniu jawnym następującym stosunkiem głosów za udzieleniem absolutorium - 6 

członków komisji, przeciwko udzieleniu absolutorium - 0, wstrzymujących się - 0, podpisy Komisji 
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Rewizyjnej, Bartosz Biskup, Tomasz Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Michał Maliński i 

Michał Marciniak, dziękuję bardzo 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 23 czerwca 2022 roku, w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2021, skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem nr 8/2022 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 kwietnia 2022 roku ze zmianami w osobach Przewodnicząca 

Małgorzata Okrent, członkowie Danuta Szczepańska, Zdzisław Drozd, działając na podstawie 

ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, ustawy o samorządzie gminnym wyraża się o 

przedłożonym tutejszej Izbie dnia 15 czerwca 2022 roku drogą elektroniczną w systemie e-nadzór 

wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl wraz z opinią Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za 2021 rok, 

następującą opinię, zapis ustawy o samorządzie gminnym nakłada na komisję rewizyjną obowiązek 

dokonania oceny i wydania opinii o wykonaniu budżetu gminy i w oparciu o tą ocenę wystąpienie 

do rady gminy z wnioskiem w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium wójtowi, 

burmistrzowi, prezydentowi, w myśl przepisu ustawy o finansach publicznych w komisja rewizyjna 

przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego wniosek w sprawie 

absolutorium dla zarządu wójta, burmistrza, prezydenta, z przepisu ustawy wynika natomiast, że 

komisja rewizyjna organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje 

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią regionalnej izby 

obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informację, o której mowa w artykule 267 ustęp 1 pkt 3 

ustawy tj. informacja o stanie mienia, przedłożona przez Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl 

opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za 2021 rok zawiera 

uzasadnienie i wniosek Komisji o udzielenie absolutorium, z przedłożonej opinii wynika, że Komisja 

Rewizyjna obradowała na posiedzeniach w dniach 30 maja i 6 czerwca 2022 roku i rozpatrzyła 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za 2021 rok, sprawozdanie finansowe 

jednostki samorządu terytorialnego sporządzone na dzień 31 grudnia 2021 roku oraz informację o 

stanie mienia komunalnego, Komisja zapoznała się także z opinią od składu orzekającego o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego i objaśnieniami, rozpatrując sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

Zaniemyśl za 2021 rok, Komisja Rewizyjna objęła kontrolą zagadnienia dotyczące przebudowy 

drogi gminnej w Czarnotkach, w tym wielkości środków przeznaczonych na realizację zadania oraz 

postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego, realizacji stypendiów socjalnych w 2021 roku, 

w tym ich przyznawania zgodnie z regulaminem udzielania pomocy materialnej oraz wysokość 

zrealizowanych wypłat, dokonując rozpatrzenie sprawozdania finansowego Komisja Rewizyjna 
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badała wszystkie jego elementy, ze złożonego wniosku wynika, że dokładnie analizowano 

poszczególne kwoty wykazane w sprawozdaniu finansowym, wskazano także na pochodzenie 

podanych wartości i charakter, rozpatrując informacje o stanie mienia gminy Zaniemyśl Komisja 

badała ilość i wartość poszczególnych składników mienia gminnego, Komisja nie wniosła 

zastrzeżeń do sposobu wykonania budżetu gminy, w podsumowaniu zawarto następujący zapis 

'Komisja Rewizyjna Rady Gminy Zaniemyśl po analizie przeprowadzonej kontroli z wykonania przez 

Wójta Gminy Zaniemyśl budżetu gminy Zaniemyśl sformułowała wniosek o poniższej treści - 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Zaniemyśl pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnioskuje o 

udzielenie Wójtowi Gminy Zaniemyśl przez Radę Gminy Zaniemyśl absolutorium z wykonania 

budżetu za 2021 rok', z powyższych ustaleń wynika, że Komisja Rewizyjna wypełniła ustawowy 

obowiązek oceny wykonania budżetu, wniosek o udzielenie absolutorium Komisja przyjęła 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym stosunkiem głosów 6 za, nikt nie był przeciwny, nikt się nie 

wstrzymał od głosu, podpisy pod wnioskiem złożyli wszyscy członkowie Komisji obecni na 

posiedzeniu, na którym sformułowano wniosek, mając powyższe na uwadze skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zaniemyśl z wykonania 

budżetu gminy za 2021 rok został należycie uzasadniony, Przewodnicząca Składu Orzekającego 

Małgorzata Okrent 

 

c) dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, 

nie widzę chętnych w dyskusji, w takim razie przejdziemy do projektu uchwały 

 

d) głosowanie uchwały – projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl za 2021 rok przedstawił Przewodniczący Rady 

Gminy Jerzy Grześkowiak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się 

przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl za 

2021 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
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NIEOBECNI (2) 

Tomasz Grabowski, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, dziękuję bardzo 

Uchwała nr XLV/328/2022 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę Pani Radna Małgorzata Fertała, 

Radna Powiatowa 

 

Radna Powiatowa Małgorzata Fertała, dobrze, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, już tak poza 

dyskusją nad Raportem o stanie gminy, tak właściwie taką, która jest w stanie wpłynąć na wynik 

głosowania postanowiłam jednak mimo wszystko zabrać dzisiaj głos ponieważ jak sobie 

przypominam czwarty raz przedstawiony został Raport o stanie gminy i w przypadku każdego z 

tych Raportów głos zabierałam ponieważ uważam, że jest to dokument niezwykle istotne dla 

Gminy bowiem nie tylko daje nam obraz tego na jakim poziomie jest Gmina i co w niej się dzieje 

ale również w jakim kierunku zmierzamy, to jest o tyle ważny dokument, że pozwala nam marzyć o 

Gminie bądź wpływać na to co się w tej Gminie zadzieje i chciałaby pogratulować tutaj Pani 

Monice Niemier tego wystąpienia bowiem jest chyba drugą osobą, która w takiej debacie 

publicznej zabiera głos, pamiętamy 2 lata temu bodajże był taki głos obywatelski mieszkańców i 

dzisiaj po raz kolejny i trochę ze smutkiem przyjęłam odpowiedzi na zadawane pytania, bo 

Szanowni Państwo ja pamiętam ten pierwszy Raport w 2019 roku kiedy został zlecony zewnętrznej 

firmie, już nie pamiętam za jakie pieniądze, ale małe one nie były i był w mojej ocenie no fatalnym 

dokumentem ponieważ tak właściwie według sztampy zrobiony kopiuj-wklej, później dwa kolejne 

raporty przygotowywane już były własnym sumptem przez pracowników Urzędu Gminy i dzisiaj 

mogę powiedzieć, że ten drugi w kolejności przez pracowników przygotowywany no był znacznie 

lepszy i czytało się go ciekawie, tego o tegorocznym Raporcie powiedzieć nie mogę, on jest po 

prostu zwyczajnie mdły i nie za wiele z niego wynika ani na temat tego na jakim etapie jest Gmina, 

ani na temat tego dokąd zmierzamy, jaka ma być ta Gmina, nad rozwojem jakiej Gminy pracujemy, 

bo Gmina to nie tylko bieżące wydawanie pieniędzy i podejmowanie uchwał ale to cel taki daleki, 

wieloletni, do którego w toku corocznych działań chcemy zmierzać i dzisiaj kiedy Pani Monika 

zadaje pytanie na temat pewnych strategii czy programów, o których nie wspomniano w Gminie, 

w Raporcie no trzeba by jednak było powiedzieć na jakim etapie opracowań jesteśmy, do czego te 

opracowania zmierzają i czego możemy od nich oczekiwać, pewne strategie i polityki oczywiście 

można wziąć pominąć stwierdzeniem, że są one mało istotne i możemy im poświęcić jedno zdanie 

ale dla Gminy, która w swojej strategii rozwoju ma zapisane, że ma być gminą rolniczo-turystyczną 

czy rekreacyjną no są pewne strategie i programy, które być muszą i musimy o nich wspominać 

nawet jeżeli nie są uchwalone, a przynajmniej trzeba by było powiedzieć dlaczego ten fakt został 

zaniedbany, tak właściwie to powiem tak no nie jest metodą dla mnie w takim Raporcie o stanie 

Gminy obciążać odpowiedzialnością, że kto czego nie zrobił, bo tak samo można zadać pytanie a 
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jaki był nadzór, że tego nie zrobiono, natomiast no w takim Raporcie trzeba ująć co w tej Gminie 

ma się zadziać i nad czym musimy intensywnie pracować, żeby tego rodzaju braki nie 

występowały, są takie programy mi szczególnie bliskie Program Ochrony Środowiska, a więc 

przedsięwzięcia, które muszą być zintensyfikowane i muszą być objęte szczególnym nadzorem nie 

tylko osób je wykonujących ale także nadzorem osób, które mają w obowiązku ten nadzór 

sprawować, drugi to jest Polityka Społeczna i między innymi Gminny Program Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Pani Monika mówiła tutaj o tym co się działo na scenie, no 

niedopuszczalne proszę Państwa dla mnie jest, żeby z pieniędzy Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych finansować event, na którym sprzedawany jest alkohol, a z tym 

mieliśmy miejsce i nie wypada pisać, że tam byli, były rodziny i były dzieci, i oni się świetnie bawili 

na dmuchańcach, bo jeżeli my mamy uczyć pewnych postaw to nawiązywanie więzi i relacji 

rodzinnych odbywać się musi bez alkoholu i nie ma tam miejsca na żaden alkohol, no w tym 

momencie, no mówię tutaj nie wiem czy to jest prawdą ale tak było mówione, że 

współfinansowane były Dożynki Gminne, a na Dożynkach Gminnych były normalne stoiska z 

alkoholem, takie kształtowanie postaw nawiązywania więzi i relacji rodzinnych to może być 

finansowane na Festynach Wiejskich, małych, które otrzymywały odpowiedzi odmowne na 

dofinansowanie, bo ja wiem na przykład, że tak to miało miejsce w Lubonieczku, tam jest miejsce 

pożytkowania tych pieniędzy i trudno, żeby w przypadku takiego Raportu obrażać się na to co 

mówią mieszkańcy i co mówią w debacie, i obrażać się na to proszę Państwa, bo ja wiem, że 

niektórzy będą obrażeni, obrażać się na to co mówię dzisiaj ja, bo Raport jest takim dokumentem, 

który powinien być corocznie udoskonalany, który powinien być coraz lepszy, który w jasny 

przejrzysty i transparentny sposób powinien wziąć i pokazywać w którym kierunku zmierza ta 

Gmina i jak się ona rozwija, i to co dzisiaj było tutaj powiedziane, w toku dyskusji i Panią Radną i 

przedstawicielem mieszkańców no to powinno być głęboko przemyślane i zweryfikowane, żeby 

ten Raport na przyszły rok no jednak spełniał swoją funkcję, żeby dawał przejrzyste, jasne i 

transparentne informacje na temat tego co się zadziało, i żeby napawał nadzieją na to, że to za co 

no wspólnie się bierzemy no to będzie po prostu coraz lepsze dla Gminy, ja jestem jak najbardziej 

za inicjatywami obywatelskimi, wielokrotnie rodzice, mieszkańcy się angażowali w pozyskiwaniu 

funduszy na wiele inwestycji, wiele przedsięwzięć i wtedy kiedy byłam Dyrektorem Szkoły i teraz 

jak obserwuje również i tutaj w Przedszkolu, i w Szkołach to ma miejsce, to w tym momencie no 

należy, nie wolno powiedzieć nie ma pieniędzy w Gminie, popieramy was i współuczestniczymy w 

tym i dziękujemy wam z całego serca, że w ramach odpowiedzialności obywatelskiej przejmujecie 

to za co Gmina jest odpowiedzialna i to chyba tyle co chciałam powiedzieć natomiast gratuluję 

Pani Monice wystąpienia i myślę, że już w następnym roku ten Raport będzie takim dokumentem 

pnącym się w górę, a to załamanie tegoroczne jest tylko chwilowe, gdybym mogła zadać takie 

pytanie, czy ten Raport był pisany tutaj wewnątrz czy przez osoby z zewnątrz, wewnątrz, dziękuję 

bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać, 

bardzo proszę 
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Monika Niemier, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt tak pięknie Pani powiedziała 

bodajże jedno z ostatnich zdań, pracownik merytorycznie odpowiada za wykonywanie swoich 

obowiązków przed Wójtem ja bym tylko chciała doprecyzować jedną rzecz ulica Morelowa i 

Wiśniowa w Łęknie, otwarcie ofert pierwszego przetargu - 2 luty, bodajże, już sobie znajdę, żeby 

nie być gołosłownym, tak 2 luty, postępowanie unieważnione z powodu błędów w zapisach 

umowy, w październiku 2021 roku został ogłoszony wynik naboru wniosków z Polskiego Ładu, 

bodajże, gdzie padła informacja, że Gmina otrzymała dofinansowanie w określonej kwocie na to 

zadanie, w styczniu udało mi się odszukać właściwe informacje ze stycznia o warunkach jakie są 

obligatoryjne do ujęcia w umowach na realizację tego zadania, zaś po otwarciu ofert okazuje się, 

że przetarg trzeba unieważnić ze względu na brak zapisów jakichś tam w umowie, nie wiem jak to 

zostało przekazane Wysokiej Radzie ale dla mnie tutaj jest bardzo dużo niejasności, wpłynęły 

oferty, najniższa oferta opiewała na kwotę 1 812 843,13 zł, postępowanie tak jak mówiłam 

unieważniono, ogłoszono nowe postępowanie, otwarcie ofert odbyło się 9 marca, wpłynęło mniej 

ofert, natomiast najniższa ofert, najbardziej atrakcyjna dla Gminy opiewała na kwotę 1 968 000,00 

zł i teraz mam do Pani Wójt pytanie, a do Pana Przewodniczącego poddanie tego w kwestii 

przemyślenia co dalej z tym zrobić, otóż różnica proszę Państwa na czyjejś niewiedzy i błędach 

wynosi 155 156,87 zł, kto odpowie za stratę takiej kwoty dla budżetu Gminy, dział prawny, 

kierownik czy Pani Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, proszę Pani to już proszę pozostawić mnie 

 

Monika Niemier, Pani Wójt to są środki publiczne tak, że mamy prawo wiedzieć co się z tym dalej 

dzieje, tak, że dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, poproszę Panią Martę Tomys 

 

Marta Tomys, na rozładowanie emocji powiem, że cieszę się, że nie wystąpiłam w debacie, bo 

jeszcze Pani Wójt by na mnie nakrzyczała, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

mieszkańcy, Pani Wójt, tytułem wstępu, bardzo się cieszę, że tak ściśle korzystacie Państwo z 

wypracowanego w latach poprzednich wzoru Raport o stanie gminy, jest mi jednak bardzo przykro, 

że tegorocznym opracowaniem znacznie obniżyliście Państwo poziom, jak słyszeliśmy 

mieszkańców postawiono w obliczu braków merytorycznych, błędów stylistycznych, 

interpunkcyjnych, przepisywania wprost z treści uchwał, niewłaściwego opisywania realizacji części 

uchwał i braku zdjęć dokumentujących najważniejsze inwestycje, o które zabiegała Pani Wójt 

jeszcze jako Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl, szkoda, bo dotąd Raport był jedną z mocnych 

stron pracy Urzędu na co również zwrócili uwagę Państwo Radni podczas zeszłorocznej sesji 

absolutoryjnej, o Raporcie mogłabym mówić dużo ale nie będę chciałam tylko jedną rzecz wyjaśnić 

to nie jest tak Szanowni Państwo, że się w Raporcie piszę tylko to co się chce, co się uznaje 

samemu za ważne, ustawa mówi wyraźnie strategie, plany programy, uchwały a całą resztę co 

Państwo napiszecie to rzeczywiście jest Państwa sprawa, dla każdego samorządu, a przede 

wszystkim dla każdego organu wykonawczego czyli Wójta Gminy sesja absolutoryjna jest sesją 
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wyjątkową, wyjątkową, bo weryfikują, od czterech lat sprawdzam, mówią Wójtowi nie tylko 

Państwo Radni ale i mieszkańcy, od czterech lat my mieszkańcy mamy ustawowe prawo 

debatować na równi z wami Szanowni Państwo Radni i na równi z Panią Wójt, nie każdy z nas 

zabrał dzisiaj głos ale jesteśmy i reprezentujemy nas mieszkańców, mówię to dla tych Państwa, 

którzy nie są tutaj z nami a tak jak nam tu zebranym na miejscu dla publiczności zależy wam 

również na rozwoju naszej Gminy i dobrostanie ich mieszkańców, jako mieszkańcy zbiorowa 

osoba, której nie jest obojętne dobro naszej społeczności odpowiadając na Państwa prośby i 

wykorzystując prawnie nadane nam możliwości mówimy, mówimy dziś, podczas kampanii 

wyborczej wskazywała Pani, że jej celami, priorytetami pracy jako Wójta są między innymi 

efektywniejsze wykorzystanie funduszy krajowych i unijnych, bezpieczeństwo w Gminie, aktywne 

wspomaganie placówek oświatowych, kulturalnych, stowarzyszeń, Kół Gospodyń Wiejskich oraz 

wsparcie dla osób niepełnosprawnych, szeroka współpraca z sąsiednimi samorządami, próbując 

przekonać wyborców do swojej kandydatury twierdziła Pani, że w swojej ewentualnej pracy jako 

Wójta czyli między innymi kierownika Urzędu Gminy umiejętnie wykorzysta zasoby pracowników 

bez potrzeby tworzenia nowych stanowisk, jednak już w trakcie mowy inauguracyjnej zmieniła 

Pani zdanie i obiecała, że po przeglądzie kadr Urzędu zostanie utworzone nowe stanowisko do 

spraw pozyskiwania środków zewnętrznych, którego do dziś Pani nie utworzyła, mimo to do 31 

grudnia 2021 roku zdążyła już Pani zwiększyć zatrudnienie w stosunku do tego, który zastała Pani 

wchodząc do Urzędu, dwa etaty, mijała się Pani z prawdą czy mimo tego, że na bieżąco była Pani 

informowana przez Komisarza o sytuacji w Urzędzie i tak zabrakło Pani właściwego rozeznania, 

widzimy na stronie Urzędu Gminy, że kolejny nabór na nowe stanowisko pracy jest przed nami, a 

potem kolejne, kolejne, czy to nadal racjonalne gospodarowanie środkami publicznymi, 

bezpieczeństwo w Gminie to temat związany między innymi z Policją, kwestia samego remontu 

pomieszczeń zajmowanych przez funkcjonariuszy Policji były już omawiane podczas debaty, 

remont w celu utworzenia Posterunku już po części wyremontowanych pomieszczeń to kuriozum 

na miarę Pani rządu, ale jako jeden ze swoich sztandarowych tematów obrała Pani sobie właśnie 

utworzenie Posterunku Policji w Zaniemyślu, nie przypominam sobie, żeby wskazywała Pani na 

postępy prac w tym temacie więc pytam czy mieszkańcy wiedzą już, że zgodnie z paragraf 4 

wytycznych Komendanta Głównego Policji w sprawie zasad organizacji i funkcjonowania 

Posterunku Policji należy spodziewać się, że Gmina musi zobligować się do uzupełnienia etatów na 

zasadach określonych w Policji, co to oznacza, warto o tym mieszkańców poinformować, krótko 

mówiąc będziemy jako Gmina opłacać część etatów w policyjnego posterunku, a wiemy, że poziom 

płac tej formacji jest na dużo wyższym poziomie niż na przykład pracy urzędników, a to przecież 

nasz wspólny budżet, budżet gminy, dzięki tego rodzaju nietrafionym pomysłom będziemy mieli 

przerost formy nad treścią i wylane dziecko z kąpielą, coś czego mieszkańcy boleśnie doświadczyli 

już jakiś czas temu czyli na przykład ani jednej komercyjnej kancelarii prawnej, z której mogliby na 

miejscu skorzystać, bo trzeba było ją usunąć z od lat wynajmowanego lokalu pod przykrywką 

konieczności uruchomienia w tym miejscu owego Posterunku, czy to jest działanie na korzyść 

naszej Gminy, aktywne wspomaganie placówek oświatowych i kulturalnych, wsparcie dla osób 

niepełnosprawnych to kolejny sztandar, z którym szła Pani do wyborów, o tym jak Pani go realizuje 

dowiedzieliśmy się na poprzedniej sesji od Pani Dyrektor Przedszkola Samorządowego, 
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skandaliczne traktowanie kierownika jednostki oświatowej, ignorowanie zdania grona 

pedagogicznego i pchanie na siłę swojego człowieka za przeproszeniem spakowanego do teczki i 

postawionego przed drzwiami Przedszkola wbrew wszelkim zasadom etycznym i niezgodnie z 

przepisami obowiązującego prawa i ta Pani odpowiedź, że się Pani przyjrzy to wcześniej się Pani 

nie przyjrzała, nie poddała dokumentów pod obróbkę prawną, nie mówię niczego nowego to są 

zdarzenia powszechnie znane w społeczności naszej gminnej, jak tak można Pani Wójt, czy uważa 

Pani, że absolutnie jest Pani niezwiązana przepisami prawa, czy interes społeczny i szacunek dla 

mieszkańców zupełnie Panią już nie obowiązują, mam nadzieję, że informacje uzyskane od 

mieszkańców o dalszych losach tej sprawy są tylko nieprzyjemną plotką i liczymy, że nie jest 

prawdą fakt, że Pani z teczki spod Przedszkola od września pracować będzie w Szkole Podstawowej 

w Zaniemyślu, bo właśnie jedna z nauczycielek na tę rzecz została pozbawiona pracy, tak Pani Wójt 

liczę, że to jest tylko plotka, liczę tak samo jak Pani, czy wsparciem placówek oświatowych nazywa 

Pani pseudoaferę z dachem budynku Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, alarmowałą Pani 

mieszkańców podczas spotkania sołeckiego, że szkoła działać ma warunkowo do końca roku z 

uwagi na bezpieczeństwo, naprawdę z uwagi na bezpieczeństwo dzieci można coś robić 

warunkowo, warunkowo czyli jak, zakładam, że nie dysponuje Pani żadnymi dokumentami 

potwierdzającymi ten stan rzeczy, po co to cała ta afera, dobrze znając przepisy prawa 

oświatowego nawet nie chcę się domyślać, w efekcie mieszkańców Śniecisk i rodziców dzieci tej 

szkoły zostawiła Pani jednak w zawieszeniu informacyjnym, bo sprawa dzięki aktywnej postawie 

rodziców wymknęła się Pani spod kontroli, czy aktywnym wspomaganiem jednostek nazywa Pani 

również zmianę miejsca siedziby Centrum Usług Wspólnych z budynku Urzędu do pałacu w Łęknie, 

tylko ktoś kto nie ma absolutnego pojęcia o specyfice zadań tej jednostki i faktycznego rozeznania 

w jej organizacji może podejmować takie nieracjonalne decyzje, nie dość, że bez rozmowy z 

dyrektor CUW pozbawiła Pani tę jednostka jednego etatu to jeszcze dołożyła Pani na jej barki 

kolejne ogromne zadanie merytoryczne i tak zmniejszony do granic wydolności Zespół, którego 

praca w głównej mierze polega na ścisłej współpracy z działem księgowym i Skarbnikiem Gminy 

został przeniesiony na drugi koniec, a Dyrektor i pracownicy tracą cenny czas pracy na dojazdy do 

Urzędu, ale oczywiście co tam CUW, bo zmiana wyniknęła z chęci utworzenia Biura Obsługi Klienta 

w największych pomieszczeniach zajmowanych przez pracowników i tak już pękającego w szwach 

Urzędu Gminy, znów w sprzeczności z zasadą racjonalnego działania i cóż otrzymaliśmy, formę 

skostniałej struktury ograniczającej dostęp do pracowników i organu wykonawczego bez 

pomyślenia o wsparciu na przykład osób niepełnosprawnych, wsparciu, które obiecywała Pani 

wyborcom, czy tak trudno było złożyć jakikolwiek wniosek o sfinansowanie infrastruktury 

pozwalającej na profesjonalne warunki obsłużenia w BOK na przykład osób poruszających się na 

wózku, czy Referat Organizacyjny, któremu niechybnie przypisała Pani zadanie pozyskiwania 

środków finansowych na realizację inwestycji w tym współfinansowanych ze środków europejskich 

nie mógłby złożyć wniosku chociażby do Ośrodka Wsparcia Architektury Dostępnej, akurat w 

czasie Pani rządów prowadzony był nabór, kolejny stracony czas i w końcu czy wsparciem 

placówek na przykład kulturalnych nazwie Pani nieprzystający Wójtowi Gminy epizod wieczorno-

nocnej kontroli przeprowadzonej w GOK pewnego letniego zeszłorocznego weekendu, 

zorganizowanej przez Panią poza czasem pracy jednostki, do której przeprowadzenia doprosiła 
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Pani Przewodniczącą Komisji Kultury Panią Jóźwiak, czy o tym niedopuszczalnym incydencie w 

jednostce Gminy posiadającej osobowość prawną poinformowała Pani pozostałych Radnych i 

mieszkańców, czy wsparciem merytorycznym nazwie Pani może zaproszenie Pani Kicinskiej-

Pajchrowskiej daleko, daleko przed ogłoszeniem konkursu na Dyrektora GOK na spotkanie robocze 

pracowników z Urzędu i GOK w tym ówczesnego Dyrektora w sprawie organizacji Bitew Morskich, 

mniej więcej w tym samym czasie udzielała Pani wywiadu do prasy , że wcale nie jest jeszcze 

ustalone nic w temacie obsadzenia przyszłego wakatu Dyrektora GOK, czy nie uważa Pani, że 

postąpiła Pani po prostu nieetycznie, naprawdę Pani Wójt lichy poziom, wstyd dla pozycji organu 

wykonawczego no i szeroka współpraca z sąsiednimi samorządami, to mam do potraktowania 

naprawdę z lekkim przymrużeniem oka, bo z tego co mi się wydaje z Wójtami naszego Powiatu 

raczej Pani nie współpracuje, a poziom Pani współpracy z samorządem powiatowym widzieliśmy 

na ostatniej sesji kiedy to Radna Powiatowa Małgorzata Fertała zadawała pytania, a Pani nie 

chciała na nie odpowiadać, jeszcze podczas kampanii twierdziła Pani, że bieżące sprawy Gminy 

powinien załatwiać Wójt przy pomocy kompetentnych pracowników merytorycznych, a 

koordynatorem pracy Urzędu jest Sekretarz Gminy, używała Pani tych stwierdzeń chcąc zapewne 

przedstawić jak powinna wyglądać wzorowa praca Urzędu ale niestety od początku Pani rządów 

ona tak nie wygląda, część profesjonalnej kadry bardzo dobrze wykonującej urzędniczą pracę Pani 

zwolniła lub swoim nie profesjonalnym zachowaniem spowodowała podjęcie przez nich decyzji o 

odejściu z pracy, wprowadziła Pani do Urzędu i trzeba to powiedzieć głośno bocznymi drzwiami 

osoby, o których powszechnie wiadomo, że są Pani znajomymi, z tego grona wywodzą się osoby, 

które są bohaterami gminnych anegdot o tym, że można usłyszeć od nich, że z czymś mają 

problem, bo się jeszcze na przykład uczą, a pracują już rok albo, że zostawiają klientów w biurze 

podawczym, a sami idą wykonać telefon do przyjaciela, bo nie wiedzą jak odpowiadać na pytania, 

dzięki Pani w Urzędzie pracują obecnie na stanowiskach wymagających wiedzy kierunkowej obok 

zaprawionych w boju Urzędników na przykład osoba, która wydaje się wcześniej nigdy nie 

pracowała zawodowo lub może wykazać się minimalnym stażem w jakiejkolwiek pracy zawodowej 

czy osoba wspomagająca wcześniej pracę recepcji do niedawna Kierownikiem Referatu, którego 

zadaniem są poza gospodarką komunalną sprawy z zakresu prowadzenia, nadzorowania inwestycji 

gospodarki lokalowej, drogownictwa, planowanie i zagospodarowanie, zagospodarowanie 

przestrzenne i tak ważne jak mówi Pani Radna Powiatowa ochrona środowiska był były pracownik 

spółki gminnej, o odpowiedzialności za straty 160 bez mała tysięcy i odpowiedzialności 

merytorycznych, i funkcyjnej pracownika nie będę na ten temat mówić, bo pozostawia to Pani dla 

siebie, nadal będzie Pani twierdzić, że ludźmi zarządza Pani etycznie i profesjonalnie, i tak idzie 

Pani przez świat przekonana o swojej nieomylności, nieumiejętność zarządzania zasobem ludzkim, 

kierowanie się emocjami tam gdzie nie powinno ich być widać na każdym Pani kroku, wspomnieć 

choćby zeszłoroczne rewaloryzacje wynagrodzeń pracowników Urzędu i jednostek organizacyjnych 

w temacie, który Radny Marciniak złożył zapytanie i otrzymał nic nie mówiącą odpowiedź, 

dlaczego nie miała Pani odwagi przyznać jakim kluczem komu i w jakich kwotach przyznała Pani tak 

zwane podwyżki pracując jako Wójt niespełna miesiąc, dlaczego nie miała Pani odwagi powiedzieć, 

że żeby uciszyć niezadowolenie chociażby w OPS-ie ze sposobu podziału środków między 

pracowników rozsiewane były plotki, że w przydziale konkretnych kwot brał udział Sekretarz 
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Gminy, dlaczego nie miała Pani wtedy cywilnej odwagi rozmawiać z pracownikami, którzy prosili 

Panią o merytoryczne uzasadnienie Pani decyzji co do pominięcia w tych podwyżkach, 

merytorycznej odpowiedzi, zaznaczam, dlaczego w przed dzień zatrudnienia Pani Kicinskiej-

Pajchrowskiej na stanowisku Dyrektora GOK zarządzaniem podniosła Pani znacząco kwotę jaką 

można zarobić na tym stanowisku pracy, przecież wtedy jeszcze Pani nie wiedziała czy sprawdzi się 

jako kierownik jednostki organizacyjnej Gminy, jednocześnie nie pomyślała Pani co akurat było 

Pani obowiązkiem, żeby zgodnie z dobrą praktyką i zasadą sprawiedliwości zmienić również 

zarządzenie dotyczące maksymalnych kwot wynagrodzeń pracowników pozostałych jednostek 

organizacyjnych, kierowników przepraszam, którym to wcześniej zdążyła już Pani zwiększyć 

zakresy obowiązków i odpowiedzialności mówię tutaj o CUW-ie i OPS-ie, fakt, że nadrobiła Pani 

ten błąd w niespełna 2 tygodnie w praktyce zupełnie nic nie zmienia, to jest właśnie szczególny 

obraz sprawiedliwego i etycznego zarządzania ludźmi w Pani wykonaniu, o zarządzeniach tych 

nawet się Pani nie zająknęła podczas informacji międzysesyjnych, podsumuję tylko kilkoma 

cytatami z Pani mowy inauguracyjnej - ważne, żeby pomimo różnic próbować współdziałać ale 

współdziałać na zasadach partnerstwa i poszanowania zdania drugiej osoby, tu nie ma miejsca na 

dyktaturę tylko na demokrację, mieszkańcy czekają na transparentność działań Wójta i Urzędu 

mam nadzieję, że zgodna współpraca i zaproponowane przeze mnie zmiany pozwolą dynamicznie 

rozwijać się naszej Gminie i coś to zawsze mnie uderzało Pani Wójt - dla mnie zawsze był, jest i 

będzie najważniejszy człowiek dlatego postaram się zrobić wszystko co w mojej mocy, żeby 

mieszkańcom naszej Gminy żyło się dobrze, niestety Pani Wójt, Pani już na wstępie swojej pracy 

zapomniała, że urzędnik i jego rodzina to też ludzie i co więcej w wyżej wymienionej sytuacji często 

również mieszkańcy tej Gminy, jeszcze jedno Pani Wójt dlaczego uznała Pani, że nie jest 

zobligowana do poinformowanych Radnych i mieszkańców jak zakończyła się jedna ze spraw 

sądowych w sądzie pracy założonych przez byłego pracownika Urzędu, czy Gmina w wyniku Pani 

niewłaściwego postępowania wobec współpracownika poniosła w jej wyniku straty finansowe a 

jeśli tak to dlaczego, dlaczego tak się stało skoro ten pracownik według Pani tak źle pracował, czy 

budżet Gminy musiał ucierpieć przez Pani błędy, jak widać wypracowała Pani nieakceptowalny 

system traktowania podwładnych, system informowania Radnych i mieszkańców wyłącznie o 

wygodnych dla Pani sprawach, a poziom zarządzania zasobem ludzkim jest sprzeczny z 

podstawowymi interesami lokalnej społeczności, osoba, która ubiega się o pełnienie funkcji Wójta 

i chce działać jako organ wykonawczy musi mieć świadomość, że wszelkie przepisy prawne dają jej 

uprawnienie do zarządzania a nie rządzenia Gminą, brak rozróżnienia owej powinności świadczy o 

tym, że się Pani kompletnie pogubiła, Pani historia zawodowa pokazuje, że chyba dotąd nigdy nie 

zarządzała Pani zespołem, podejmowane decyzje kadrowe i zachowanie wobec członków zespołu 

świadczą o tym, że o tym wycinku pracy Wójta nie ma Pani absolutnie zielonego pojęcia, 

zapewniam Panią jednak, że tak zwanym zamordyzmem daleko Pani nie ujedzie, ostatni raz 

zacytuję Pani mowę inauguracyjną - powtórzę zdanie z mojej kampanii wyborczej pragnę 

zapewnić, że jako Wójt nie zawiodę Państwa zaufania i będę służyła swoją wiedzą, 

doświadczeniem i ciężką pracą, będzie to dla mnie ogromny zaszczyt i wielkie zobowiązania, żeby 

w naszej małej ojczyźnie żyło się lepiej, nasze zaufanie już Pani zawiodła, choć pewnie niejeden z 

nas był pozytywnie nastawiony na nowe, kreśliła Pani przed nami pozytywistyczne plany 
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wytężonej pracy i sprawiedliwych rządów, a poczęstowała nas Pani zastojem inwestycyjnym, 

niekompetencją pewnych pracowników i brakiem wiedzy o tym, że działać macie Państwo w 

służbie dla dobra ogółu społeczności gminnej, gdy się Pani Wójt nie wie, że się nie wie, to, to jest 

dramat nie tylko dla tego, który nie wie ale dla wszystkich, na których on ma wpływ, tyle od 

mieszkańców Pani Wójt, wiemy, że nie jest to łatwe do przełknięcia, że stanowisko Panią przerasta 

ale liczymy i życzymy Pani i sobie by przedstawione tu wnioski i często pytania retoryczne 

pozwoliły na zmianę tego co już teraz niestety zasłużyło na tak słabą ocenę Pani pracy, dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt,  

 

Marta Tomys, przepraszam Pani Wójt gdybym ja chciała z Panią dyskutować to bym brała udział w 

debacie, dziękuję 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko powiem jedno, że odbieram Pani wypowiedź jako 

pomówienie 

 

Marta Tomys, nic na to nie poradzę Pani Wójt 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, bardzo proszę Pan Krzysztof Urbas, a to 

przepraszam jeszcze chwilę, Pan, niech Pan usiądzie, spokojnie tylko ad vocem Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, tak ad vocem bezpośrednio do Pani Marty, Pani Marto 

powiedziała Pani to co wszyscy widzimy, widzą to mieszkańcy, widzą to Radni, wyrazem tego było 

dzisiejsze głosowanie natomiast nie mam pojęcia jakie dobro chciała Pani zbudować tą 

wypowiedzią, nie tak wygląda ewangeliczny sposób upominania, dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, proszę teraz Pana Urbasa 

 

Krzysztof Urbas, dzień dobry, Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Pani Wójt, Szanowni Państwo, 

no na wstępie powiem tak, że po, przed chwilą wystąpieniu, myślę, że podjąłem dobrą decyzję i 

powołałem Sekretarza Gminy Zaniemyśl, szkoda, że tak krótko, Szanowni Państwo ja tutaj nie będę 

się odnosił do Raportu, gdyż tu już wiele zostało powiedziane, ale zostałem przez Panią Wójt, na 

przedostatniej, bodajże, sesji wywołany do odpowiedzi, gdyż nie zgadzam się z tym co Pani 

publicznie powiedziała i prosiłbym, żeby Pani już nie używała, bo będę musiał, tych słów 

nieprawdziwych, bo będę musiał wystąpić do Sądu, tak to jest, Pani ma dostęp do dokumentów w 

pewnych sprawach i Pani zanim coś powie powinna je przeanalizować, a następnie się 

wypowiadać publicznie, ja dzisiaj nie mam tych dokumentów ale chcę wrócić do sprawy udziału w 

ZGO, to chyba była przedostatnia sesja, no na nieszczęście włączyłem sobie tą sesję, bo nie 

oglądam przez 2 lata wszystkich sesji, nieraz jak mam czas sobie trochę posłucham, Pani się 

wypowiedziała w ten sposób, że poprzednie władze od 2014 roku nic nie zrobiły z udziałami, co 
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jest nieprawda, udziały żeśmy kupowali w 2014 roku jako Gmina ale temat zakupu jednych 

udziałów wyniknął dopiero w roku 2019, a tak konkretnie w 2020, dlaczego taka przerwa, bo w 

2014 roku obecnego prezesa ZGO nie było, jako Prezesa Zarządu, poprzedni Prezes nie miał 

żadnych wątpliwości do nabytych udziałów dopiero po wyborach samorządowych zmieniła się 

władza w Jarocinie wrócił poprzedni burmistrz i wrócił też Pan Prezes i zaczął podchody do gmin 

przede wszystkim pierwsze co było w 2019 roku, to żeby Gminy dopłaciły do tych według nich 

niezgodnie z prawem objętych udziałów na co ja nie wyrażałem zgody ze względu na to, że miałem 

opinie i do dzisiaj wiem, że udziały zostały nabyte prawidłowo, podpisany Akt Notarialny i to nie 

podlega dyskusji, dopiero wówczas w 2020 roku po pewnym czasie podjęli decyzję, że ci którzy nie 

mają pełnych udziałów płacą więcej za śmieci zmieszane, a więc nie 2014, poprzednie władze od 

2014 nic nie zrobiły, wiadomo, że dotyczy to mojej osoby, więc proszę zaglądać do dokumentów 

chyba, że znikły, w teczce wszystko po kolei było w Referacie Infrastruktury, dlatego też 

postanowiłem wystąpić, żeby Pani już więcej tych błędów, moim zdaniem, nie popełniała i 

publicznie się nie wypowiadała, kolejny temat, który chciałem poruszyć to Pani Marta wspomniała 

o tym, strzał w kolano, biuro podawcze, w tak małej Gminie, część starszych mieszkańców nie 

może wejść do urzędnika, który zajmuje się tą sprawą, poprosić o wypełnienie wniosku czy o 

poprawienie wniosku i tak dalej, zamyka się Pani z całym Urzędem przed nami, mieszkańcami, bo 

tak to jest, oczywiście mogą schodzić i tak dalej, ale to jest tylko takie tłumaczenie, uważam, że źle 

to, niepotrzebnie to zrobiono, jeżeli to jest możliwe to ja bym dopuścił mieszkańców do Urzędu, do 

pracowników, byli z tego jak ja byłem zadowoleni, miałem też naciski ale uważam, że w dużych 

miastach, większych miastach jak najbardziej, ale w takiej małej Gminie niech sobie mieszkaniec 

wejdzie, a nie zamkniemy się jak to gdzieś tam w firmie było, nie wiadomo co tam robią, kolejny 

temat, który chciałem zwrócić uwagę to mi dzisiaj tutaj w trakcie dyskusji, spółka robi stacje 

wodociągową Zaniemyśl i kanalizację Winnej i Polwickich Hub, o ile dobrze pamiętam i podaję Pani 

kwoty brutto, niech Pani przyjmie raz na zawsze, że każda inwestycja spółki podajemy kwotę 

netto, gdyż VAT jest do zwrotu w stu procentach, po to między innymi była spółka i nie ma 

problemu ze zwrotem VAT-u, żałuję tylko, że przy kanalizacji sanitarnej Winny i Polwickich Hub nie 

ogłosiła spółka kolejnego małego przetargu, po naszemu to Jezierskie Huby, ale mówi się tym 

mieszkańcom, że nie ma dokumentacji co ja dzisiaj tu publicznie mówię, że ta dokumentacja jest i 

musiała być ucięta ze względu na to, że PROW nie pozwalał powiedzmy nam tego zakresu też 

zrobić wniosku o środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, nie z Programu Regionalnego, a 

można by było to przy okazji też zrobić, nie ma pieniędzy tu było powiedziane, jeszcze mam dużo 

więcej mógłbym wymienić tak, że na te rzeczy i na inne rzeczy też byłyby pieniądze, murawa na 

Orliku, 33% dofinansowania to jest nic jak usłyszałem, cała murawa już po tylu latach powinna być 

wymieniona, jest dofinansowanie w wysokości 33% trzeba znaleźć pieniądze nasze a one są, 

dołożyć i zrobić, bo tej murawy już praktycznie nie ma, wytarła się, a czy koszt będzie 350 czy 300 

to się okaże po przetargu, Pani mówi, że wszystko trzeba zrobić do końca drugiego kwartału, ja 

zawsze powtarzałem budżet Gminy jest płynny, gdy mamy po pierwszych przetargach czy jakiś 

wydatkach budżetowych, w pierwszym, w drugim kwartale oszczędności wprowadzamy kolejne 

zadania, ogłaszamy przetargi, a w ubiegłym roku, mało tego, jeszcze była inflacja i trzeba było 

podejmować te decyzje, wykonać, bo w tym roku wszystkie roboty inwestycyjne są coraz droższe, 
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tutaj też było wspomniane, że na Czarnotki Pani otrzymała 33 000,00 zł, dotacja z Urzędu 

Marszałkowskiego, ja odchodząc mówiłem na co złożyć wniosek i z tego co wiem to był złożony na 

jeszcze jeden odcinek drogi poza Zaniemyślem, ale z tego co wiem to Pani powiedziała, że nie 

robimy, bo nie potrzeba, to był odcinek wyasfaltowania drogi w Jeziorach Wielkich i trzeba było 

prawdopodobnie oddać pieniądze, bo to jest tylko 33 000,00, to jest długości odcinka 150 000,00 

jest na kilometr, tak podejrzewam, jak się stało to nie wiem ale każda dotacja uważam, że powinna 

być wykorzystana w stu procentach, na koniec nasuwa mi się jedna myśl jest takie polskie 

przysłowie Pani Wójt - kto mieczem wojuje, ten od tego miecza, nie dokończę, i naprawdę ja i 

myślę, że cała Rada i mieszkańcy chcą, żeby w Gminie żyło się coraz lepiej, żeby Gmina się 

rozwijała ale jeżeli od dwóch lat są niewykorzystane 3 mln. złotych to z tego roku, które ja 

odchodziłem i dodatkowo doszły kolejne 3, oczywiście rozumiem 400 tys. Czarnotki plus pewno w 

grudniu 1 200 000,00 przyszło jeszcze do samorządów dodatkowych pieniędzy ale te pieniądze 

były, tylko ten budżet trzeba czytać, Skarbnik Gminy zawsze zabezpiecza się, Skarbnik Gminy jak 

Rada postanowi to wprowadzi, oczywiście też w uzgodnieniach nie do zera ale 3 mln złotych z roku 

2020 ile one znaczą w tej chwili, dużo , dużo mniej, a już mieszkańcy by mieli chociażby ulicę 

Kórnicką w Śnieciskach, wnioskowałem przy korekcie budżetu, żeby wprowadzić do budżetu w 

roku 2020, jak jeszcze byłem, Pani z większością powiedziała nie, wtedy była kwota 300 tys. i bym 

to wykonał, dzisiaj mamy 760, gdzie tu gospodarność niech sobie leżą pieniądze, a będziemy płacić 

drożej, życzę powodzenia, dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, bardzo proszę, bardzo proszę o 

podejście do 

 

Michał Koniarek, nazywam się Koniarek Michał, mieszkam przy ulicy Śremskiej 2 i mój głos jest 

dzisiaj głosem całej mojej rodziny, właśnie tej rodziny, która ma zostać wywłaszczona, nawet 

ciężko mi przychodzą te słowa przez usta, bo nie spodziewałem się, że nie wiem, że dożyję takiego 

momentu, przede wszystkim jednak mój głos jest dzisiaj głosem mojej mamy, która tutaj nie 

przyszła z kilku powodów, przede wszystkim, że jest jej tak po ludzku przykro, że jako wieloletni 

działacz na rzecz tej Gminy została w taki sposób potraktowana, a dokładnie chodzi o to, że nikt 

nie zaprosił jej do dyskusji właśnie na temat tej przebudowy, tej drogi i usłyszałem tutaj dzisiaj 

wiele różnych zdań na temat Konserwatora Zabytków, na temat różnych innych zabiegów, które 

miały miejsce przy tej sytuacji i według mojej wiedzy ten Konserwator Zabytków został powołany 

na wniosek jednego z mieszkańców, który jak się dowiedział, że ma zostać wybudowana, 

przebudowana właściwie ta droga to podniósł straszny alarm i to właśnie on, i to właśnie on 

wnioskował do Konserwatora Zabytków, aby ten zainterweniował i stworzył z Cmentarza 

Ewangelickiego zabytek, nie wiem dlaczego ten pierwszy projekt został wyrzucony do kosza, Pani 

Wójt tak po ludzku, bo pamiętam, pamiętam Pani słowa jak Pani powiedziała kiedyś jedną rzecz, że 

zawsze w swoich działaniach będzie Pani kierowała się dobrem mieszkańców, tylko, tylko 

właściwie to mi zapadło w pamięć i tak jakoś nie widzę przy tej inwestycji, nie widzę dobra dla 

mojej rodziny, to jest strasznie przykre, bo mieszkam tutaj ponad 40 lat i zawsze się cieszyłem, że 

mieszkam w Zaniemyślu ale teraz jest mi jakoś tak strasznie nieswojo, brakuje mi odpowiednich 
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słów, bo wystarczyło rzeczywiście nas poprosić do tej rozmowy, a w tym momencie kiedy moja 

mama otrzymała pismo, które było zatytułowane wezwaniem to w moich oczach było to jak 

zmuszeniem, zmuszaniem do podpisania tych warunków, które tam zostały opisane i gdy była Pani 

akurat przy cmentarzu ze swoimi pracownikami pamiętam jak moja mama wyszła do Pani i 

podczas tej rozmowy z ust Pani pracownika padły takie słowa takie zdanie, że lepiej, żeby podpisać 

te warunki, bo jak wjadą buldożery to będzie za późno, tak się nie zachowują profesjonaliści i w 

tym momencie jest mi wstyd, naprawdę jest mi strasznie wstyd, że no ludzie, którzy powinni 

kierować się rzeczywiście dobrem tych mieszkańców, jakoś tak nie wiem, zabrakło im minimum 

empatii, nie wiem, mam nadzieję, że jakoś, nie wiem, może Pani przemyśli te sprawy jeszcze, bo ja 

w swoim życiu zawsze kierowałem się pewnymi zasadami, które są dla mnie niezmienne, nigdy na 

nikogo nie doniosłem i nie chciałbym, nie chciałbym naprawdę, bym nie chciał iść z tą sprawą, nie 

wiem, do mediów, bo na pewno ta sprawa byłaby kiepską reklamą dla naszej Gminy, więc mam 

nadzieję, że jakoś jeszcze idzie te sprawy rozwiązać, dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję bardzo, jeszcze Pan Krzysztof Urbas 

 

Krzysztof Urbas, przepraszam ale o jednej rzeczy, którą nie miałem zapisaną, też miałem 

powiedzieć, też znowu prośba do Pani Wójt niech się Pani publicznie nie wypowiada na temat 

domku szwajcarskiego, że Gmina prawdopodobnie, kto wie, bo Powiat tak mówi, to niech mówi, 

zrobiła okładziny ścian z płyty gipsowo-kartonowej i nie wiadomo czy mieli pozwolenie na budowę 

i tak dalej, czy było za zgodą Konserwatora, jednoznacznie chcę wszystkim powiedzieć, było 

pozwolenie, Konserwator odebrał a u Pani gdzieś w Referacie, są, jest dokument, protokół, 

protokół odbioru końcowego i proszę tak się nie wypowiadać, bo będę musiał podjąć kroki 

prawne, bo to jest nieprawda co Pani insynuuje, wtedy była zgoda ale po rozbiórce gdy 

Konserwatorzy przyjechali już nie będzie odtworzony domek szwajcarski tak jak był zrobiony 

poprzednio i dlatego te koszty wzrosły, ale mam nadzieję i tak musi być, że ten kto rozebrał za to 

zapłaci, od początku do końca, myślę, że przerwanie sprawy w Sądzie było bezsensowne, bo 

przedłużyła się sprawa i do dzisiaj nie mamy rozstrzygnięcia, domek szwajcarski jest zamknięty, a 

ostatnią decyzją, którą podjąłem to właśnie była sprawa, zebranie dokumentów, pozwolenia na 

budowę, dokumentacji i skierowanie sprawy do Sądu Okręgowego i w tym kierunku idźmy, bo 

jeżeli będziemy dogadywać to kto wie czy nie dołożymy z budżetu gminy, naszego budżetu, 

dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos, nie widzę 

 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak, drodzy Państwo zbliżają się wakacje, uczniowie już 

je mają, my za chwilę zaczniemy okres wakacyjny, życzę wszystkim Państwu w wakacje 
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wymarzonej pogody, do zobaczenia po wakacjach, w związku z wyczerpaniem porządku obrad i 

brakiem głosu w dyskusji zamykam XLV sesję Rady Gminy Zaniemyśl, do widzenia Państwu 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Jerzy Grześkowiak 
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